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JONES did not allow the people to leave the pavillion during

this entire sevea day pericd. stated that she had
never seen a practice suicide ¢ however, othar rembers
of the corrmune had told her that one had Leen conducted .

in the past where the merlers wvere made to line up and
Jdrink thae kcol-~aid. (M)

” acvised that two days prior to Congressman
RYAN's arrival Reverend JONES called a “white night®.

could not recall Reverend JONES exact words, however, he
stated that if RYAN and concerned relatives of comune
remhers entered Jonestown they would not get out alive.
stated that at this "white night" the Security Force
<G ot have the rifles, shotquns and pistols that they
carried on previous "white nighta”. Reverend JONES asked who
was not ready to Jdie and advized that no one raised

their hand. (),
i advised that on the morning of Saturday,

i
}
1
1
i
i
1
L
|
NG 73 at agproximate 8:30 AM, she {
» observed that the guards : ,j:(i
cornune were lax and that no weapons were in sight, E .
i
§
{
i
i
5

She stated that the Congressman's was rnaxing a walking tour
around the canxp and that she and ecided that this was
the tirme to escape. stared that she had talked with

7 BOB XICE on that morn!ni and he was upset because everyona

was off work detail. told EICE that she was going
down to the plggery, which was a llivestock arca comronly

frequented by cormune rexbers. ©On the path leading to the
piagery m;sassed STANLEY GEIG and ELKUE
D pemuzs, Tota ving tors. stated that she felt

something was going to happen this day, however, she was
not sure exactly what or when it would occur.zgﬁj -J
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[

advised that picked up some
clothing & tape recorder w o« stashed in the
bushes previcusly. The tape recorder was to te sold for
cash aince they had no money. Che stated that they also
nad a machette to cut through the push, advised
that with her and ere

stated that had previously
a TAath w and who also \

escaped that sane morning. stated that they proceeded
through the bush to the railroad tracks which ran between Port
Kaitvma and Yathews Ridce. She stated that it was shorter
to Port Kaitura, hcowever, they decided not to go that way
since Congressman RYAN's plane was there and they weres convinced
scrething was coing to happen to him, Padvised that a
train passed golng to Port Xajftuma as they continued along
the tracks and the train returned, thay hoarded and rode to
Mathews Ridge, Fstated that at Mathews Ridga the
Guyanese Police cbserved them and brought them to the police
station for guestioning., At thi he learped that
Congressean RYAHX had been shot. advised that they
were subsaquently taken to Georgetown, where she was
afforded accommodations at the Park H.otol..z m

*advised that there were tape recordings at
Jonestown which instructed occupants of the commune what

—m gmpsmnian Bow mazmarnTre 4 F Rl woawva crvomsbklAamad Yer massmEiam g
ANIWELSs LU BUpiylAy 14 WIEY WELG YUuKBLIVLGG UY LCwbIiwl UL

visitors. These tapes were furnished by Reverend JOHES{ /4/

q‘dviud that all the mail addressed’to |
Jorestown was delivered to Eox 833, Georgetown and censored :
prior to delivery te Jonestown. (‘H} =

H stated that the PT headquarters in Georgetown
wvas the Lama cuse, Ceorgetown telephone numbexr 71924,

U/
( /
/
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advised that following the mass suicide
~during her stay in Georgetown she met STANLEY CLAYTON, a

bLlack male, 5'8", 150 pounds, black Afro, receding hairline,

]
D

who advised her that he wvas an eyewitness to the nass suicide.

stated that CLAYTON +0ld her that MARY LER DOGUE,
white female, 13, 160 pounds, 5'6%, long brown hair, had

assisted in administering (shots) to some of the victims./QZ/

BN s t2tod that ODELL REODES, black male, 33s,
5'7", 160 pounas, black halr, currently at the Cuyancse
toepital, had administered poison to some of the children
at Joneatovn.(zq

advised that the pension checks taken from
the occupants of Jonestown were endorsed by two individuals
who are as follows: /’/

TCAENE CPAIRON, white male, 5'6%, 125 rounds, late
4Ga, reddish Ltrown hair, an Attorney in Ceorcetown

CTUCK BIXEMAN, previocuzly described ahcove

~
m«ivued that she recalled that it had Leen
Reverend ieo dissatliafaction with CHEAIRON which prompted
the first "white night* that she experiencedfu4
_fuxnisheé a typewritten list containing

Chabas Aanbaadb ralinta fav (ndinldAveale Arnemine b Sha
AF Wi O WYl e WAL AW lsded ol W A LULER A B \'U““" [ > Tk INS

States from Cuyana which she chtained from
previously described above: (U

&

or e
@
O

LEPLORA TWONES, MADELI MARION CAMPEELL,
BEA ORSOT GRUUBS ~

RUBY JOENSOR, GUY HITCHELL, LINDA MITCEELL, DAWK
MITCHELL,

(%

)

(
- J

70
/)
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LAURA JOUNSTON,

L

LEE IILGRAM,

AAPQN HLNDRICES,
PALL MC CALH,

CHUCE FXIRKEWDALL,

-——————“\

Ay ‘ 7E

HIXB SIMCN

PRESTOMN YADE,

AHDREA WALKER,
WALTER WILLIAMS,
NEDRA YATES,
TOM BEIKMAN

T

;

N
o

o
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“he following description Df/-'ll ebtained
through chservation and 1ntuzviev(iu

Hama:

Race:

SCax:

Date of Pirth:

Place of Tirxth:

Leiqght:

aigyht:

sulla:

l'air:

Eyes:

Scars or Marke:
Destination Point:

Occucation:

Inployment:

“arftal Status:

socilal Security Numkber:
Admitted Arrests:
Education:
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

ey Date of transcription___1 2 /5 / ?8

‘.‘}i{a;i‘t\[‘ﬁ(%'f stk

ontt

was interviewed at John F. Kenn® INLErMAtional ATPDONT

- 17, Queens ew York (NY), ]

(JFKIA), Pan i 17,

by SAS mand Also
present € Interview was Specila gen United
States (US) ervice. Prior to the beginning of the
inf‘nrﬂr‘iel'.‘r,

woATY L Waos appl locu Ul LIl L
interviewing agen!s and the nature of the interview. She
expressed a concern for her well-being, if information related .
by her to the Federal Bureau of Investigation (FBI) became
known. Thereafter, she provided the following information{—uj Fﬁ

Y - . o
JIM JONES, up until the time of his death, was Leader

of the Peoples Temple (PT), and on Friday, December 1, 1978, -
she was interviewed by Agents of the San Francisco, FBI

Office. dvised that was a member of the PT,
but fina e

s WR1C eld
1scussion meetings usually three times weekly and

o
~J
N

|

T ~ 4 oy 2 mm 2 -
I ammrmland AF kb dc“bltlﬁb’ of thb‘

general
handled the administration matters of the PT. Reverend
JONES was the Leader, next came the "Elite", then the PC, (
next, the work forces or committees and finally, the remaining
members of the congregation, who were also known as the

dues paying m
The "Elite" members were the ones closest to Reverend

JONES and y came up with the plans and ideas for the

PT. vaguely recalls this group being also called,

"Heavenly Angels." She also stated that this other name .

for the "Elite" was not known to the dues paying members. o

As of 1976, the following people were in the "Elite“{'Q, =

1. CAROLYN LAYTON nee MOORE, LARRY LAYTON's ex-
wife, who had the position of Confidential Secretary to
Reverend JONES; \L“

'““m“m““———iﬂfﬁf?ﬁﬁm“_——“Qneens"mﬁew—fcrk————”“-——”“'ixrﬂg—tgg——qﬂm-
y -
by SAS and Date dictated
j=] ¥ R Iy A I N Ay L]
Dil/ dail 12/4/7/(06
This document contains neither recommandations nor conclusions of the FBI, It is the property of the FBI and is loaned t0 your agency;
it and its contents are not to be distributed outside your agency,
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2. MICHAEL PROKES, who was the Public Relations DL
person.” stated that LAYTON and PROKES made the
overseas deposits for the PT. the

PT had accounts in banks in lLondon, Switzerland, and Panama,

and she thinks these accounts were in the name of the PT.

She also advised that the PT had twoe local banking accounts

in San Fran01sco with the Bank of America and Barclays Bank, s
sits were small.

e state ES
is presently iving i1n Georgetown, Guyana. PROKES,
when he resided in the San Francisco PT, had the key to

the wood shed or wood shop, which was the room where the
weapons (handguns and rifles) were kept.
that Reverend JONES told everyone to bring all their weapons
to the PT because the members did not need the weapons anymore
for protection, as Reverend JONES would protect them.( &/

4. patrrcta cartveLL, (W

5. LINDA AMOS, also known as (aka) Sharon Amos,
were the fact finders and provided information toc Reverend §
JONES regarding the fake healings he performed. She advised '
that the two CARTMELLS and AMOS are deceased(u,

i

6. TERRY BUFORD, who was the master mind of nationwide !}
traveling, planner of violence and the enforcer., BUFORD
is presently residing somewhere in the US, and has available
to her unlimited funds for traveling, etcetera.

,,,,,, 3 L o

S
5 she had information that BUFORD had met with
m in the San Francisco PT, during
1) , , D wag in the Washington, D.C.
area during November, 1978.? described BUFORD as
being a white female, tall, slender, sandy colored shoulder
length hair, and in her late 20'3(5((

o s e T

R

7. SANDY BRADSHAW, who is presently alive and
residing in the San Francisco PT, was the number one marksperson,
and trained other members of the PT in the use of weapons.
described BRADSHAW as being a white female, fair
mplected, short blond hair and in her late 20's to early
30's stated that Reverend JONES did not like
BRADSH id recognize her abilities, and would give

(4

]

e w
Wi !

P
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JONES. stated that she considered CAROLYN LAYTON, , 7 C

PROAVES amAd BRANQUHAL ae Ffha mAaaor vinalant mamhanra
4 J\UI\UU, MWL W ILA Cliivd Milnls/wiiionm [= ] wviiG N O R YIVLGH Y WOCIHVGL O b '

of the PT, as these members and also the other members of
the "Elite", usually always carried handguns.

advised that these above four named individuals wou also
know the most information concerning the operation of the

BRADSHAW assiinments that would take her away from the Reverend

8. MARIA KITSARIS, who is deceased, was the Treasurer
and Reverend JONES! mistress;( ha

9. TIM STONE, who is presently residing either
in Georgetown or San Francisco, was the Legal Officer or
Attorney for the PT; (W

=
Y]
{n
ot
pa g
L]
I~
(0]
ct
+
D
"3

1C¢. RICHARD TROPP, who is deceased
writers (y\

11. HARRIET TROPP, who is deceased, and sister
of RICHARD TROPP, was in the Legal Unit;[wl

12. KAREN LAYTON, who is deceased and was the
wife of LARRY LAYTON, was also a fact finer and planner
of the fake healings;[y/

13. EUGENE CHAIKEN was also an Attorney for the

PT (Y| L7 C

stated that while ber of the PC
she made S EFTP TS Cuyana, NSRS |
This trip to Guyana was in (g

Y

advised that, as of 1976, "Going to New

1 at the mass suicide plan was to be put into
Sujcide drills were discussed in the PC meetings.
advised that Reverend JONES banned the membershi
olic beverages and cigarettes, but that during

one PC meeting, Reverend JONES brought wine to the meeting

3 A +h s Flamdk W H I + okl
and advised the committee that he was going to test their

ultimate loyalty. Reverend JONES gave each member a small
aper cup containing the wine and teld them to drink it.
stated that this was unusual, as Reverend JONES
always condemned the use of alcoholic beverages. She advised

(4
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that the drink tasted like homemade grape juice mixed with

wine., Everyone drank the liquid, and when they finished,

Reverend JONES told them that they were all going to lay pr - A

down and di.ei but would feel no side effects or physical IS Y,
U L

pain. stated that one woman member jumped up and

ran out of the room, but two security guards brought her

back. Reverend JONES then lashed out at this woman. Reverend
JONES had plans of a mass suicide of the dues paying members, \

but the PC and "Elite" would remain alive to carry out the
contingency plan. *stated that she believed the
people who lived th the Jonestown suicide were not

rou
supposed to live,
w !1!!e!“m, !1InI!1|ng it was a
service LO nim.

thinks that the reason the contingency __J
plan did not work was Decause Reverend JONES and the other
residents of Jonestown were caught off guard by the happenings
relating to the visit of Congressman LEO RYAN and his party.
As of 1976, Reverend JONES' contingency plan was that 200
menbers would remain in San Francisco after the mass suicide
plan was carried out. She thinks that presently there are
30 to 40 people at the San Francisco PT. She believes that
the remaining high-up members will carry out JONES' contingency
plan even though he is dead. This plan would be carried

- P -~

. - G T L Y L I P T B B o~ e - - AP
out either inaivigually Or as a group. (M‘

Reverend JONES also advised his members that if
he were ever caught or arrested, that the members should
protest by commiting acts which would put them in jail.
There would be so0 many people arrested that the jails would
not be able to hold all of them. Reverend JONES stated
that politicians should be taken as hostages to get him
out of jail. He also told his security force and body guards
that he ever died or the Church ever collapsed that the
members would take down the defectors (former members),
politicians and the bad press. (p”

-advised that the following politicians' ¥ 'ﬁ
names were mentloned in general terms#but nothing $‘7C/

specific was said concerning these people: h;




BQ 89-495
5

Assemblyman WILLIE BROWN

Mayor MASCONE

QUENTIN KOPP

First Name Unknown (FNU) MENDELSEN

FNU ANDRESS [ U/

iBoo | W

NIXON's name concerning nings related to Watergate( W/

place in H!!!ory !!! oygen spo!e agou!

becoming President
of the United States (US). He wanted to be a martyr and
die for his people. Reverend JONES had visited Cuba twice,

once in the earlz sixties and the other time was the early

70%s. Hwoula have ever relocated
his people, 1%t would have heen to elther Red China, Cuba,

or the Soviet Union. Reverend JONES discussed in his PC

meetings, germ warfare and expressed a fear of a nuclear
holocaust. *talked about a device

which would SnoOOT something 1nto the skin to kill his enemies(ul

had taken medications
for years and that he always carried a ladies' make-up case
full of medications with him. He alwavs encouraged the
membership to fill their medlcal prescriptions over and

over again and then turn them into him. The nurses were

used to obtain as much medication for him as possible.(&;

Qla l- nA l-'h-\i- Arimin r Ana DM ant i DATIT A ARAMO
oW Lilla e WUl 1-116 VIS LI'w ILIUCUJ.IIS, L RVLA RUAUID g

-l @ La
telephoned Heverend JONES and advised him that she had been
approached by a Customs 0fficial in Guyana concerning sexual
favora. JONES instructed her to go ahead and do what she
had to. _further advised that she believes ADAMS
did sexual favors for the Guyanese officials and US Embassy
employees in Guyana. PAULA ADAMS is described as a white
female, S'5" to 5'6", medium build, dark brown wavy, shoulder
length hair( &'
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S - .- oo -7 (T
met with lstrative aide's son, prior to RYAN's k{v

visit to Guyana. She advised that she knew that RYAN planned
to go to Guyana, but she did not know exactly when this

was going to be. She further advised that the defectors

did not go to law enforcement agencies because the defectors
thought the contingency plans would be too incredible for

law enforcement officials to believe. OShe advised that

the Human Freedom Center in Berkeley, California was helping
the PT defectors and that the center had once heen able

to break these radio code transmissions of the PT in San

Francisco to Jonestownclj{ 57(1 l

F stated that the weapons were transported
from the 1n >an Francisco to Jonestown by packing them

in crates containing pots and pans and other household items.
MICHAEL PROKES made frequent trips between the PT and Jonestouwn
during the time these weapons were transported. PROKES

also married CARQLYN LAYTON to give her son, JIM JOHN, a

name . was the father of this

his running of the PT, 1in a e gave only bits and pieces

of information to certain people, but he never gave the l/b
overall picture of the activities of the PT to any one person. /

Regarding Doctor LAWRENCE SCHACHT, Reverend JONES
had cured him of & drug habit and then sent SCHACHT to medical
school. SCHACHT was at one time a member of the PC‘/Z;I

” stated that during 1977, Lieutenant Governor
Dimalley of California, visited Jonestown. She stated that

she read about this in the PT Church paper. Concerning

MARK LANE and CHARLES GARRY, the attorneys presently representing
the PT, QRSN stated that she did not know MARK LANE

very weMat several members of the PT had praised
the work of GARRY. She stated that GARRY had provided the

defense for ANGELA DAVIS and HUGHIE NEWTON. The PT had
also provided money for the defense of ANGELA DAVIS and -—J
DENNIS BANKS.!

5

P



BQ 89-495

As far as code words existing in the PT,

llllll!llll'l ;7C:a
advised that the word "hit team" was not a code wo use ‘é T

in the PT at the time she was in it. She is not sure if /
a hit team does presently exist and does not believe that '
the term, "hit team™ and the basketball team are synonymous. :)»

She believes that the basketball team is legitimate

nother code word which was used, as of 1976, was
ible™, which signified guns and weapons. JONES would
announce to the members to "have your bibles ready." Another

term used was "eggs", which signified the money which was
taken up by the Churchqu,
LN

mstated that as of 1976, the real estate [
dealings e were handled by TISH LEROY and HAROLD :
CORDELL. CORDELL also did the Internal Revenue Service

(IRS) for most of the PT members.(u‘

i
stated that during late August or early \
September, Sne contacted *and expressed a oo
desire to see them, but she adv em that she would ‘
&
i
}

not go to Jonestown, nor would she meet them at the San
Francisco PT.

telephoned her directly at work and
expressed a des 0 see her and he would like for her
to come to Jonestown.

this phone call
told her not to come

Approximately two hours later after
he telephoned her again and

She further stated that approximately two weeks

before RYAN's trip to Guyana, TIM CARTER, contacted Sl
C old em a e

ad defected from the PT and wanted
them to help him look for a job. They did not quite believe (

what CARTER had to say and after CARTER had left, they realized

that s file relating to the PT was missing. <

!
{r

"
[ORN
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qyzated that information had been received
. ] __ _

\\.M

provided information in the following
names, notlng some information was as of 1976 and other
information was secondhand: (q’

EDDIE CRENSHAW
Black male, large build, member of security force

PAM BRADSHAW
SANDY BRADSHW's sister

RITA TUPPER
TIM TUPPER JONES' natural sister

— h1C

BRUCE OLIVER
Guard, security force

BILLY OLIVER
Guard, security force, BRUCE's brother

PANCHC JONSON
Guard, security force

RAY MC KNIGHT
Guard, security force

TIM JAMES
High up in security force, military mannered,
enforcer

TIM ADAMS
Radio operator at San Francisco PT

-8
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GEQORGE WHOLESOME
High up in security force, body guard, planning

JOHNNY BROWN JONES
Married JOHNNY COBB's sister

DON SLY
White male, tall, dramatic, forceful, military
background, former bus driver

JOE WILSON
Strong build, black male

CCBB Family:

CHRISTIE ELOISE COBB - mother

JAMES COBB, SR. - father ",
JOHNNY COBB - son (UL
AVA COBBR - married JOHNNY BROWN JONES \
SANDY COBB - son \
JOEL COB -~ son :
JIM COBB - went with Congressman RYAN to Guyana. .
Non-violent, leader of a youth group. Left PT v
years ago o
TERRY COBB R
Leader in youth grou v

R = 9 L 4 - i Bt ol

BEAM Family:
advised that JACK BEAMm
was a faithiu cllower
ENA BEAM - e

e
|
|
]

=y
157 o

¢

ELLIE BEAM - daughter

JOYCE BEAM PARKS - daughter, was personal nurse
of Reverend JONES at the San Francisoc PT, was
demoted to a regular nurse in Jonestown.

ANNIE MOORE
Personal nurse of Reverend JCNES
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The following description of‘_
was obtained through observation and i 1ew:&1gf '

Name

Sex
Race
Date of Birth
Place ¢f Birth

Naturalized (
Height b <
Weight ) P
Build ro
Hair fe i
Eyes |
Scars or Marks L_..
|
Residence j
——
Telephone ?
Occupation }
Education
Marital Status
Husband

Social Security
Account Number
Arrests

()

70 L=




4-750 (Rev. 12-14-88) XXXXXX
{ XAAXXX
20000
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

Z Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following
statements, where indicated, explain this deletion.

Deletions were made pursuant to the exemptions indicated below with no segregable material
available for release to you.

Section 352 Section_552a

0O (o)1) O (bX7)A) O @xs)
O (bX2) 0 (b)7XB) L3 (@)
O (b)3) R OXTHC) O &

O (bX7)(D) O (k)(2)

LI (bX7XE) O (xX3)

C] (b)(7)F) O (k)4)
O (b)4) O (b)) O (kX5)
O3 (b)(5) O b)) O (kXe6)
I (b)6) O (k)7

(O Information pertained only to a third party with no reference to you or the subject of your
request.

[T Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

[0 Documents originated with another Government agencyfies). These documents were referred
to that agency(ies) for review and direct response to you.

Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be
advised by the FBI as to the releasability of this information following our consultation
with the other agency(ies).

__ Page(s) withheld for the following reason(s):

[1 For your information:

gl The following number is to be used for reference regarding these pages:

F
HG 85— Y28~ EBF 1207 o page []
$9.6.0:9,0.0.6.6.6.0.0.0.0.0.6.6.6.09.9.¢4
X DELETED PAGE(S) X
XXXXXK X NO DUPLICATION FEE X
XXXXXX X  FOR THIS PAGE X
XXXXXX §9.0.0.0.0,69900.0499909099064¢

FBI/DOJ



FD-302 (REV. 3-8-77)

¥

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of tramscription l 2 /i/ 78

was contacted

of the identities
of the interviewing agents and of the official nature of
the inquiry.(u;

number
his son

a e has not seen
the Spring of this year or last
year. stated that when he did see his son,
either last year or this year, around Spring, that his son
called him at home and stated that he was at the International
Arrivals Building flying from San Francisco to New York
(NY) and final destination, Georgetown, Guyana.
had told his father, that he was returning

to Georgetown with five to six others. tated
that his son was not accompanied by his wWife.
stated that he has received scribbled notes indica ing only

that he is fine. stated that his son did
not write very much and that when he did write, these were
very, very short letters, indicating only that his condition
is okay. tated that his son requested a

camera to take ctures approximately six to eight weeks
ago. *stated that he sent a Polarocid Camera
to his son at this time. [ stated that his
son seemed to be happy and Hag no lndication of any nature,
indicating any problems his son had while in Georgetown.
Concerning his son's address®when he arrives in the United
States (US) after returning from Georgetown,

stated that he does not know if his son will stay at his
residence.&U\

e3cribed his son

e TEAOEERN 000 W
>/

1

JFKIA,

12/2/78 Queens, New York rie »_BQ 89-495

investigation on

SAS

by

W~
JM/dam ﬁ.lrw'/ Date dictated ‘12/2/78

This document containg neither racommandations nor conclusions of the FBI, it Is the proparty of the FBI and is 1oanad to your agency;
It and its contents are not to be distributed outside your agancy,
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stated th e is presently with his wife in Georgetown.
further stated that he will not furnish a

nra A hie ann hanaitaa 4% wmitlAd 11masatr hWia wifa 16 A

| it L L owd Ll oy A e G W W N - Wi/ld b ul DO il WwWiio 4 4 LitT
took a picture from his residence. Wstated

he never knew exactly what his son e was in San
Francisco, except for the fact that Mtold him
that he was teaching underprivilege S after work(u,

stated that after his son finished

he proceeded to San Francisco, where he

Guyana. ated he did not know exactly or

stated he could offer no additional information

could iii guess !!e dates for the above stays at each location.
concerning his son's activities in Guyana or San Francisco.

()
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
I o [7C
Ny - LC“(' Oate of transcription 12/6/78

,\1AJ !-'\q‘l
WW&S interviewed at John F. ‘ -
Kennedy In cnal Airport (JFKIA), Jamaica, Queens, New

L. lo\\i&q’uw
York (NY), after she and her family arrived on a Pan American
(Pan Am) flight from Guyana. was advised of the i
identities of Special Agents

Federal Bureau of Investigation and Sa

f Secret Service, who was present during the
interview, was advised of the purpose of the inter-
view and provide e rollowing information:ruj

and that she and
i

—stated that she and her family arrived in
Guyana approximately seven months ago. She further advised

that they had been members of the People's Temple (PT) for
about four years. (4

In Jonestown, dvised, she attended school

Monday throuih Saturday, from !:!! AM to 4:00 PM, and was in

the tated her studies included the
Russian and §panfsﬁ ISnguages and Russian was the more important

language as it was taught in school everyday. ¢the advised that
Reverend JIM JONES planned to take everyone from Jonestown to
Russia before the end of the year and everyone wanted to go. f2e/

advised her parents,
in Jonestown.

_ 1/

{

advised that she did not live with her parents
in Jonestown, but lived in a cottage with 17 other girls of
approximately her age. She saw her parents after work.(/51

advised that the Reverend JONES seemed changed
in Guyana. He talked about suicide and told everyone not to bez%y/

- It Semos - - == - _ oo
tnvestigation on Lé/74/78 11 Q‘$ens ¢ New YOrk Fila » NY £9-49%
S and N
oy S MS /mk Dstegictatea______12/5/78
This document contalns nelther racommendations nof conclusions of the FBL. It is the property of the FBI and (s loaned to your A34ncy: ‘
It and its contents are not to be distributed outside your agency.
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[
afraid of death. The Reverend JONES talked about dying : 1(
with dignity. Approximately three weeks before the mass S
suicide JONES said he had cancer and seemed sick. FHe &id

not go to meetings and told people he was a savior. [”/ 137(/

?stated her parents wanted to return to the
United States (US). They felt did not
have the right eguipment. She sald her parents were afraid

to tell Reverend JONES they wanted to leave because they would
then have been watched closely(zq

he mass suicide, at 8:30 AM

under the guise of going toc the
piggery, wa throug e bushes, past the front gate. S
They walked 22 miles to the railroad where they got on a

train which took them to Matthews Ridge. At Matthews Ridge
they went to the police station where they learned of the

murder of Congressman RYAN and the mass suicide. They stayed ——
in the police station overnight and then went to the Park Hotel
in Georgetown. tated her father took a watch and some ,
other things with him which he sold in Matthews Ridge for roney. _ (;

said her mother tcld her that morning that they were
eaving and not returning to Jonestown. She told -not to
tell anyone.{m

madvised that meetings were held in Jonestown,
but she ¢ ot remember what they were about. She stated she
never heard anyone talk about particular people saying they
should die or planning to kill anyone. She never saw the

people in Jonestown pretend they were committing suicide or
that they were going to die./71

-stated the only people who had guns were the
security torce and they had rifles and handgquns. She did not

know where any guns were kept. She advised she never heard the
terms Inner Circle, hit men, hit teams or angels used in

JOneStOWI}( L"l

W,
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!

dvised that boats came into Jonestown with b7 )
supplies, but she did not know from where.‘u/ ;

advised she never heard anyone talk about
drugs or the use of drugs.(UA

stated both the security force and radio room
reople had special privileges. {(l{|

'l'oPs knowledge, the basketball team at Jonestown :
was organized approximately two months ago.(w (

1

advised that approximately two to three months
ago, two Rrussians, who appeared to be doctors, visited
Jonestown. They were shown around Jonestown by the Reverend S
JONES, JOHNNY JONES, SR. and EVA JONES.(U/

—recalled that stuffed animals were made in
Jonestown by approximately 20 women. These stuffed animals _
were sold in Georgetown.\w

A Temple House was located in Georgetown where e
members of the PT worked on the radio, procuring, and where member :
of the Temple would stay when they had medical problems’. 4y

Regarding Dr. LAWRENCE EUGENE SCHACHT,-advised
he was disliked by some people. P stated she did not know
the names of any nurses who worked for him and had no knowledge
of any cyanide or poison at Jonestown. UM)

m‘ advised, that to her knowledge, the
following individuals are presently in the Temple House in

Georgetown under house arrest T, ——

TIM JONES
STEPHEN JONES o
CALVIN DOUGLAS (‘J —_—

)
U

JIMMY JONES ’ &
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"!!I!I!III'P
regarding e below 1li

LARRY LAYTON

rovided the following information 570
sted members of the PT:(u_/

- Worked in Nurse's Office

JIMMY JONES, JR. - Basketball Team and Security

STEVE JONES -
White TIM JON
Black TIM JON

CALVIN DOUGLAS ~ Basketball Team and Security

MIKE TOUCHETT
JOHNNY COBB J

LOU JONES = 5
LEE INGRAM -

TIM TUPPER =

JOE WILSON -
TOM KICE - Se

Basketball Team and Security
ES - Basketball Team and Security
ES = Security

E - Basketball Team

ONES - Basketball Team and Security (also
known as JOHNNY JONES, JR.)

ecurity

Cocach of Basketball Team, believed alive

and in custody in Georgetown

Possibly identical to TIM JONES as his

mother's name is RITA TUPPER

Security, believed dead

curity

BOB KICE ~ Security

BRUCE OLIVER
RON TALLY =- 8

- Security (LJ
ecurity

JIM MC ELVANE - Security, arrived day before suicide

STANLEY GIEG
TERRY BUFORD
PAULA ADAMS -
SANDY JONES -
JAMES COBB -
CHRIS O'NEAL

from San Francisco
- Not Security
- Radioc Room
Radio Room
Radio Room
Left church, Reverend JONES spoke about him
- Alive, last seen in Park Hotel, Georgetown
EDITH PARKS' grandson

CLAIRE GENARO - Alive in Georgetown

CHRIS NEWEL ~

Wood Crew

HERBERT NEWEL - Unloaded boats

DOUG SANDERS

- Electrical Crew

PATTY CARTMELL ~ Worked in store
EDDIE CRENSHAW -~ Drove tractor

gt = p—r
L {r\

vy

=



NY 89-495

\ LY
EVETTE JONES - Wife of JIMMY JONES.— (
died in mass suicide po

SHARQON AMOS - Public Relations, stayed in Georgetown,
killed herself and her children

HARRIET TROPP - Public Relations

DEBORAH BLAKELY - Worked in fields

WESLEY BRIDENBACH - Drove tractor

CHUCK TOUCHETTE - Administrator

JOYCE TOUCHETTE - Coordinator's Office ey

REVENNA BEAM - Worked in store in Georgetown where
personal property of Temple memkters sol )
upon arrival in Jonestown

CLAUDIA BOUQUETTE - Electrical Crew

EUGENE CHAIKEN - Farmer and Legal Work

CEARLES GARRY - Attorney | ..
CHRIS LUCCIENTAS ~ Teacher, dated RON TALLY

EVA PUGH - Worked in kitchen

LEONA COLLIER - Never went to Jonestown

TED HOLIDAY - Alive in U.S. —
CHRIS LEWIS - Died in U.S. five months ago .

GRACE and TIM STOEN - Left Temple and returned to U.S.

GUY YOUNG - Never went to Jonestown

The following descriptive data regarding —
I3

was gained through interview and observation:(j. A

Cets

NN

™~J

Name:

Race:

Sex:

Date and Place of
Birth:

Height:
Weight:

Build:
Hair:
Complexion:
Eyes:




b7

|

NY 8%+ M$

Previous Residence:

Education:

Famil“ Members:
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ion to Special Aéent (SA)

SA of the Secret Service:

¥
—advised that she became a member of

the People's Temple (PT) Church approximately 11 years

ago as the result of influence from her mother. She

Joined the PT in San Francisco and there met her {i

husband,u She married SNNEGGNP - i

moved to Jonestown, Guyana, approximately elg -

months ago?ﬁu

- advised that in Jonestown she was assigned T
to

She advised that while 1n

Qv 1380 Tnav (

and ¢ uring e mass sulcides at
Jonestown\k(

During questioning about the condltlons at
Jonestown,Pdvised that Jonestown was an ideal
place and that the Reverend JIM JONES was a good man.

She stated that there was no violence and that anyone
could leave Jonestown 1f they had the desire. In response
to specific questions,i&dvised that she knew of

no use of Thorezene to sedate people nor any child
punlshment by placing them in boxes burled in the ground.
She denled that armed security guards were present

at camp assembllies and that they struck people with

weapons. At first she denled that there were any gﬂ.ﬂl

at all in Jonestown, but under questioning admitted to

Interviewed on TM.LBLN Queens, New York File # NY 89-"'95

by hc Date dictoted 12/5/78 -J

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.

GPO : 1975 O - 568-LU8
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seeing four guns. She stated that she saw the four
guns 1n the possession of BRUCE OLIVER (rifle),
BILLY OLIVER (rifle), JOHNNY COBB (rifle) and

JOHNNY JONES fhistol\ at different times at Jonestown.
She stated that she never knew or heard of any weapons
training at Jones’cown{(}] J) 7 C.

advised that the security force was
comprised o1 older people {over 40) who were unarmed.
She stated that their purpose was to keep people out
of Jonestown rather than in. She stated that the people
intended to be kept out were the indigene who would

come to steal.\Wl

Fadvised that the Reverend JIM JONES
ran Jonestown and that the second in command was JOHNNY
JONES, also known as (aka) Johnny Brown. (i liiPadvised
that she knew of CAROQOLYN LAYTON, HARRIET TROUP, TERRY
BEAUFORD (phonetic) (ph), and PAULA ADAMS as being close

to Reverend JONES. \L\J

advised that at no time while at Jonestown

Sl Pt -k -T ]
ere sulcide drills practiced. She stated that at only

one assembly, code named "white knights" was suicide
ever discussed. She stated that a vote was taken to see
how many people were wllling to die for the PT. She
sald approximately 70% of the people, including herself,
voted that they would. She stated that she only voted
that she would die for the PT because the people who
voted no were pressured to stand nd give the reason
why they wouldn't dle for the PT.

S—

Muas questioned about cottage #14. She
stated t ottage #14 was used to house children and that
no weapons were kept In that cottage{'u\

— was aquestioned about Doctor LAWRENCE

MW A W AW ALW W LA W WA W AW W WA

SCHACHT., ON€ 2avised that she knew SCHACHT only as a
professional doctor. She stated that she had heard

Y

Reverend JONES make statements that Dr., SCHACHT was on drugs

at one time. She stated that she did not know of any

MITA AT 3 oo

homosexual relationship between Dr. SCHACHT and anyone.

)




NY 89-495

P advised that several months ago,
Jonesto was visited by two Russlans. One was a doctor
and one was from the Russian Embassy. She stated that
the doctor treated JONES. She further stated that
neither of the Russians made a speech, She advised that
Reverend JONES had talked of Russla as being a nice
place to live. He had also stated that he had made
arrangements for everyone in Jonestown to move to

Russia if something ever happened in Jonestown. She
stated that she did not know what JONES meant by

"if something happened in Jonestowanlj

gstated that Russlan language and some
Spanish wa elng taught in Jonestown. She stated that
the Russian teachling started approximately two or
three months ago and was being taught by a black man
by the name of DON JACKSCON. 3She stated that JACKSON
was fluent in Russian. She thinks he was originally
from Louisiana.[ﬁ\

advised that recently the PT began to
manufacture toy dolls but stated they were not used for
any 1llegal purposes. She stated that the PT had no
involvement with 1llegal drugs. She stated that as a
matter of fact, members of the PT were not allowed to
smoke, drink or use drugs. u]

_as questioned about the finances of the
PT in Jonestown. She advised that she d4id not know where
they got money from. In response to questioning,
“advised that she did not own any property before
to Jonestown and therefore turned none over to the
church. She stated that many people who owned any type

of property were encouraged to turn it over to the
church prior to goling to Jonestown, which they did.[)}

—was questioned about signing a blank
plece of paper 1n Jonestown. She stated that she and
everyone else had signed such papers. She states she
was told that the paper was Just to get a sample of

everyone's handwriting. She denied that they were used
by JONES or anyone else to place false confessions of any

type on. ((ka

&7 & Q
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L/
q;dvised that she was not familiar

with the terms "angels" or "hit team". She denied

any knowledge of any plan to kill any govermment offilcial
or anyone else. She denled any knowledge of schemes

to compromise Guyanan or American Embassy officials

sexually. Eu'
was questioned about the planning

commission. She advised that such a commission existed
in San Francisco but did not exist in Jonestown. ////

as questioned about Reverend JONES'

uuu:y'g'ua.; as. one stated that while in the United States,

JONES had SEBASTIAN MAC MURRAY and ROBERT RANKINS (ph)
as bodyguards. stated that they were not armed
but were skille arate.[}[

T
as questioned about radio communications

at Jonestown. he advised that there was a radio 1n
Jonestown and one at the PT house located 1n Georgetown.
She suppllied the names of PAULA ADAMS and LORA JOHNSON
as two of the radio operators she could remember. _b
stated that when she was 1n Georgetown, she would use
the radio to talk to her husband back in Jonestown.
When questiloned, advised that a code book existed

and was used in Jonestown and Georgetown. She stated
that the code recently changed but remembered the following

Vide wWalT & Wil agy = A ¥ §

code names for the following peoplef |,y

JIM JONES - ROSEY and KEITH

SHARON AMOS - ANN (ul

She stated she does not know what happened to
the code books. b#

was questioned about the members of the
basketball team being members of the security force. She
denied that they were. She relterated that the securilty
force was comprised of the older people, unarmed.u)

17

e
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”provided the following information
about the followling people: GL1

STEVE JONES - basketball team, white male,
natural son of Reverend JONES, slender build, black
hair, brown eyes, mustache, approximately 19 years
of age 6 feet 3 inches tall.

TIM JONES, aka Tim Tupper - basketball team,
white male, legal adopted son of Reverend JONES, blonde
curly hair, heavy mustache, medium build, approxlimately
19 years of age, 6 feet 2 inches tall.

JIM JONES, JR. - basketball team, adopted
son of Reverend JONES, thin build, 6 feet 1 inch tall,
surgery scar on stomach, scar on throat.

LOU JONES - worked 1n bakery, not on basketball
team.

CALVIN DOUGLAS - basketball team, black male,
19 years of age, medium build.

JOHNNY COBB - black male, 18 years of age,
6 feet 1 inch tall, thin build, slight mustache, drove
a tractor, not on basketball team.

PRESTON WADE - basketball team, black male,
6 feet 3 inches tall, 21-22 years of age.

CARL BARNETT - basketball team, black male,

5 feet 11 inches tall, 24 years of age, thin build,
chipped tooth on top row center,

DOUG SANDERS =~ electricilan, not on basketball
team.

STANLEY GIEG - worked 1n sawmlll, not on basket-
ball team.

JOE WILSON - worked on wood crew, not on

i b
:
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BURRELL WILSON - basketball team, black male,
18 years of age, 6 feet tall, medium build. k (:

WALTER WILLIAMS - basketball team, black male,
18 years of age, 5 feet 11 inches, medium build, deep
dimples.
LEE INGRAM - basketball coach, black male,
30 years of age, 6 feet tall, thin build. ‘ a/

CHRIS O'NEAL - worked in garden, not on
basketball team, \

N7

CLEVELAND NEWELL - basketball team, black male,
22 years of age, 6 feet 2 inches tall, thin, mustache.

MIKE TOQUCHETTE - basketball team, white male,
24 years of age, 5 feet 11 inches, medium builld, brown

halr. ,
QStated that approximately two weeks before 67(’/ -

the murder of Congressman RYAN, she went to Georgetown to
seek medical treatment for an ovary infection. She states
that she remained in Georgetown and stayed at the PT house ! '
there. E advised that on the night before RYAN /

was killed, he visited the PT house in Georgetown. She

stated that the basketball team was also at the house 1in
preparation for a basketball game with the Guyanase people.
She stated that she served Congressman RYAN soda and

that the visit was cordial., When questioned concerning
radlo traffic that night, stated that the radilo
operator, LORA JQHNSON, contacted Jonestown and advised
them that RYAN was in the Georgetown house(ul

W advised that when she heard about the -

murder of and the mass sulcldes in Jonestown, she ﬁ%

was shocked and found it hard to belleve based on L

her knowledge of the PT. She advised that her husband {5
nd ted daughter were among the dead at Jonestown. L

reiterated that there was absolutely no prior planning,

to her knowledge, of the events at Jonestown on November 18,
1978. Under questioning, was unable to supply a

reascn why so many pecple wou commit suicide without

prior preparation. She stated that she had no knowledge

of the cyanide used in the suicides. When questloned -“Hj

about her future with the PT —advised that she
would have to think about it:QA|
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The following descriptive data was collected s
through observation and interview:(P) A

Name i) :
Race ;qu
Sex

Date of Birth
Place of Birth
Helght

Weight

Build

Hair

Eyes

Scars or Marks
Prior Residence

Occupation
Employment
{l
Education

Marital Status

Daughter
Social Security Number

Arrest
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DATE CLASSIFICATION PRECEDENCE

12-14-78

UNCLASSIFIED

PRICRITY

FM DIRECTOR FBI (89-4286)

TO MEMPHIS

(] The President
] The Vicq Py5ident

] Whiel HoySe Situation Room

[:1 At National Security
'._ 'ﬁ Council

L]
™M Department of the Air Force
(AFQOSD

(] De artment of the Army
(] Naval Investigative Service
] Commandant, U. 8. Coast Guard
[ ] National Security Agency
(DIRNSA/NSOC (ATTN: S00)
] Director, Defense Intelligence
Agency
[ Director CIA
[JVu.s. Secret Service (PID)
] Atta: Executive Protective
Service
] ZEN/U. 8. Postal Service

] Attn: Chief Postal
Inspector

[} Nuclear Regulatory Comnnlumn
(] Department of Energy

[] Department of Treaaury
{ ] Attn: U. 8. Customs
[] Department of Treasury
{1 Attn: Bureau of Alcchol
Tobacco & Firearms
[] Department of Transportation
{1 Attn: Director of Security

[ Drug Enforcement Administration

[] General Servicea Administration
(WASHDC area, specify office)

{1(Other Areas, specify CITY/STATE)

l‘ﬂ/ [u‘-‘, A

[] Federal Aviation Administration
[] Federal Protective Service

[} Secretary of State
{T] Attn: Director Bureau of

Intelligence & Research

[T Atta: SCA - VISA Office
Room 709 ~ SA2

(SERVICE ALSO AVAILABLE TO GOVERNMENT AGENCIES NOT LISTED.

CONTACT COMMUN

SUBJECT: H [.
CfiYMURr'

S CENTER FOR ADDRESSING INFORMATION) []

CLC-24

L7

] "Attomey General

™} Deputy AG
[] Atta: Emergency
Programs Center
[] Assistant AG,
Civil Righta Div,
[[] Assistant AG,
Criminal Div,
[ Atta: Intemnal
Security Section
[ 1Attn: General
Crimes Section
[] Assistant AG for
Administration
] Atin: Security &
Administrative
Services Staff

[} Immigration &
Naturalization Service
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: AS FOLLOWS: . .
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ror 1nrormat 1on Bureay ano meweils, src( D .- -
15 BOARDING AIR FORCE MAC FLIGHT T0 SYRACUSE, NEy YORK,

¥  DECEMBER 14, 1978, ARRIVING RESIDENCE APPROXIMATELY TwO

©  DAYS LATER AT yHICH TIME HE wILL REVIEW TAPES AND UPON LOCATION

OF TAPE IN QUESTION wILL CONTACT MEMPHIS OFFICE, WOST LIKELY

; ©N DECEMBER 17, AT WHICH TIME ARRANGEMENTS yILL BE MADE IO

» TN TaPE oviR T0 REPRESENTATIVES OF THE FBI. [ »s s
T PRNISHED THE NAME OF ASAC RICHARD A. BLAY AND MENPHIS IELEPHONE
- WMBER TO FACILITATE CONTACT. (W)
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Date of transcription

ALL ! X 3
HERE
")ATE &i Mo 8%

q wnatles o Ldeatify any indlviluvals fove
{a cha goocclus fooldaut at the alrstrins uear Jonestowa,

Cuyana, ou Lovecher 13, 13734

She sald FYaN besan formulating plans to viait
Jonestym in e2arly sumwr, 1373, ;ollwa'....r; West Coast
ceuia guverase of defactioa freo Poople's Taniple of LULZIL
TLETIN 2LAGEY in fay, 1776, TWAL nterviewad AaLAIIY absous

coniitlcus lu Jonestorm in Av~uar, 1078 and sudsaequently as
t::.te-.t*d wy otzer relatives cf Teunla wavbera {n Jousston

.
s dL R ] o~ -r
-

Liaizaw was estal h.‘.e.t. ny RT3 oflfce wita UIGLALL 10 Lo

J.3. State varartrent, Vaghisctun, 2.C,., enrceralns a trin

to favana to visit T;nestrw.}. {n jovemher 1, 16 75 2 gelerra

423 3cnt to Joaegtowa oy k., fornally azuouncloz i incex

to visic tha communicr. \M
-—

nrior ta 1s:avinu,”€i‘f!\_‘; guol e
if’ ) l" a'-\i Laiies i a.nL-b Of ugl‘ﬁul"?, Cal L0 WO m‘- ‘I’.—".:-'--
toe Jengstown to obt3in the names of aur a.efgr..cota that could

e th-..'rvidio'k..n.\\l.l

- >

Tze ;:ILL: stated tlat ;II CASTZR, & .;.‘ple uefs..f“t“
was in San Francisce two to thrce lays prior o A¥AL’s 2law
Jdenarture for Jonestown and had faquired ¢f the [ILLS as (o
flizht zcinedule, The IILLS stated that although CANIIX a9
alleped defector, Lis San Francisco apartusent was vircoally
ara of fcod or other ladication of persanent resideuce.
1t was alao curiovs because upon srrival at

onestowva, T1.! CAZTLR was there\‘bu)

scated AVAL'S offlce received

- 1 7 " ro®m Pan Svowdesn _{rli"sn a ¥:t7 ia
L3 . » - - -y 3
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Dy P rl.ii Date dictated 11/;3[ 7:‘

b)c-

Tris document contains neither recommendations nor conclusions of the FRIL. It 15 the property af the FEI and is icaned to your agency;

1t 3rd 13 cootents are not to be distributed qutside your agency.
ANELOCHyY=_

Tr




3A 39-173
2

orior to departure. A female sald shs was making final
arranzacants for the fli:zht, including V.1.P. treatment for
RYA:#, and to firm up the schadule and itineraxy. ,ul

C
ma total of 14 ccacerned parents &7 .
accompanisd tna Congresslonal party and press representatives E

to Cuyana on .dovezber 14, 1373, arriving at Ceorsetewn. All &
of the sroup stayed ifa Caorgetown execept BIVERLY OLIVER, DLoVy
RATSARLS, JIif CC23 and CARILYI 20YD, who stayed {u Jounestowvn.

ZYAN weat to Jonastown on Fridey, Mowombor 17,
23 until Saturday, Hoverter 18, 15734, taklns about

1975, an v

29 Jeclarations from Jonocatowa resileats who deairzd to liave P
with the Cexnjzrassman.

eran oo e ¥ v 2] P 7
il COTELLLL LY, LFFO & t CX

[ L bl
22 gannle 7 18 defectors, left Jonestown for th J
efrstris 3 nilag away. The driver was FIAVLEY CLGS of _
Concord, Caiifornia, who also had Jdrivem them from the sirstrip —
to Jonestosam the pravious day. Arong tha dafectors on tha i
truch was LANDY LIYTOH, brothar of DE2310 ELANRY, renticned

above.\h&

Tha trip to the airfield took more than an hour due
t> noor road condicions. Tvo plages were at tha airatrip, a

larce and a small eraft. ;
placing Jdefector fanildes in the large airplane, and singlia
Cafectors ia tha smallar crxasfe. It was cbvious all pressnt 5/2:;!
could not loavs on tha two planes, amd that & return txip
would Ye nacessary.l

o e e

¥

LEYTICH {nsisted on leaving on the first plane to

take off. All defectors were checkad for weapous before g
boarding. LEYIOH, weoariugz a poncho, enfered tha sz=aller o
plans prior to gearch and was challenged. LEYIOH pulled a s
pistol and baran firing inside the plane, before gun wrestlad £
froz him by DALE PARKS. LEYIO4 then flad the area.{}| %é

A faw ninutas later a tractor with flatbed on
rear arrived at the airstrip with about ten wez, toth white
a:d Jesro. The truck began cireling ti:e planes as the cen on
the fruck fired upeon those not yet on board the Lwo planes.
STLIZR, LYAL end 458 newsnan DOJ UAREIS attemptad to ila
beulnd the plane wheal. Zoth EYAd and [IARRIS were hit by
auafire and killad., SPUIER played dead but wasg struck by
Sullats in the rigsbt foraarm and riwhe thipgh., The attack
lastad a fow rdnutes, (1d




L.
Y4

b
L4 3]

P }J

Y _ . Py oy gy e
el € 1et-1 1014.01.!.: Lag a338usl, ane a few oth

nearby disco bar to await help.(

B T I

She gatd ::‘:;:ra waa ne indlcatfon of any wvioloenee
or a consplracy to kill RMAK orior to their leaving for
Jonestam, ' It was hor o;:‘nitm tha incident at the airstrin vas
a snur-oi-the-roment plan itilted afcer geveral <elcctors
nad coue forth acexlnsr A¥AL's assizrtasice In leaviay the cn:;;:;;:m./j{
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription

b7 <

12/4/78

wAs contactad at ?
advigaed
that during a 4 I Augqust cr
aarly uautanber, 1277, ha had pnxchased a radio receivrer
and was recorcding varlcus ham radio tranaomissions that La
was able to pick up to test the capabllity of his radio
rocelver, q.mvi sad that in that reqgard, he uickad
op 4 coaversatica from an indivicual in South Anarica to
another ham ralie operator at WAGD"J. which ha gubsequentl,
J2tarmined to be in California, \

advized that i3 tarye waaz a ramhling
23 ¢r 30 alsute converaation Ln which the individ laal ice
?outh Amsrica talked abouat asylua and roguestiang a presy
onforence., stated that hecauase of the tone of
he razbling coenversation, he lakeled the tare "(Crizig”

r:br'rf.«

cing across aay 1dentifiakrle rcfpr,hce to the akcve.
stated that he asuhseayontly 2eternined throagh other

raltioc orerators in the arza that the converzation ha

e

“ad ronitorad and taped was from tha Peonles Tenpls Asgricaliorsl

Masion ia Zmvana, Sonth Azerica, ﬁ3€¥139231tq

thereafter rads avallzbla tho cnsgzntite ta-e

recoriing concerning tha akove conversation.

B

d cheched the newaparers for the next several days withoult

33 - , R ks 2
investigation on 11/22/73% i 3ilver Spring, “Maryland ., 2A 23-173
> " b & el R
by el Cal Date dictated l*/‘* ’/7;
This document cantains neither recommendatians nor cenclusions of the FBI, It is the property of the FBi and is ioaned to your agency;

1t and 1ts contents are not to be distributed cutside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

b?“ 11730778

Datea of transcription

e o\l &

WYILLIAM 6, CCURTILY, Chief of Air Forcc ”ortuarr
Services (&F”UC), Randol h Alr Force Tase, adviscd that durlex
the ni ht of ovenher 23 1973, he and Mz exniired 7(5,
the CIOthi'" of Ngverernd J\ e Jﬁ‘is at the Dover Alr Force b
“ase ertuary while the F3l technliclans were chtaining
fir-erprint samples from the body of Reverend JGNIS, |

COUDTYNLY stated that Jduring the examinati
ad M _ Ozt ] wnf!.ing in the trousers noclet

ad Mr. found rotlhin exce
a wal!l of tisste pPepers. After exasinina the trousers jcctets,
they axarined the pockets in the shirt of Fevererd JN TS

ford a sioail folded note with the word YDAL™ oa tlic Onlsile
in the suall breast poclet on the left side of JOUTR' shirt,
COPRTHTY stated he overed up the rote and rnoticed that it
coutained a handuwritten nessone which hcgan on the right sile
of the paper then centinuved on the left side, COVRTIIY stateld
that i adoition te hirsedf and Ur. YR Vejer cCTLTR, tha
~eartient of Teferse stotessan at Igver Alr Force Lase reoad
tihe 10te, LOUPTITNY advisad the note sade sorte vontiopr of
farr:n!rr 2nd gail the writer was feod wp, CUUDT Y furtisr
state ! that the writer thankted the nerson to wha the note was
nh“rﬂ551' for the 1ife which he had,

COURTUYY asdvised that he gturned the note over to

_ who i3 the representative of the Unitac
Zever Adr Force Tase.

‘tates Ttate .cﬁart*cﬂt at th

11/24/78 LDover, Felaware “"A PO.173

Investigatian gn File =
JA toel
oy hal Date dictated

Tos Tacumrent cantains nejtner recemmandations nor conciusions of the FBI. It is the praperty of the FBI and 15 1oaned to your agency,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
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11/30/78

Date of transcription

yOr~ telephore numher
intorvlived ¢

laviged the folliowline:

the acti C - :
hoxcad Ly the Peverund JIﬂ JO

q This cule, wvhich was fm.nde'd in In
ta California, srecifically in the iedwood Valley arza,

asprexizately someeine in 1365, It later moved to San |
Prancisco, California and atill inaintains their 2alin tosplas

o Can ans-'lann nr-frﬁ:l'a—'i—-sd'xr P nare anom bR T JOR RO
=l s ol ﬁ iy il g £ r: R A e L J = - ﬂ‘iv' SN W e Wt M

SOS founled a settlement in Suyana, Fouth Rrerlca, wiich
o nated Jonastown, amd a aushor of his followers hava
Ecen rasiding tnure for quite sore tirme, Durine the last o
year and a half, there havo baen nuwrerous allogationa !
conceralag nistreatmznt of sone of the followara witiin txa |
Juneatown asatilerent. u&

na, noved

l

Sgnetine in carly Hovesber of talas year, he learnazd
of a pending etrip to the Jonestuwn settlement Ly Congresgsman !
LED a¢ad of california and ke nade the aprrorriate arrandgenents l
ehrcuagh ITAL'S oifice
to acconrany Coerviresgnan SYAN on this trip. The 6;7C—L
groub, which was to visie the JInnestown settlecant, consistad
of Congrazgran XYAN and his congressioconal aide JACEIZ Srniges :
apprexinately nine news people rerresenting various newsparers P
and telavision networka and ap unkaown nusher rapresenting ;
tha concerned relatives group. 7The concernad ralatives group
consisted of menbars of tro immodiate fanillies of soca ¢of the
follcwers of Raverend JOUSS who were 1iving at Jonestown
and who wers believed to tae nistreated and, in soce cases,
held there against their will.(ﬂJ

T™he group left San Francisco on the nlght of
joverdrer 13, 1372 and travelad to llew York City via United
Alrlines, On the 14th of Noverlar, tho group left Law York

“\
. 11/15/7% , Carg Springs, Maryland EA £9-1
nvestigation on a ife #
S
1% A -:431 Date dictated 11/‘ 4/73
YA
Tris docurrent contains neither recommendations nor conclusions of the FBI, It is the property of the F8I and is loaned to your agancy;

1t and s Contents are not to pe distriputed outside your agency.
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via Pan American Airlines ard arrived arcund aldnight on
tiovember 14, 1378 in Georgetown, Cuyana, =making ons stop
an route at Port of Spain, Trinidad.QA;

In Georqgetown, the groun stayed at the Pegasus
Hotel for the noext three nights; that night as well as
Yodnesday and Thursday aights., During thils time, Congresstan
AYAH had several mestings wilth attorneys MARK LANE and
CHARLES SANY, who were reprosenting feverend JGHES and
the Peonles Temple. These attornevs had arrived in Guyana
on 3ararate airlines and neqotiated with Congressman RYAXN
concerning his visit to the Jonastown settlercnt. On Priday
morning, Hovemter 17, 1972, these attorneys finaily gave
the ckay for Congressrman RYAM and his alde, the news peopla
and four mambers of ths ceoncerned relativas group, CARIL JUOYD,
JIM CoOBh, DEVEALY OLIVER and ANTUHONY EKATSARIS, to meet with
JONI3 2t tha Jonestown gebtlenent, This group, along with
LANE and GARY, flew inteo Port Raltuma on a charter £1light

¥ e Miusnarn Alelinne hdram Tafe NMamneraobon et eer B ik b3 4
Ca ChAS LUYANGHe Q4 raliQd, WLl A8L%w WQUIGELOUWH “‘3"'& FORAIOAWTA

2:%30 p.a, and arrived at Port Kaituma roughly between 3:068
and 3:30 p.m. on tha 17th. \u\

F told by the unnanad pilot of that
plana tha I egples Zenple had called the Georgetown
towar to advise them that they should land At Matthows

Ridse rather than Port Xaituma due to the fact that the

runway at Port Kaituma was supposadly too wet to land on.

?ha pilot, however, after flying over the Port Xaituma
airstrip, falt that it was not too wet and he put theam down

at Port Raitura inatsad of continuing on to Matthews Ridge. 'hJ

é7¢.

After landing, SARY and LAYE would not allow anycne
except Congressman RYAM to go into Jonestown and everyone
olaa had to ramein at the afirport, Aflter Congressman RYAN
was gone for approximately two or three hours, an individual
from tha settlement by the name of JIM MC ELVANE came out
to the airport and advised that everyons else could now
coma into the settleament. At the settlanent, the group was
given a tour of the mission and thay had dinner there.
taabers of the settlarant al30 put on a disco dancing show
on tha stage for them, They werse allowad to apeak to
Joma rembers of the group arnd were also allowed to taik to
Nevarsnd JONES. Tha entire group desired to spend the night

N\

i
3
‘j;'
e
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at the settlement, however, JONES rafused to give them
peraission and only allowed Congressman RYAN and his aide
to stay overnight in the settlerment. 7Tha rest of the group

L= N W b D f 3 -
was transported back o Port Xaltusma whare they were to

grend tha night at Mike and Sons Disco. They wera supposed

to be ricked un and returned to tha settlerent arosund $:30 a.m,
tha noext oorning, however, they wora not sicked un and taken
back to Jonestown until approxizmately 10:39 a.a.,  Durins

tha szcoand Jday at the sattlement, they wera allaowed to zce

avan nors af the settlewoent, {irneluding zome rlaces khat thoey
“ad rot zaan the crevicus lJay. At first it geaned like all

tha seople In the settloment wers guite hapny thare, however,
Congraszran oiAY and nexbers of the news redia then began
raceiving notas from some of the Peorles Tearnple vombers

stating that thay would liks to leave tha settlsment and
sccomrany the RYAYN party back to the United Statse, Revorend
JOUES was confronted with this informatioa and ha becaca rather
Adstar:d and agltated over the nurlaer of pantle who wanted

to leave, r“\

At approxizately 3:05 p.a., the group, aleng witn
16 Z2efoctors from the zettleveont, vere to raturn to the
air;ort for tha flight hack to SGecorgetown and then on to
the United Statea. Thers vara a nunber of other rosldenta
of the szettlenent who wishad to leave Georgetown, huwever,
there was no room for then on the trick that wia to g0 out
and honeca, they reuld hava to remalin. Many of them expressed
fear for thelr lives whilo Congressman RYAD and ths news zeopla
wera J0ing to tha airport and for this reason, Congressiran
RYAN agreod to stay with them and go on the second truckload
out o the alrport. As the f£irst group was getting roady
td leave, there was a big cowsotion over at the outdoor
pavilion inside the settloment and DON HARRIS of %2C went
cver to find ocut what the prohlam was, UHARRIS then waved
to tham and he and several others ran over and
found out that 19181 wexber of the geattlenent triocd to
xill Congressman RYAH bLy slitting his throat. Congressman
RYAT told tham that it was GARY and LANE who preveanted tha
attackor from killing him. Congressman RYAN did have soma
blood on his shirt, however, he was not Injurad and it was

2atavminad thadb e hlond wae thad of his attacker. A

Tl e A bl B A W W — e - Ll

thias tize, JOWNNY JOHLS, eveareand JCELS' adopted son, cana
ovar to tha croup and suggested that they gat on thelir way
to the alrrort Lefcore any furthex disturbances arosa. The
sroups then returnad to the truck, along with Congressman
TYAN, and started cut to the alrport. (\Al

|
/-
b
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when the truck loft tha gate at the entrarce %o

Jonastown the chain blecking the entrance waa up ard

JOZ WILSON, a Megro males, approximately 5°'3" tall with
plaltald halr, and a ¥r. ZOWARDS, not further described, cana
to the back of tihe truck and demanded to see all the people
in tha truck wne werz leaving, cstensibly to search for _
WILSOH's wife and child vhom he suspected wore trylng to |
defect. Nalther WILSON's child or wife were Found on tha ‘
sruck and the truck was then allowed to continus on to the

alirmort. Also ircliuded on the truck wzas an escort —an

from the sottlonert by the nane of SIRDWELL (Phonetic), ‘
whe i3 a white nale, aprroxinately 22 years °ld'll%l 4

un routs to the alrport, they did observe a tractor |
with a flatbad trailar on it an? soma wood con the trailer. J
Alaso whi W vere an route, JIM O033, ’n“;‘:ﬁ Wis L’*‘
an ex-seaber of th nleg Temple, as well as sons of the

other unidontiflad J e:c ctors, advized hin that th:v foarad i
LARRY LAYTO, who wag also on the truck and rresented hlnzelf -
as bein g “a dafactor. ;hnf told hin that LAYTOYN was just toa '
zlose to Reverond JOWMEIS and thay 313 not beliave that ha

was truly defacting. They believad he was armed and probvably

wag sent by JONIFS to cauizs acre Rind of problea. The group !

was very amﬂrﬁupnaivu about TAYTOM and tha veasibility of

trsubla alther along the way or at the alratrin, (’\{f

whila at the alrrort, because of the pacple's fear
of IAYTOH and perhais soma of the other defectozrs not balng i
erua dafactoras, they decided to frisk all of tha rﬂople
gatting on tha two planes. LARRY LAYTOH was observed by |
aim golng to the back side of the smaller alrplane to !
avold Leing frisked and then slipping rack in line after i
sorze of the other people were frigsked. LAYTON also insisted ﬁ
that ha ba alloved t0 go on the amallar plane and he accomplisked E

this by somehow convincing Congressman RYAN to allow him to g
g0 on the smaller plane, which wams golrg to be the firat -
clane to leavn.cm could only assume that LAYTOH

rrohably convin reédsman RYAN that because of his

glosensss to JONES, he would be iam a bsttar position to givs

8
hia nore information on what JOHES was really up no(]l’
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Durinq this tire, he observcd tﬁc truck that tock

..... Benn
hinm to the alrport parkad ovar by the far sids of ths

airstrip and parked next to it was the tractor which thay
had seen earlier. The tractor than came over towards the
zotal shed which waz used az a shelter for passengers, and
he observeqd somcone on the tractor wave to sone Guyanesa
childron to get out of the way. At this tire, he turrned
t_ GREG ROBINSCH, and sald "I think all L7 ¢
he § gonna hrcak loose here". He then moved over tovards ;
the snall plana and helped Irisk reople to halp cxpedite
gotting the vlane loaded to get out of thera. At this tire,
he had hiz back to the tractor when ha heard tha first ahot
go off and he inmrmedifately ran around the plans and hit the
ground. At this tine, he felt a bullet
and he, after getting to the back sldie o
the alrslane, them declded te get uay and maxa a run for it
to the w&oés. ¥hile doing ti:is, he obserwed a ausher of \
i
|
LY
[
=)

T SRS A T

i
l
]
|

other recnla doing tha game thing, Fe ran approxicately
1397 yards into the wrods and then stayed there until the
sheoting stopned and he saw other reopls leaving tha woods
and qoing back cut to the airstrip. (“’

When ha returned to the alrstripy, ha found out that

DO HARRIS of WBEC, BOB RROWH, a camearamaa,
GRES RODINEDY, and one of the dafectors,

a famalea, (PI&ST LA ARXS, had bean xilled and =2

narkter of the other peopla nad teen wounded., HHa did not see
any of the peopla who actually did the shooting and feels that
the shooting was done by approximately three or four gcople.[lu

Congrcssman RYAN

tigither of the planes got off the ground beforae
the shooting started and he was told later by DALE PARKS that
LARRY LAYITCH, who vas aboard the s=maller plane did pull out
a wwapon and attempt to shoot someons Lafore he was
subsequently subdued. ZLAYTON was turned over to the
Cuyanese peopls and his weapon was turned ever to DICX DWYLR,
an aides at tha U. S. Embasay 1ln Guyana. After the shcoting,
it was deterrined that a tire on the larger plane had Leean
ghot out and it could not be moved. Both pilotas and cre of r
tha ifnjured persons, name unknown, left in ths smaller plane E
and wera to obtain assistance from the Guyancse govarzzent.(l"

: |
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The rgﬁalndcr of the group brought the wounded
to ¢ne end of the airstrip where there was a tent. This
tent was being used by four Guyanese soldiers who were
guarding a digahled govarrment nlane. The group then
took turna watching cver the wounded and belng alert to the
fact that the people from Jonestown may return to start
somg more shooting. The Jonestown people never rsturned
and Guayanese troows finally arxived the ne=t =orning,
Sunday, and assisted ther in the evacuation of ths wounded

and the rest of the group frcm Fort Xalturma to Ceorgatown
and sul; q-mmanr'lv back to tha I'nitad Statps, Ho Jdid ant know

Rada SeusBeut 2 AT N aw S - e " L2+ ELT LE

the axact ﬁumber of people that actually lelt Port Zaituma

hecausa sorme of tha people who yan into the jungle when tho

shooting Legan were still mizsing and scme of their irmediata

fanilies refused to leave Suyana without thea.(\g‘ o

LARKY LAYTOU ia a white o/
-ale, ar; ; Y - years old, slicht hulld., Ea ,
statad th&t t%e only woanpon he obsarved was a .33 caliker -
revolver which sugrosedly was taken off of LAY LAY"O?..\M

‘

ﬁﬁv‘“-".-’mx. ST
Tl SRR
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Data of transcription

1

1

. !

of ths Unlted Statss State Departuent |

{CACCS=FA) m!cn!!eluc! { he DNover Air Force Tase laortuary !
ation: g

at which tlre ke provi:led the fcllmanr infeorr

Fnd\'ised that he recelved a hamlwritten rote
fron WILLIAMT G, CCURTNTY, Chief of Alr Force Mortuary Services
the nrev*cx.s evenino, The note which COU ‘I""-»~Y gave to D
was ottained from tis bedy af the Teverend JAVTS TWTS which
hal Leen l,x:‘-,-"_i;md in the Cover Adr Force 'zse Tertuary on

the cvening of Jove-ter 23, 1971, WP advised that ke hald
scecured the nota in a lecler at the “over Afir Force uas
informaticn Cffice after receivirs ¢ bet that at 11:29 2,-,
e gave the ; c naed note to a ccurler at t‘w Cover Adr TForcs

ase to be \.eliw-rci to the !'eadouarters of Lis Teprrisent ;

- ) -
in sashinsten, T, 0.

{

qfhfvisw that Yajer G20 of the Tover Adr
Teree “use gonll ‘m‘“vifa the 1der t't)' of the courisr whe
i tle Ttata

was transpertios the note to the wdorarters of
pariieut,

-+

et *

investigation on 11[" :’;l at

~A b 7 C
2 et
N

Tris 10Cument contains neithér recommendations nor conglusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it andg 115 contents are not to be distributed outside your agency.
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Date of transcription

Ue S. Alr Force, Dover Air Force tase,
1sed at 11:20 a.n., on Yoveuber 24_, 1973
civilian exployce of the Transportaticn U‘flue
of the louver Alr Force Jase, who was delivering routine nafl
froa Tover Alr Forcc Tase to the Pentazon, was given the
rackazed note obtrired fron the body of the Meverend JAMIS JOLsd
snd told te telephonieally ceontact Yr, of the State
Vepartrent after arriving at the lPentagon, vas
{rstructed to corﬁ!y with vhatsver instructicn nave B
Yin recariine the Jispoesition rezariing tle note wiich e
was tratransyerting.

o -y pa g'-
investigationon__ 12/ 4773 . Tover, Telaware cie . DA 822173

3A

e A k veh 11723778

> Date dictated
! '_} P
"

This aocurment contains neither recommendations nar conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 10 your agency;

Dy

ard s contants are not to oe distributea outside your agency.
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Date of transcription

b7¢
LY,

WaASX contacts

¥, ; w i

, was infor—ed o fe f

. nticting agents and was adviszad that thae :
.eueral rnxcau of Iavestigation (rnI} wcuald Jesire to B
interview her reqgarding any Frnowledge that she r mlgst Uo3sesl
cancerning the aszassination of Contressnan LEO J. 20d on
faturday, hHovemter 13, 1373, at rTort Raltuca »ir'cr., Suayany, o
South Arerica. Sha W23 oresant at
tha ti=ne Conjresszin w74l wag killed and that zhe woall
=03t williagly furnish irnforwatlon reqarding this aatter at
this tiosa.
EOTZRT HOUSTIL, 32,, an Asacceiatoy rease

pra33 (AP) pastographer, was a Lersonal frierd of Cong r-ssﬁaa

L¥Ad.  lip. HOUSTCN'S sem, ROSIRT, JR., had Lees a sailer of
the Foooles Tem-le groun fron Jﬁfroxirately 1969 cntil s
Zeath on October 5, 1%76. POIEST, Ja.'s rmanglaed bocy wasg
found during the carly =orniag hours of Cotobar 5, 1975,
1yirg on the rallrcad track road hed in San Frarncisco,

ronfa. Eis death was lizted am a traln aceilent, howaver,

ez tne victin of oul play by rmemhersg o ; ‘eorles
Tsnple arocup Cn October 2, 1376, ne had taleshonsd his
secomud wife, Jﬁ?ﬁi STAY, adviaing her that ke was leaving

tha Peuplea Teople group. H had becoma a zerber

of the grour, which at that = ad 1cself ’Faoples J -
Tepnple, Disciples of Chriast®, ia approxiz=ately 196% when 3
the group was lccated on a farm In Reducod Valley, Califcrnia.
Jurise the periol 1949 up until the tire of Hiag Jdeath, ONERT
had very little contact with his family while he was a ~erter
ot this grouap. \“\

\—
11/19/73 Canmp Scrings, Maryland BA $9-173
Investigation an at File #
3
Date dlctated 11/"6/73
This document contains nejither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBf and is (oaned to your agerncy;

it and s contents are not to be gistributed outside your agency.
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ROBERT HOUSTON, JR., his first wife, PUYLLIS
a0U3TOH, nee TUTTLE, ard thelry two daughters, FATRICIA
and JUDY uoystol, had all been involved with the Peorles
Tuenple group. PHYLLIS and the two girls had continuad

holr affiliation with the moverment after the death of
"OBERI, JR. The girls had been rxesaiding in the Jona3town

~ -l W [ - 14 de b e Mh o ol -
sattlenmant for ths past 14 monkhs. pige et yula' whasa AgEes

at thias tine would be 14 and 15, were the reaacn that the
HOUSTOM family was (muite concerned akeout thaoir welfara,

7ha girls' mother, PHYLLIS, was allegodly in the San Francizod

area during the week of Hovemhex S, 1973, because she

talaphonically contacted RQIEDT HOUSTON, S22, jrmulring
if he and Mra. D0USTON would desire to go to Jorestcwn,
Suyana with har in December, 1973 so that they couald ace
tha two qirls. Mr. BCUSYOU declined Jdue to illnaas ang
tnld PHYLLIS that he would nob be un to nmaking the trip,

to Tuyana
ke concormns: 3
; farnla and aw to Yaw York whare tJL[
"et with Conarassnan AYAY, JACKIR SPRISRS, his alle, and

a nman nanad JIM (LAST HAME UNXLQUWNY. They tharea!tar flow
to Gaorjzetown, Cuyana via Port of Spain, ()

tha following concerned ralatives were traveling
with the 3ZYAX party: \“\\

oM and GIACE ST0ZM, formax =membors of
tha Paovles Tonple group

CLAIR B5CEQUEERLT (Phonetic)

MICRRY TOUCHLTT, forner membar
(L

Hy. and Mra, LGOWARD OLIVIR
{'rs, CLIVER was a former nmenbar)

STEVERT and AUTEONY KATSARIS

{Daughter MARIA, aga 23 or 24, was resident
at Jonastown settloment)

RONMIE BUTMAN, forner =ember who
regortadly had lived with JOUES

Tt 13 alz0 “elicved that HARIA RKATSATIS wag

with J24ES, \}q

2
=
<
-
7]
i

fﬂ

oo

adhis < oofe

SIS

AR B
RN S

b7
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i

TR R

Opon arrival at Georgetown, RON JAVERS, a reporter

for tho San Pranclzen Chroniclia travelines with tha group,

- - LU SE W W oem smasy

was raefused antry into the country and had to apcnd the
night at the airgort. RYAY inturvened with the GCuyanese
authoritiasg and JAVERS was admitted the following =moraing.
Ragarvations, which thny allegedly rad at a local hotel,

vwera not honored and the e2xplanation glven was that thara
wis a convention. Congressman RIAN atayed in the U, G.
Ambassador's residonce and the renmairder found other
accomncdationa. Congressman RYAN and a man from the anbassy,
DON ELLIS, wore negotiating with JAMTS JONES, the leader of
the Peoples Temple arcup in Jonestown, to obtain aatry into
the Jonestown compound. On Priday morning, the group was
told that they would be allowed to visit the compound., JCIES
had acproved a representative nunher tO meet with hin at the
Joncstown somprlex, Included in this grour were “oITRONY
ZATSARIE; Congresscan RYAM; JACHIE SPEIZRS) a Cuyanadse
information minister; CADNOL BOYD: TIM REITEMAN, a reporter _
for the San ¥rancisco Examiner; DBEVERLY QLIV:ER, a concerned o
ralative; DOX LARRIS, an HAC regorter; ROBERT BROWH, an M3C

canaranan; GREG ROBINSON, & photegrapher for the San Francisco

Exansiner; RICHARD DWYER, Deputy Chief of Mission, U. S,
Tribasay: and STEVE SUNG, ¥BC soundman, This group travelad
fron Georgstown via a charter airplana (Adr Cuyana), arriving
at Port Xailtyma Alrport during the late aftorncon of Hovenher

17, 1973.71*

e

At approximately 6:03 p.m. on YHovenber 17, 1973, a
dump truck arrived and took the group approximately four miles
froat Port Raituma to the entrapce to the Joneatown compound

-~

5

7
b
Taey vere than an arge pavlilion tyve 520
structure where Congressman RYAN addressed tha group and thanked
them for allowing the delegation to come to Jongsiown, They
shen had dinner and wers antertained by a “talont® show.
Congressman RYAN macde a speech after the talent show and
then ths group was told that they would have to 1eave4'ﬂl

Repeki R

Tt

o

CHARLEpS XRAUSE, a reporter for tha Washington Post,
Conjressman RYAN and JACKIX SPEIERS stayed overnight at
the temple and the remainder of the jarty returned to Port
saltuma and stayed at “Mike's Disco®, & local pightelub, (1“

B

i

i
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The next norning, Caturday, the 1lith of Novenhar,
the aroun was picked up at approximately 9:30 a.m. iIn
tha sana dump truck and driven to the Jonastown compound.
They ware ore or less on thelr own to ~ingle with ralativoz
and 21" to otliers as they wished, PUYLLIS [OUSTCOH, the

mother &I DATRICIA and JUDY IO ”b.ﬁﬂi hohiverl m3dse 1t a
~oint to roraln with the girls

T o - —
.

vys, HOUSTON did allow the girls to haar a tage
prapared by their grandfather, ROBIRT BOUYSTON, SR. This |
tayra wag personal in natuyrse and enaeavored to encouraga
e 2irls to roturn %o the Unitod States., The girls
reg_onded to the tage by iadicating how =much they wera
cajoying their stay in Jonestcwn. The girlg' meszsagje was
taze recordad to Yo returnad

o- O~
AN

After visiting at the Jonestown compound for
snvcral houra on Clevember 13, 1378, a3 iaformed
Ly JACIIY SPTINRS that sone of the Jonastown geopla wanzed
to loave wlt& the RYXT delagaticn., They were nazsing rotsas
stat¢ et thelr uesirr to manbers of the delegation, DON
AZRIS, N2C news reporter, was cne of the rpersons vhe had
receivad a note from one of the reople who wanted to excapa.'?’

Jdeszires XOWN 155 wera glven their passports and

$5,700 in Suyanese currency. As the delegation was preoparing
to degart Jonestown for Port Xaitura Alrport, additicnal

e e g e P T 2 T

Jonestown residents tried to get on, but there was not -
enough rocm. Congresstan RYAY then declded to remain with

the group that was left behinrd until they could ba transportad

to tha alrport. The truck pulled ocut and there was sgsone

vt e {wm bha crnne whaves Mancraseman DTIYY wao
CQULLAU LAV Udeh Lil T LGAUWY B UEAFE VWWiljLiGaWaail Hdilud Aas

located. DON HARRIS left the truck and went Lack to sca

what tha commotion was all about. Someone had tried to

xill 3¥YAY at the ceupound with a knife. 7The two lawyers,
MARN LALI aund CHARLES GARY, tock the knife away from the
asszailant and it was Jdeclded at this tize that Concroasman
GESl should leave with the firat group, Tha firat group (u{

7
L

»

e




A 39-1713
TED/3RDical

5

includad an individaal identifiad as LARRY LAYTOH. Soma e
of tha doparting Jonestewn residents expressed apprehenzion L
about LAYTON's oresance irnassuch as e was an avowed tensle
senber. e was reﬁortcdly very close to JOWES and was
c‘:@ﬁﬁiﬁereu OnG DI f‘lJ.B tIUBICﬂ IPHEI C.I.ICJ.G- wnen ﬁ‘."_‘.@

arnup arrived at the airport, everyone oot off the truck

and all the hagqage was removed from the truck. At this
time, Congresgman RYAN rmet with the rews redia and sxplainad
the commetion that toox place inaide the compound. A

ahort time tharcaftor, a small plana arrivad for tha group.
LAZIY LAYTOH made a concerted effort to get on this plans,
JACKIE SPLIERS azdviszad him that he was not cne of the first
indiviiuals indicating a dealre to lzave Jonestown anid
accordirgly, he would have ta walt for the next plare. LAYTOY T
than went o Copgresuman EYAN and aprarently sonvioesd hinm
that he (LAYTOU) wozld be the besgst source of Inforration
reqdarding the Jonestowvn greup amd accordingly, he shonld be
allowed to lezave iomediately. Congresgman RYAN then ]
instructed that LAYTON be allcwed to leava on the firzt plane.

TAYICH wag thereafter obsarved shaking handz with a gqroup of ﬁ
grectators who had arrived at the airpeort, prior to Loarling b
tha lane Becauses of fear of LAYTICYN's true intentiona, ‘
he aad greviously been gearched prieor to his gshaking haads :
with syectators, At that tine, no weapon was ncted to he ;
in the pnsscision of LAYTCN. (], :

Prior to the £

|

jer_plana arrived. !
*)M‘, this time, sone of tha reop Te] i
hat nembere from tha teoaple who ware at ths airport Z)7 l'

had guna and were geoing to kill them. LARRY LAYTOH said 7 )
they had to get the plane off the ground ivmediataly. At b i
this roint, shooting started, Someone yelled "hit the Jirt g
by f

l‘

at
o

. en hit in the
who wor atandinq in the doorwvay were shot by 1ndividnals

on a tractor and flathed, which appeared to be circ ke
nlana. After the tractor laft, the
gaw NITROUY EATB}EIS. who was still . NG o oeen

anot in tha chest, They carxried JACKIP SPEYIERS, who had
away from the plane., They knew that, .}

7 (A

kT d Y m rrvimialoads  Laeses

Y- Fars ]
u&u(_daa ‘JLLMB&AUM wMLLe y po-n-1
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the tires were shot out and the plane recaived numerous
hits in tha engine and compartment area. The next thirg
she reneabers is running into the jungls and thereafter,
observing the five seater plane taking off with thae pilots
and some crew membars from the larger plano.('q‘

Thera were threa or four Guyanese Army personnel
lecated at the airjport, camped out in a tent by a Suyanese
AMr Fores plane which they were gquarding. Thae Guyanege
told them what to do ralative to hiding out and tha military
recsonnal vrovided three stretchers., thile they were
rendoring first aid to JACXIE SPHEIERS and STZVE SUNG,

LARRY LAYTOYW approachoed the qroup and ha was told to leave

hy tha otleors. LAYTON attencted to talk to the group, but

thay woerae frarfyl of hian. Some of the groun accusad him of
heing involved in the shooting. At this rzoint, at th

—~ - +,
diracticn of Suvanese z.ualh, ths grour Jeclded to 1xﬂ¥h

the injured rmembers of RYAN'2 group in the tent with the
Juanesa Aray personnel and the rexalinder would Le talen
into Gnyanese hezes in Fort Xaltuma. Mr. DWYDR and cue
o; the menters from RYAN's group remained with the injurnd,
en haelo arrived on tha merning of loventer 19, 1373,
aformed of this by Yr. DWYLR or someons who Nad
pedi at the alrport. They thereafter went to ths Port Xaituwa
adrrort, boarded a Suyanese military aircraft and were flown
to Gaorgetown. On the sama data, she departed Georgetovn,
su7anl on & United States cedivac atrcrafe, which brought
b.r and sevoral of the other menbers of the group to Andrews
Aix Force 3asza, ilarslaad, (uj

icularly in light of her

convarsatiora that she had had with vaxious memhers ot the (11

expressed great fear about reprisals from tha

L7 <
672,
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Feoplea Teaple group, indications wera that iz ths evont
scnathing happened to the group, they would take retaliatory
actions against those persons resronaihla, b,

advised that L7 C_
she b /)

athon® natber

gri.— iiiiiii :
s s - { ‘“‘
claphone e oy [

1he wi{a HArn o
iz currantlsy

1 D% ceatacto:

i raa2uaom Lo ¢ PNz Califoxrnia®. This
organization is headed by a JEAINE MILLS and her husharnd,
nostly for paople who have "escaged® from the Pecples Taurzlae
organizatic;n.({

ak
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Date of transcription

At 2:32 a,m. on Yovarber 21, 1973, Special
Agent (SA) G ::ccived frem Doctor
JGSE E. BAJAS, #.D., Malcola Srow “fedical Canter, Andrcws
Alr Forco 2ase, Carp Strrinas, Maryland, one sealed
contalncr with two 2-tips and Lullet fraqrents that wara
rezoved froa the riszht forears of SPERUHEN P. SUNNG,
tonanital tusker 221233, The frachents were rercvad hvw
soctor TWATAS thisz lata. Joctor 20308 rarked and placoed
hiz inikiale on a ~ilece of =nsking tape and 21ffired the
rape to the contalizer. SAYIR <cated azd placad his
Ltnitiala on the top of this containe:.\\l'

i

b/ <

11/23/73% Camp Cprirqs, larvland ... 3A T3-173

at

Investigation on

s [ - : 11/24/72

]
<

67 <&

This document cantains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the F8l and is loaned to your agency;

.t and its contents are not to be distributed outside your agency.
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TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
[ Teletype (] Immed iate (1 TOP SECRET :
] Facsimile (] Priority (1 SECRET E
XX _AIRTEL 7 Routine [J CONFIDENTIAL '
[TUNCLASEFTO !
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i
Date WALMTA-—H .
TO: DIRECTOR, FBI (89-4286)
FROM: SAC, NEWARK (89-147) (P) (C-1) IR
e i‘ﬁ?r“—'i"' LN r
‘. IR L
SUBJACT: ~RYMUR oaiel T
00: SAN FRANCISCO i
f .
L Re: Bureau teletype to all offices, 12/12/7%’0)

Enclosed for the Bureau and San Francisco are FD-302s

of interviews conducted by the Newark Division in this matter.

All pertinent information has been forwarded previously by
telepiione and teletype.v.l)
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Date of transcniption MOM————

q Telephone Mumber " a ham radio onerator,
artviscd that on llav 1, 197 ¢ paccned a radio-~telephone call

¥
from TANGARET, Lasc llave Unknovn (L710), wha was utilizing the
radio call sign nf UB6-21ID/OR3,  The call was patched to
Telephone Number 415-922-0597. The individual who answered
was either LIV, or LILLIAN. The cafl lasted approunimately ten
minutes . f42}

-advi:;ed that TR6-ID/3R3 1is a call sign

from Jonostowm, Guvana, South America tu'

brervastigabogn an

11/27/73_ ., Lincolm Porl, 113 NK §9-147

Filg -
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BN Wy
I L O
telephone number telephonically
advised that on August 21, 1978, he was contacted on his

hand rodio by ALLLRT TQUCHETTE, Jonestown, Guyana, Sopth
America. TOUCHLTWE was using call sign WBG6-MID/8R3. ﬂd’
. \

o

L7 C

continued that a WES (Last NMame Unknown)
(L) was also on the air with TOUCHETTE. TOQUCIHETTD

and WES (TWU) exchanged greetings with” and Jdiscussad
the weather but rothing elsae, TOUCHETTE sald he was trying
to reach Silt FRMCISCO.\“\

was unable to provide any additional

information
Ty | -

) TR RNy Sgre
»
L

Haventogatian on 11/21/713 Gl n ‘

SINEY y L a anh\ockvmmew—Jefﬁey——a-Hw*~Nﬁ-84—+44-—”—— [

. - 1

o —-SA — PR __Date o !'

: Date drctated _._.___l..H.Q.:}?L_YLB,_—_____..

&7¢ :

Thos o s g o am SRILTY . . ’ !
. b bans acitber oo avendatiung Gor oo iusioty oOf thie b0 1L s the prapetly ot the | 1V and 15 Ioaned to yourl Aganny,

Ardaly Contenly G el 1o Le et teg sutsule Vo ageticy

o
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11/27

Date. of transcription

gy WO R

|
1

onically contacted.

D
~: he had received a call on his ham radio from
in Clear VWater, Florida. told
cen contactaed by the Federal Bureau of Investi-

C ﬂ'n'dn\rr ham radio calls from ﬂnvn‘n.’-\, Sourh

LR LY i W LR LY

) then cal]cd the Hewvark office of the FBI.

-udvised that on Aupgust 21, 1978, he talked
to VES Last Haiee, Unknovn (LIU) in Cuyana, South America on
his ham radio. TES (LNWU) was using the call sign of WB6-MID.
This ¢all sien Delones to ALBERT TOUCHETTE, Peoples Temple,
Joncototm, Pori laituvoa, HUW.R,, Guyana, South America. This
call lasted approximately five minutes. V’L\

Armeri lca

Eu—
On Scptenbor 12, 1978, qrcceivod a ham radio
call frem 10T (12U) in CGuvana, Soutn Arerica, using the call

sicn of WBG-MMID.  DOMN (LU asked? to patch him throueh
to televhone nunter 415-G22-9567 in California. patched
the ¢4l threvst to P\'L?TU) in California. istened
to the telenhone c2ll end could only recall thh versation

beinr normal 1,}1 counkext. The call lasted approximately twenty-
five minutes. ‘ -

vi‘urt‘ner stated that he received two Q.S5.C.
cawds from Guvans, South Awmorica confirming that the two ham
radio cnlls care from the Peoples Temple, Guyana, South
Avecien. |y

mdvised that his hone telephione nup
Lol that he is employed at the
telephone number

Iivs estigatiagn gn

11/23/78 Point Pleacant, NJ NK 89-147

at - —_ File #

. Oate drctated

Ib’]C,

Friy ma
T O orthe UL AL s the property of the § B ane s loanuc 1a your agen.y-

HTORE CONTONS ot sea torten STty fek

Ve L Lo TeNtL AT Ut A L Akt it led oA oo 1 ey
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12/12/78 .

Date of transcription

telcepnone number

be|

caple (Pr)./!

— stated he traveled to Cuysna, South America

on November 22, 1978, to interview tho surviving nmembers of the
PT. e did this on his own ns he has studied cults for the past
five yecars. —int(:rviewcd acproximately eighteen meobers

of the FT, incluclng the three terbers thst uere caught attempting

to reach Lho Russien Embassy in Guyono uitin noney, Jjewels and
Lotbon from JANLG JONES to Fho Emvasy. |W)

was then asked a serics of guestlions sugsested
by the 3urcau o be utilized in inicrviewing meubers of the P, o
and he furnished the following res 9qa‘?s:\1‘,
1. The PT members intcrviecwod b;-’—statcd .
they knew weapoas uore opt in ooncetown butb P

noae had ever s¢en any v pon,.\uj
2. Mo onc interviewed mentioned any firearns. kl‘

3. All individuals interviewed stated they were
told tuat if they atte npta2d to leave Jonecstown
they would be esaten b" the jun;le aninzals,
killed by the securily forces, or harmed by
Arericans. llany of thosc interviewcd stated
they hod written letters to JOUHES, in which ;
they stated they would Will various public L.
officials in the United States. These letters .
wcra then kept in a file by JOIES as a fornm of
blacimail. P stated that JOUES continually
teld the PT members thab Federal Bureau of
Investigation (FBI) and the Central Intelligence
Agency %CIA) were very dangerous to the PL, h*

eestitin on L2/ /78 —w_Newarlk, New Jersey L NK 89~147
sy "l';'.‘ _ b 70‘ -J-.l'l} Faatey J_tote _1 :\/ ‘7/!
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NX 88=-147

&,

10.

- wdvised Ghat ne did rot knou the

.term "Ine Anpels™ was uentioned but he could not
Y«l.

~on tie plane, IATIOH shot soveral people.

sdviscd thot the only wmoney mentiocucod
by tuose interviewed was the woney sent by
JONES 4o the Russian Eobassy in Guyana. tu)

Those interviewed did not mention any
convinpency plans for retuliation against
those interfering with PT poli01es.(u,

The people interviewad did not mention any
officicls sct up for murder.(u]

ties of any individuals of the Planning
sicn, but frou his intorviews he kKnows
1il CARTER was a sort of public relations
r for JOLES, and thav MICIAEL PROAES

stated that none of the individuals n
intorvicued ware nenbers of Ghe Security rores

stated that he knows TUPPER JOILES, th
Lac s adopsed son of JCHES, was a nonbazr of Ll

ceurity Force. -also statad that the

»

[SEReIN o

recall in whab coniexy.\yy

did not have any information concerning;
ribory or influcincs paddling by members of the PT.QU@

F stuved that the indivriduals interviowed by §
vy who had gone te the sirstrip with Conprascoon ;

RYAN, sbtated they mew they would be atbacled
becnase they were atlempbingg o leave Joneslown, ]
They told that they knew LAYTCN was a

plent ond would Uy bto stop Glhem. Ticy also felu .
it w25 bebtter to die with RYAN at the airstrip, =0
then to remsin in Jonestown.\h!

TRACY FARKS, 12 yoors old, L;c)ld- she saw

LATDON place something in the rear of a plane

1 3 ¢y ‘ VATEE S o rtd K ~Ly .
vein; bonrded by RYAN's puerny, TAYTOH wos then

searshicd and no weapons were found on him. Loter

gtalod that he bolieves all of those who parbicl-
palted in &h~ ottact on RYAN's porty are now deoad. l

f Wi

-
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o 82=147

11. All of th PI meubers interviewed by- !)7 -

advised that practice suicide drills were
hcld every four or five monbths. At these
drills, it was never known if poison was
nresent or not. P vos not told if
narcnticag wvunrn used in .Tnnc =

aalan N VA wed  aro LW A dLiia WL

belicves all of the suicides were voluntars
and one person he interviewed,
stabzd there was not one objection to taking
tne poiscned kool=aid and he did not see any '
shooting. ['9,\ i

= by
L

[
[~ A LETE )
o

12. Uhe people interviewed stated that JONES told !
therm he had hired ¥illers connected with the
Mafia, who would kill all defectors. {1\

12, The peonle interviewed b}'_did not
nention any assassination plans. ("U\ A7 C

— adviged thins he was Lold there wag a
narl radlio in Jdonesbtown which was usea So

corptunicato with Pooesbers, in Snn Frencisco.
nous that HILE CARYVER wos an oporntor -
0 G radio, and that g ced2 was used on the \
radio. ”cc-ntinucd {0t bocause of tlhe
theery ol Uhig cult, all blaie of destruction '
of taa FI will bo put on the BOUUE fanily and !
Bhe PAR: fnoily, who went to Guyana with .
Conyregrnminn Ry Ai. frels they are inv
denper if f:notics, from ohils cult exist in this J
country. stoted ne feels Ghne individanls
he indervicuod are not doprecous to socicty bus ’
Choy ig e be wuicidal. cusvinued that iy
is possible that some of tihe survivors could nve
been brainwnaned to the pointé wihere certain un'moun
"cues" conldd vrigcer hosicidil or suicidal uvtivitiv
feels that the thirty-six rcubers thnat still
renaln in Guyana conld definetly be dungerous. 5
advised tant all the survivors definitely i
deprogroaming in order bo reburnn to socicly e

R

)

neoed
and to prevent them from beconing dangerous to

otliers or to theriaclves. (‘L\‘
L

-
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DE LA

R 16232227 DEC 78

Ly

FM [0S  ANGELES (89-236) (3) ()
.";g‘ﬁmscron (39-4286). ROUT INE)
# SAN FRANCISCO (89-25m) (SF VIA FBIHQ) (ROUT INE)
BT

AT =
UNQ'AS .. ' RSN | )
e R e

RE SAN FRANCISCO TELETYPE TO THE DIRECTOR, DATED

‘)

DECEMBER 15, (972"

’ A MR - &gé 4—--/2I'f m
ON DECEMBER 15, 1978, 57&1"'.

e — ey

HAT sHE was A sister of (RN v vas rormerlT — —— —— / :

A MEYSER OF THE PEOPLE*S TEMPLE (PT) AND WH) HAD L IVED BOTHO DEC 18 1573
IN UKIAH, CALIFORNIA AND GUYANA.-DUISED SHE D1ID — e
NOT AUTHOR THE LETTER REFERRED TO IN REFERENCED TELETYPE, /

‘(;,

HOWEVER ADVISED THAT SHE DID WRITE LETTERS TO BOTH DISTRICT

ATTORNEYS IN LOS ANGELES AND SAN FRANCISCO REGARDING
ILLEGAL PRACTICES OF THE n.(u;

_ADVISED THAT SHE HAD RECEIVED INFORMATION THAT

v |

T,

_$

it 1197

.
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PAGE TWO (LA 89-436) UNCLAS

ver w1 HER , (. -~ GRANDMOTHER,-

_“"‘RE KILLED IN GUYANA, HOWEVER, HAS HAD WO WORD
FROM HER oousm_-ooss NOT
XNOW THE CURRENT WHEREABOUT S OF -L“
Qo Vi S0 THAT SHE DOES KNOW THE WEREABOUTS OF
HER BROTHER -'HQWEVER, BECAUSE OF RECENT FEDERAL

STATUTES, I.E., FREEDOM ON INFORMATION ACT, SHE REFUSED

To DI SCUSS THE WHEREABOUTS OF-FOR INTERVIEW, —

wwever, acrEED To conTacT (lfro ascerTain 17 vE wouLD

BE AGREEABLE T0 BE INTERVIEWED BY BUREAU AGENTS, -
RELUCT ANTLY AGREED To REmATacT s SEEEE: -

—NC"JER TO FLRNISH INTERUIEW' i

LOS ANGELES AT LONG BEACH, CaL IFORNIA: WILL RECONTACT
R -

ASCERTAIN IF INTERVIEW WILL BE AGREEABLE wrrH—
e —————— v ¥ s
-

/
ARMED AND DANGEROUS; SUICIDAL TENDENCIEST.M’
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ary Transmittal Form 1 - N:r.-

to: SAC, Baltimore (39-173)

u—crELBir:—ﬁ Wiss

LABORATORY _ &

FEDERAL BUREAU OF INVEST!GATION
WASHINGTON, D. C. 2053s

December 11, 1978 _

From: Director, FBI FBI FILE NO. 29-4286
- . ) ]
- \\ LAB. NO. 81—05058 S/E mH €I
v Vil /
TETB‘JJS;/

Examination requested by:

Reference:

Exam

oy
oyt L7¢

Baltimore
Letter fdated December 1, 1978

ination requested: Firearms - Magnetic Tape Duplication

Remarks:

be

Processing of Q38 arnd Q39 is continuinc., You will
e advised by a subseguent report as to the results of these

examinations. You will also be advised at that time as to the

1

isposition of the submitted items.

o i The firearns examination was conducted by L)<
a Y ! {Special Agentm Processa.na aF the taee
- ks agsectte waa ’ ST Yek B y— ~ Ll
a = -a-......-----u.. L= u\:umuua..-...u M ;:m,\..;u.;. Sayain —UL [
- G Radio Engineering Section’.c:;‘.zrj
2 \ 74 )
= (‘j © Enclosures (2) (2 Lab report) ° REC‘IG {7.__ %2?6 —/92/\5_
\ ~—e——b - San Francisco (89-250) Enclosures {2) (2 Lab report)
2 - San Juan (89-123) Enclosures (3) (2 Lab report, copy of
inconirg letter)
‘}‘;} :-’* o ‘L’
WA:ij* (8) ,.)“} (N ) '
\/ __?;'!j . B o
- e 7 T TTTATIUE l ¢ T

61 JA7 M)&LIQZ;;BE—/] TELETYPE UNTT [

R & ~
UL sl s

- g g

ADMINISTRATIVE PAGE
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spocae

REPORT -t
of the toone -
A A AL

. LABORATGRY _.a

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATiICN
WASHINGTON, D. C. 20335 —

SAC, ®Baltimore (39-173) Nacembotr 11, 1977
FBI FILE NO. B9-42C
LAB. NO. R1205N67 S/Tj T
TYMUR
i
NERIER
o
s reeerved  December L, 1273

Q34 Fragments from SPEIZR (Ql)
Q35 Unknown item (Q2)

Q36 Fragments from SUNG (Q3)
037 Buliet (04)

Q332 Roll of £ilm (Q5)

Q39 Cassette tape (Q6)

Ragult of exarination:

Specimen Q34 consgists of twenty-four fragments,
twenty-one of which are minute fragments of lead. These lead
fragments retain no microscopic marks of value. The remaining
three fragments are not metal, but appear to be material from
a body.

Specimen Q35 is a piece of plastic or plastic~like
material which did not originate from a cartridge or components
thereof. -

Specimen Q36 consists of four minute fragments of lead
and one non-metallic fragment. The four lead fragments do not

retain any microscoplc marks of value.

WA:cii* (8)

Page 1 (over)

FB3L: 2GJd



Spaciren Q37 is a .22 Long Pifle calilber coppoer-ccated
lead bullet which was fired from the barrel of a weapon rifled with
six lands and grooves, right twist. TFurther, specimen Q37
retains extrermely limited microscopic marks of value for
identification purposes. Among the weapons producing rifling
irmpressions like those in Q37 are .22 caliber weapons
manufactured by or bearing the following trade nares: Harrington
and Richardson, Smith and Wesson, Star, Winchester, Clerke,
Rucger, Possi, Galef, Sterling Arms, Astra, Ftienne, EIG, F.I.F.,
Walther, Marlin, Iver Johnson, High Standard, Browning, Vestern
Field, CDM, J. C. Hlqggins, Stevens and Arralite,.

Page 2
81205068 S/E TH



. . RECORDED FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
{ 12/7/78 UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

- s e
’ aboratary Work Sheet
‘ iy

FBI FILE NO. re,q-«-{;gb/ / & / ‘r

RYMUR LAB. NO, 81205068 s/ TH SH
Re: e am e 0OV TALAED €
€ pLI ILo o o ‘i YOUR NO.
“. (‘“1 ) ib :“ _‘D
—1,1 A? [ Examinsation by:
Examination requested by: Baltimore
Reference: Letter dated December 1, 1978
Examination requested: Firearms

Specimens received: RM Qof 9272

Specimens:

Crowe SRENEE
Q3 -PP - — W Frogmerts {QY)
Gas % Unkn it 2)

n owll em {p%* RS
Q3L 25  Mewe® Yragments (Q3)
oz ofF Bullet (Q4)

QR 5 Roll of film (QS5)

FET

Q39 @€ Cassette tape (Q6)

— 1 ~.
;

Q2B > Unesee ‘2[ulag

XA > au ‘thig

FBi/DOJ
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BLOISHINE.QGRC.DCFBIWAD7.CAR/22 LR.LAG/OS.TQT/R.LHD/O43045.
LWT/=-0035,+005,
BLOISHINE

MAEFD YT Lia ™S

DCFBIWAD7

REC

COOISHINE
DCFBIWAD7

RIFLING SPECS FOR CAR/22 LR.LAG/06,TWT/R,LWD/04304%.LWT/~005,+005
A. PROB STATS

NO POS MFR 88
NO POS FIREARMS 682%%
NO POS TYPES Sk%
 MANUFACTURER TYPE NO ., PROB
HiR . US PR 233 34T %%
WINCHESTER Us R 80 122%x%
COO2SHINE
DCFBIWAD7Y
RUGER Us PR 68 102%x%
. RUGER Uus Pl 60 09Z%x*x
SMITHAWESSON Us PR 40 06%xx
RUGER . Us R 30 047 %%
CLERKE ] US PR 25 CAZxx
ETIENNE IT R 15 027%%
COO3SHINE
DCFBIWADY
COLT Us R 13 Q27%*%
HI STANDARD Us PR 10 0] Zx%
SMITHAWESSON Us PI 9 01Z%xx
EIG Uus PD 7 01 2%x%
H&R US R ) 01 Zxx
Fel.E. WG/711I/Us PR 6 01Z*%
COO4SHINE
DCFBIWADT
HI STANDARD us Pl 6 01 Zxx
HIGGINS FN/US/SP R [ 01 X%x
STAR SP Pl 5 Ol Z%xx%x
GALEF Us/1T PI 5 01 Z%x» B
COM ' ' Us PR 5 O Zxx
REMINGTON ARMS R 2 01%wx =
COOSSHINE
DCFBIWAD?T
SAVAGE : Us R O] Zax

LE

NT s - —




-—— e

-~

“SEARS Us K ‘ RS .

5
WALTHER GE Pi 3 DXk
MOSSBERG Us R 3 Q%%
WALTHER GE R 3 OZ%xx
HAWES WG PR 2 O 2k
COOSSHINE
DCFBIWAD? )
KIMEL Us PR 2 1) £3
BROWNING BG R 2 QL%
EIG us PR 2 - 0%%% ,
HY HUNTER JA/IT/WG PR 2 0% ;“~44;u .
WESTERN FIELD Us R 2 O i Tl
SHERIDAN us Ps 2 02w i (08 5 - i,
COOTSHINE ]
DCFBIWAD?
MERCURY 8G/SP Pl 1 0%
COLTY tis PR ] 02
ARM]I GALES] IT Pl i oz
WEATHERBY Us R § (1} 4
HAWTHORNE Us PR ] 02
ARMINIUS WG PS i 0z
COOBSHINE
DCFBIWAD?
STROEGER Pl 1 01
RUSSIAN SX PI i (1) 4
RG IND. Us PR | 0z
PIC Us PR 1 N T
HARTFORD ARMS - us Pl 1 0x
GARCIA ROSS1 iIT PR i 02
COQSSHINE
DCFBIWAD?Y
STERLING ARMS Us Pl i (1) 4
ASTRA SP PR 1 o} 4
SPRINGFIELD Uus R i 1174
EAGLE ARMS Us R 1 0z
ERMA WG R | oz
CHARTER ARMS Us R { 02
CLIOSHINE
DCFBIWAD?

MAX 50 FIREARM MFERB (TRADE NAMES) AND/OR IYPES EXCEEDED,
REFER TO GENERAL RIFLING CHARACTERISTICS PRINTOQUT

#* INCLUDES FIREARMS CODED EXT 3 AND EJR 7 - — =
‘END OF SPECIFICATIONS - :

—————— A ————————— e e
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\/ DIrecTOR, FBI 12/1/78 _
Vo PR em——— B e ATATIEmLATG N
A Y (ATENS FBI LABORATONY B
i)_ AND PHOTONGRAPHIC UMIT) | | o
SAC, BALTIMORE (89-173) (P) L7 <~

|4 8120506870

- W\ :
\s ) Re Hyattsville Resident Acancy telerhone call 3&1" é,?C,
ro Mr, A Photographic Operations Center, 12/1/78.°\% J
\ ———
Enclosed for the FBI Laboratory are the followving
itenms, which were obtained at Andrews Air Force Base (AAFD),
Maryland, in connection with captioned matter: [ Ny

Ql. Bullet fracments from forearm of JACQURLINE SPEIER,

Q2. Unknown item removed from forearm of JACQUELINE !
SPEIER. » e

Q3. Bullet fragments rermoved from right forearn of AT
STEVEN SUNG. '

Q4. Bullet removed from left shoulder of RONALD JAVERS. ’

Enclosad for the Photogranhie Unit is the following,
which was obtained at AAFB, Maryland, in connection with cap-
tioned matter:\!\

05. roll of riin fron [ v &/ &

Enclosed for the Bureau is one copy of FD-302 re-
flecting recovery of 04\\,\)

Enclosad for San Francisco are the original and
seven copies of same FD-302., Also enclosed for San Francisco

{8 one cassette tave obtained from ‘irs, which
containag coversation hetween

” who were merbers o
an rrancisco should note that

tape be rpturned to her upon complet ﬂpﬁ of qutioned inves—
tigation.“[“ RN T sialo

@gﬁe@%“!ha. €) " Seliiy )
rancisco (E‘nc. 9) 2 :

2 - Baltinore (572~ 173) ) '

GTC:pnj y PR

(7N A B
- .ED

vy | ' .

a Jonestown fettlement.
recquested that this




BA 89-173 . i

: £

The FBI Laboratory is requested to examine Q1 _ b

through Q4 to determine their potential evidentiary value.(UJ gﬁ
" The Photograprhic Unit is requested to process

Results of examination of enclosed items should
be returned to San Francisco or dispos=d of by the FBI
Laboratory upon completion of above requested examinations.gggr_

The Photographic Unit and San Franciscc should

note that specifically requested the return of | = 4
Qs. | N | | & /C
\\.‘..‘
\

TN e

2%
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Assac: hr.

. ~
REQUEST TO MAINTAIN THE RYMUR '
FILE IN ROOM 5121, JEH

PURPOSE: To request authority to maintain the RYMUR f£ile
in Room 5121, JEH, in order to prepare this file for
computerization\?\)

RECOMMENDATION: That authority be granted to maintain this
file, Bufile 89-4286, in Room 5121, JEH.(?\)

‘ g

/ AP Sanyg Le"ﬁr v?! np_'—-.ﬁ—-a
v raeOVED: S Sy § res, &inen )
A PROVED: Conn }_1’:23:1 LRI ESL Wf ~,
L R SRR A
‘M _‘-—-- L S J— N
“' ‘b ", 'ﬂm ':-:-L' e Puvis g ol o=

h ?\ q 6‘]\{3”29 RY

DETAILS. The RYMUR file is being prepared for computerization,
thus necessitating its retention by Investigative Support
Information Service Personnel. The retention of this file

would be temporary until such time as computerization is complete
at which time this file would be returned to the Records
Management Division.t!l

TRERRTY /

There is adequate and secure space available in

PRSI 1 A VICT O R L

Room 5121, JEH, for temporary maintenance of this file.(u}
§9-4296-1216
CeoRts e
J 4 Zm DEC 3 08

RDS/PTB:rak (7)
@%/wx

. Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan Fs81/D0d
G l" :T._’J‘

o

Dep. AD Adm. ___
Dep. AD lnv. ___
UNITED STATES GOVERNMENT UNITED STATES DEPARLMENT OF JUSTICE Asst, Dir: .
M d FEDERAL BUREAU GF INVESWQN gd-- Serval o
) vim_ e, =
em 0 Ta n um O o |&e;f.‘;:_”";
1l - Mr. Bassett /ﬁ% | —
‘Mr. Bassett 1 - Mr. Moore DATE: 12/12 m'f..",.;c?::;. p
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ADMINISTRATIVE Cont'd. (W

Also, it should be noted that San Juan does not
know if the below listed leads have been covered or
considered by the San Francisco Office. Therefore, the
leads are being set forth and being left to the discretion
of the Office of Origin.viY

[
LEADS : ‘114

SAY FRANCISCO DIVISION

"

AT SAN FRANCISCO, CALIFORNIA '\

1. If not already done, consider contact of

k37 C- obtain tapes of
his conversation wi (His ‘
address found in FD-30Z. ) N

2, If not already done, consider obtaining note
furnished hy to NBC. (Information can be )
found in interview o g Do

3. If not already done, consider locating
e

Mthrough (her address can be located
Wl n -302 of her 1nterview) and displaying enclosed
still photos to identify those persons indicated in the
hotos. ")

4, If not already done, consider a review of the
passport of MARIA KATSARIS to determine what countries she

traveled to in an effort to localize bank accounts of the PT1 U!
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Date of transcription ] Q'I‘?'I’IR

telephone number

was interviewed
he was residing while awalllNg |

nt at Jonestown, Guyana.

“ Ee was interviewed concerning his
backgroun nowledge of Reverend JIM JONES and the People's

Temple both in San Francisco and in the country of Guyana.[bl}

He advised that the People's Temple first originated
in the state of Indiana. This was under the direction of
JIM JONES an ordained minister within the Disciples of Christ
Church. During the early 60's JONES was very active in the

civil rights and integration movement which made him very
popular in the Richmond, Indiana area. He is married to
MARCELINE JONES, whose nickname is "Marey™. MARCY is several
years older than JIM JONES and she is approximately fifty.
She is described as five feet six inches tall, one hundred
forty to one hundred fifty pounds, light hair, medium com-
plexioun and build. JONES, who is in his forties, is described
as a white male and approximately five feet ten inches tall.

who has not seen JONES for several years, C
remempered him as owning a medium build, about one hundred \47
sixty-five pounds, dark hair, thin side burns, which he would
encil in with dark coloring, and he also dyed his hair black.
described him as strikingly handsome. JONES also
has a son, STEVEN JONES, who is a white male approximately
nineteen years old, six feet four inches tall, one hundred
seventy-five pounds, athletically built and who, -_j
described,as having very plercing dark eyes.“i‘

Sometime between 1964 and 1965, JONES became an

ordained minigter., During thig time ha was preaching that hs

S i e 2 e S FeigN-15-1r1 AN A A ETY W ALE MY

believed that a nuclear holocaust was inevitable and his
congregation tended to believe him. During a period when he
was preaching of this nuclear holocaust, and after doing some/“‘

e —— !
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research, he determined that the northern California area

d.ﬂu Lue LUUHLLy U.l. D.l.“]..l.. WULI].\.I UU I-WU U.I.. I..I..I.t.‘.' bd.ft:bl. pJ.d.lwt.‘Jn‘.t
to live in the event of nuclear war. Based upon this, he and
several leaders of the congregation, went to Brazil. One of
these leaders, ROSS CASE, who now lives in Ukiah, Califormia,
was a very active member of the Church. CASE was an
associated minister of JONES and in the People’s Temple. The
group returned from Brazil, after doing missionary work

there for approximately one year. After returning from Brazil,
JONES decided that he would move his Temple from Indiana and
he wound up in Redwood Valley, California, which is a small
community in northern California, about eight miles north of
Ukiah. “A\

Sometime between 1966 and 1967, JONES and his

diana congregation moved to Radwood VnTTnv where he purchased
par

cel of land. Approximately one hundred pecple, many old
and many young people, moved from Indiana to €aliformia. ROSS
CASE became a school teacher in Ukiah and JONES' wife, MARCY,

n
183

0

JONES and his group of followers became very active
in the area and attempted to make an immediate impact on the
local community by doing special deeds for the community, and
because of this, gained many new members from the Redwood
Valley area. As soon as he established himself there, some
of his unusual tactics against those who opposedhim began to
surface. fl#’

JONES began to call anyone that opposed him or that
was not entirely true to his beliefs, 'right wing fascist”.
At one point he attempted to compromise CASE after having
persuaded a young black man to accuse CASE of being a homo-

1
sexual. The young black man made an apparent tape and presented

it to the Superintendent of schools in an effort to gét.CASE
fired. This tactic was used on many people who opposed JONES.?}!!

By the early 1970's, JONES had his followers con-
vinced that tney must ta.Ke SEGuI'l‘I:y measures a.ga.lnSt Out51aers.
He built a watch tower on the Temple and also posted guards at

the gate of the Temple in Redwood Valley. All members of the
¢

- 3 -
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congregation were issued identification cards with photographs
in order to gain admission to the Temple. JONES even
persuaded the local sheriff to issue gun permits to almost all
of the congregation. He constantly told his congregation that
the fascists were going to get members of the congregation.

TARITCO 4

Id 3 eled e wemunnomde o T B mim mmndase o el eamemcmdele o lad o T e
JUNLOD Uld Lillo lCpcaLcul LI &l ULUCL LU SLVICIHERLIICIE UL PpUWCTLS
over his followers. #also sald that numerous times he, & 7

JONES, would hold special meetings starting at eight o'clock
in the morning and keep the meeting going until midnight, at
which time he wculd tell all the congregation to stick close
together in the Temple as there was going to be great danger.
As prearranged there would be gunshots coming into the Temple
and then he would appear as a hero to his followers because he
had predicted what was to happen.lxu

At this time JONES had between three hundred and four
hundred members at the Temple. Some stayed at the Temple,
some had their homes in the nearby area. JONES lived in
Redwood, which was approximately two miles from the Temple.
Many of the congregation would donate their property to the
Temple. Within ten years time, JONES had accumulated between
ten and twenty million dollars in the bank. His ambitions
were beginning to leave Redwood Valley area and he saw that
perhaps the San Francisco Bay area might be a good district to
move into and to move his people there. He indicated to his
followers that they did not need to own property, therefore
they would donate their property and he would put them up in
the Temple.,%“‘

After JONES moved to San Francisco, his bank accounts
grew into the twenty million dollar range. He had money in
banks in Panama and in SwitzZerland. He also had, by this time,
obtained eleven greyhound buses, which he would use to take
people from Redwood Valley to San Francisco and also onto the

Temple in Los eles, and the trips would alternate. At this
point,#indicated that TIM STOEN and DEBBIE LAYTON,
both exsembers, have knowledge of where JONES' bank accounts
are located. (\'

After JONES moved his headquarters to San Francisco,
he obtained:a political appointment from Mayor MOSCONE and
even came into acquaintance with ROSALYN CARTER, the President's

Pl
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wife and numerous other national political figures.\ul

Padvised that by 1977, when he
returne rom Guyana where he had gone to meet with
who was a follower of JONES, (=]

ncerned Citizen's Group was formed. He noted it was a very
informal group.

Guyana in e mid- s, e took one trip to Guyana in

December, 1975, as a nurse and went down to help out in the
Jonestown camp over the Christmas hollidays. By this time,
as getting more and more interested in the JONES

ement andpega.n to have concern F '
# JO was establishing the camp in Guyana an ;

elieved that in the country of Guyana there was a way to get
rid of racism and to help the underprivileged(mJ

By this time TIM STOEN, an attorney, began advising
JONES on money matters and legal matters. STOEN'S main job at
this time was in the negotiations for the acquisition of the
land in Guyana.
{

JONES, as leader of the People's Temple, claimed
he had twenty thousand members in the San Francisco area and
one thousand members in the Los Angeles area. As leader he
had a very closeknit group below him madeup of approximately
one hundred wery close followers and this group was known as
the Planning Commission. Now the followers were mainly in
Guyana and in San Francisco. JONES is looking to outsiders,
at this point, as more and more detrimental to he and his
cause and began storing an arsenal of weapons in the
San Francisco based Temple. Weapons were also belng smuggled
to Guyana broken down in various members' suitcases. DEBBIE
LAYTON and TIM STOEN would have information regarding thes
smuggling of guns into the Jonestown,,Guyana camp. Also
speculation on the part of revealed that possibly £L7CL
two boats, one named the '"Cajoe" and the other the
"Albatross III" were used to take the guns to Guyana. He also
had information that negotiations for a large sea-goling vessel
was to be purchased by the Temple and used in case that any-
thing went wrong for the followers to be taken to either Cuba
or to the Soviet Union. This is an example of how JONES
always overreacted. l1|| ;
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Regards to an overreaction,—stated 67
for example that a reporter for the San krancisco Examiner,
LESTER KINSOLVING, (phonetic), wrote a derogatory story about
JONES in the local newspaper. Because of this, JONES called
a press conference and tried to discredit this reporter.
Also in the summer of 1977, a rumor was moving about that
two investigative reporters by the name of MARSHAL KILDUFF
and PHIL TRACY were going to do an expose on the People's
Temple for the New West Magazines JONES' followers claimed
that the article would be based on racial pre,judice(.‘M

fore the magazine article was published,- b7 C
said that there was
to be a derogatory articie 1n e New West Magazine which

some racist.individuals.

sher to check
out all the information to be published before it was put in
print. The investigative report was subsequently published
in August, 1977, and he furnished a xeroxed copy of this

article to the interviewing Agent.,\
In September, 1977,#:@.&3 a trip to
Guyana in an effort to go tb the Jonestown camp

He stated during that trip, he never did
0 see and when talking on the telephone,

he felt 1lik meone was putting words in her mouth. Mean-
while, there was a mass exodus of people from the San Francisco
Temple mmd information came to his attention that JONES speat
approximately two hundred thousand dollars bussing people to
Miaml and then onto Guyana. People such as young people and
older people were leaving the San Francisco area and were not
returning. m)

By December of 1977,Hindicated that there
were approximately eight hundred people at the camp in
Jonestown. His followers continued going until recently.
JONES was making an effort to get people to Guyana that
remalned behind in San Francisco and whb might pose-:a threat
to him and his group. Most of the people at the Jonestown
camp did not know what they were getting themselves into.

()

.
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YASE

By January, 1978,_was showing his

concern for the People's Temple by contacting appropriate ' %@

pecple in positions of responsibility, both in the California / .
1 raravAamande 4 Wonahd notAn

Favarnmant ansad in +h Ffadar nr
goveIniieny and 10 tie ietela. goverinmenv AN wasainguion, uv.o.

TIM STOEN, who left the group in December, 1977, also, at this
time, became active in the Concerned Relatives Groupt'b}

As previcusly mentioned, made a trip to
Guyana in September, 1977, and during that time he was not ;
allowed to see He went agai r, 1977, :
and during this time, he did manage to see
was never allowed to go into the camp in Jonestown
and met S iz Georgetown. He noted that as far as
he was concerned, she had been totally changed and refused to
leave the camp. After his return from Guyana in Noveinber,
1977, he furnished a detailed statement to the Department of
State, Washington, D.C.(?*)

Because of increasing concern over their loved ones,
members of the Concerned Relatives Group eventually contacted
Congressman LEO RYAN. This contact was approximately two
months ago and he was initially contacted by CLAIRE BOUQUET,
who is a school teacher in (R ThH C
Congressman appeared interested in the situation and based ~J
upeon his interest, a group of the Concerned Citizens went to
San Mateo, California and met with the Congressman. After this
meeting he stated he would look into the situation as he
intended to go to Guyana and a group of Concerned Relatives
could travel with him, With this decision, a trip to Guyana
is organized(j*’

-

The chairman of the International Relations Commun f
in the ilouse of RepresentativesCongressman BLOCKIE, from
Illinols, approved the trip and several meetings were also F.
held with members of the International Relations Committee 3;

along with Congressman DERNINGSKY from Chicago, Illinois(h}

mstated that he would, before continuing
in regard people going to Guyana,that he would like to
back up to about approximately one month ago. He stated that

approximately one month ago_;gceived a telephone call

ity




that MARK LANE wanted
Apparently LANE

was doing an a a e was doing an article for
Esauire about the People's Temple_

sald that M was JONES'
recalled that during the LANE interview,
seem very interested in anything except the

He noted that LANE kept pressing to find

y\f

a ney.
LANE did no

o why

earned that MARK LANE went

to a press conference in the

Temple. LANE stated he had just returned from Guyana and

said he was convinced the FBI and CIA were plotting against

the Jonestown camp and because of this he planned a law suit

against the United States Government and other agencies‘L\‘
AN

By this time,qadvised, that the group is
ready to leave for Guvana. ovember the 8 and 9, 1978
On Monday, November ,

m:n.ong with Congressman RYAN
S party and various newsmen, left from New York Cit

on a Pan Amer flight to Guyana.

The next day

an Francicen and he
= ¥ A A CAdS e e T AT [~ TSRV S AS Ny A A

ut
Q

S the People’'s

e noted there were
four San Francisco area newsmen which included TIM REITTEMAN
(phonetic), a reporter for the San Francisco Examiner, GREG
ROBINSON, a photographer for the San Francisco Examiner,

RON JAVERS, a reporter for the San Francisco Chronicle and
GORDON LINDSAY, a free lance writer, were on the trip. Also
NBC newsman BOB FLICK, DON HARRIS, FNU BROWN and STEVE SONG
accompanied the group. With Congressman RYAN was his assistant
JACKIE SPIER and a member of the Congressional Staff, JAMES
SCHOLLAERT, who was a member of the Committee for International
Relations.\\

i

_J
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The group arrived in Georgetown, Guyana at approxi-
mately 12:15 a.m. Wednesday morning, November 15, 1978. Prior
to them going to the airport, one of the reporters RON JAVERS,
had problems in going through customs and he was detained
alocng with BOB FLICK, the NBC newsman at the alrport. FLICK
had no problems with customs but had agreed to stay at the
airport with ROM JAVERS. The remaining members of the group
went on to the Pegasus Hotel in Georgetown, Guyana with
Congressman RYAN and MARK LANE staying at United States
Ambassador BURKE'S residence{&l\

TR

When the group arrived at the Pegasus Hotel, all
the members thought that they had confirmed reservations but
none the less, when they arrived they were told there were no
rooms available. All decided to stay in the Hotel lobby
while several decided to go to another hotel in downtown
Georgetown called The Tower Hotel. Before morning most of e
the persocns that stayed behind were put inurooms. In the
morning they contacted the people who had gone to the Tower
Hotel and they came back and checked into the Pegasus.(u,

Cn Thursday, November, 16, the group spent most of
the day with United States Ambassador BURKE and told him of 570

their problems with the People's Temple. Thurs evenin

£ .IIl!lll!l!!|l!!ll!!!!!II!!!!!lllliiiilllllli."
*wen outside The . e outside the hotel
two 1ndiv

iduals in a car drove by whom he thought he had
seen before. When they drove by, they said hello and told him

that members from the People's Temple were approximately
half a mile down the street. With thish
walked to where the individuals were. e later
e

deTermined that those that he was to talk to from the Jones-

town camp were STEVE JONES, TIM JONES, MICHAEL TOUCHETTE,

LEE INGRAM, and FNU COBB. When they reached the group of
individuals they introduced themselves and engaged in a conver-
sation with the five individuals. By this time,
St he group of Concerned Relatives had noticed the
m!EEgks !rom the Peoile's Temele there and also wanted to

talk with them. dnquired of the groug as to
why they were in Jonestown and LEE INGRAM stated that they

were in town for a few weeks because they had to play in a few
badketball games., Many of the Concerned Relatived stated how

badly they wanted to see the camp and to see their relativii. ‘J i
A i

pEEss
2
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The boys told everyone that all at the Jomestown camp were

oJ
very happy and the reason why the members of the Concerned

A
RN L

: e
i

Relatives were not allowed into the camp was because that L7 ¢

everyone was busy there and they would not have time to talk.
Hpointed out that this was the first time that anyone

aq ma contact with members of the People's Temple during
this trip. \ 1}

Whem members had concluded
their conversation with the five boys, they returned to the

hotel. JIM COBB, a member of the Concerned Relatives Group,
stated that he had noticed the group of boys outside and said
that he had also noticed them in the tavern in the hotel

the previous evening. Also TIM STOEN indicated”
that he could not believe that it was just a coincidence that
the members of the People's Temple basketball team were

there to play basketball but he felt like they were there
to determine what the Concerned Relatives were doing.yii

Aol @000 0 . . - . .
qStated that Friday aiternoon, November 17,
1978, the group o© esignated persons to go to the camp left

on board an airplane with Congressman RYAN. Those that left
were all members of the press, a member of the United States
Embassy Staff, Mr. DWYER, a Guyanese official, MARK LANE and
CHARLES GARRY, the attorneys for JONES and four members of

the Concerned Citizens group. Those members from the Concerned

Relatives Group that left on the plane consisted of BEVERLY
OLIVERI ‘ ANTHONY KATSARISI CAROL BOYD and JIM COBBI .

Guyanese official by the name o
me they reached the airport everyone had gotten on the
plane and the Guyanese official, MANN, hurried to get on the
plane. The plane took off on Frida.y a.t approximately 2:45 p.m.(’.!i

— stated that for several hours that
Friday evening, they did not hear from anyone who had gone

to the camp. However, late that Friday evening, SHARON AMOS,
who is the estranged wife of SHERWIN HARRIS, and who lives at
the Georgetown, Guyana People's Temple, telephonically con-
tacted the Concerned Relatives at the hotel and indicated that
she had received information by radio that everyone had(,,‘!

T BTy AT e

E T
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arrived at the Jonestown camp in the RYAN group and that the gg
Congressman was well received and impressed with the camp( ) 2)7(1/mQ

q the remaining members of the Concerned }
Relatives Group that remained at the hotel, expected RYAN and

the group to .return to Georgetown at or by around 3 p.m. ;
Saturday af

!eanwhile, !e had been informed by the United States Embassy

Staff member JAMES that a cargo plane that had been scheduled
to go pick them up had taken off late and the new arrival \

time would be around 4:30, The Embassy informed the Con-
cerned Relatives Group that sixteen people had decided to
leave the Jonestown camp with Congressman RYAN'S group.
P at this point, felt like there might be some- :
ng wrong, that the Embassy knew something was wrong but —
did not. want to say anything. The Concerned Relatives Group
surmised that the plane possibly got into the airport near
Jonestown too late and the pilot could not fly out at night.
SHERWIN HARRIS, in the meantime, mentiocned that
he could not understand how Congressman RY suade
sixteen members of the People's Temple in Jomestown to come
back.:

.

At approximately 7:30 p.m.,

ha ranaiva at 4w {fAn
My AGWohLY Wil "Ui“ ‘tuavli VWY VL AND

cers Iro e Georgetown police were at the hotel and
had asked everyone to go individually to the hotel managers
office and not to leave the hotel.
people did go to the office individually

he arrived in the o ce, the two police o .
which was a siperintendent, told him that SHERWIN HARRIS' wife,
SHARON AMOS and two children were found dead a short time ago.
They noted that Mr. HARRIS had spent the afternoon and early
evening with his estranged wife and children and they wanted
to ask Mr. HARRIS a few questions. The two officers also
told mthat there was trouble at Jonestown,
however, ey asked him not to mention it ®© the other members

of the group so as not to cause hysteria. All members of the
group were told by the police to stay away from windowa and

doors. , \y —
\ \

B el et

- 11 -
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— when advised that the cause of the
rumors of what might have happened at Jonestown and the
reaction of the police at the hotel, his immediate fedlings
were that the People's Temple group had decided to commit
suidide. He felt like SHERWIN HARRIS' family was probably
the first to go. requested of the police super-
intendentabout the security of the hotel and the policeman
indicated that security was sufficlient but asked the group

to remaln there for the rest
of e evenlng. and a ﬂ!
Guyanese policeman was posted outside e door as a guard.!u.

While in the room,

eceived a telephone
call at there had been trouble at the
Jonestown camp.

i
{
|
¢
?

stated that he was at the Embassy and : _
was there to obtain details. At approximately ten p.m. on f -
Saturday evening, received a telephone call from a
member of the news m a In the United States asking
to confirm the death of Congressman RYAN. to e
newsman that he could not confirm this. A s point,
stated that he placed a telephone call to the Human
§5eedom Center in Berkley at which time he stated that they
had received information that serious trouble had taken
place at the camp in Jonestown. By this time the police
superintendent had increased security around the hotel and

DEBBIE LAYTON also informed that the
People's Temple group did have au!oma!!c weapons, rifles,
shotguns and pistols. By this time, which was around eleven P.M.
numerous calls were coming in and going out 6f the hotel room
and at eleven p.m., ald that
Congressman RYAN had been shot and kililed. Apparently a

pilot that had escaped the shooting said that several people
were shot up.(\l‘

P it

The members of the Concerned Relatives group that
remalned in the hotel spent the night in one room. By early
morning t then went ba for some

- 12 -
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mbers of the basket-

they were going to possibly kill the members of the Concerned
Relatives Group which had remained at the hotel.

\

—concluded by indicating that if
possible JONES would have affected an escape and he is certain

that the People's Temple members presently located in

San Francisco have been instructed to kill as many defectors
and other people that worked against JONES and then commit
suicide themselves 1f anything went wrong. (-”}

'
1
i
P
I
i
i

- 13 -



FD-302 {REV. 11-27.70) . m s (
i

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 12/7/78

Date of transcription

resides a

was interview

advised that it is his knowledge that
practically every evening for a twelve hour period during
the late evening hours, the People's Temple in San Francisco
would communicate by short—wave radio with the People's
Temple located at Georgetown, Guyana, and at Jonestown,
Guyana. These transmissions were coded and in approximately
June, 1978, the Concerned Relatives Group started monitoring
these communications. While monitoring these cormunications,

approximately cne hundred tapes were made of the conversations,
some of which have been transcribed. ;’

He advised that these tapes, the code of which was
broken by the Coacerned Relatives, are 1in possession of
AL and GEANIE MILLS, luman Freedom Center, Berkley,
California. He noted that the tapes concerned tactical
maneuvers on the part of the People's Temple in its relation-
ship with the press, law enforcement offictals and the
Concerned Relatives Group. 11

At this point an atrticle appeared in the
November 22, 1978, issue of the San Juan, Puerto Rlco, Star, ;7CL
a local newspaper, was provided tom In this b
United Press International intervi E JONES, JONES
advised that his father was "ill, paranoid, and drugged (

when he ordered the mass suiclde." JONES was also quoted
in this article as saying that "I hated him. He was a

fuon{af ﬂ'a r!' aft-nu'ar! Awnﬁr-"h{ncp we 'I-Innr'l gnd warkod fAaw 1
wdend W w et b B J’ Wik T N & J’ .u#“b e W %W ki W VT WA AW =Wk e

JONES was also quoted as saying that he was ip G
Guyana to "play basketball." At this point,
stated that at one point he talked with STE N n

Georgetown and JONES denled that suicide rehersals, beatings
and other irregularities ever took place at the Jonestown
camp. During this conversation with JONES, a black man by

the name of LEE INGRAM, engaged in the conversation. INGRAM
told uim. that he, along with STEVE JONES and others, were !!

— T st na -
Sd BY-1.
Interviewed on 11122 /78 ﬂt_— File # SF 89-2

by S , Skﬁ Date dictated 11127/78 J

This documant contains neithar recommendations nor ctonclusions of the FBL. It is the proparty of the FB! and is loaned to your agency;
it and its contents are not to be distributed outside your agency.
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there in Georgetown to play basketball for a couple of
months. # noted that INGRAM contridicted himself
in stating that everyone at the camp was working so hard
that none of the members of the camp could get away to
dome to Jonestown to see the visitors. Y thought

this to be unusual since no one from the camp could come
to Jonestown to visit the Concerned Relatives when, in

fact, the basketball team from Jonestown could come to i
Georgetown to play basketball for a couple of months.
mat this point, furnished the following description ;
5 GRAM: { {4} i
- Nacrrn : )
Hace . MNG R AW , -
Sex: Male
Age . Approximately 30 !
Height : 5'11" ;
Weight: 155 pounds AR E e
Hair: Black, short
Complexion: Light
Miscellaneous: Has caucasian features

U - cno i
STEVE Jo::mold TIM STOEN, who !
was a member ol the Concerne elatlves Group, that
"You may be responsible for the death of those people up —
there" referring to the people at the Jonestone camp. JONES
apparently believed that the Concerned Relatives Groun would

ASLR L LW AT La VTS L8y WYL AL

be doing harm to this "beautiful socialist movement."

%ii‘
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resides a

He was interviewed in regards to several questions
that were put forth to him concerning the People's Temple
and the followin a synopsis of the answers which were
provided by in regards to questions posed to
bim N

L

It is his information that numerous gun permits
were obtained by the People's Temple from the Mendocino
(phonetic) County sheriff's office when the Temple maintained

""itself in that county. He also pointed out that DON SLY, a
veteran, is a member of the People's Temple and is an
explosives expert. At one time, SLY was arrested by the
Lake County sheriff’'s office, Californla, but he does not
know what charges were filed against him. He noted that he
does not know SLY'S whereabouts since SLY returned to the
United States from Guyana approximately three months ago.
He described SLY as being a very dangerous persou.f 1}

”had no direct 1nformation in regards
to a source for rearms funds to People's Temple, However,
be believes that DEBORAH LAYTON would have information in
regards to this aspect. He also had no direct knowledge
regarding firearms training furnished to the People's

Temple but he did recall that the Temple had a para-military
force that trained in the hills located within Redwood
Valley, California area. ‘\}\

4 At this point he moted thatm
related to him that the People's Temple were Iurnishe

instructions in regards to people on an assassinatioa list
who would be elimlnated if anything happened to JONES or

g d i 13 belief that
are

prime targets to be assassinated. !y

L7

/o

SJ 89-123
Interviewad an 11_’,9.4'[7& at File % SF 89 2 59 .

Date dicfutedll [27178

This documant containg
it and ils contants are no! 1o be distribuled ocutside your agency.
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advised that shotguns, pistols,
and rifles were stored at the People's Temple in
San Francisco.l\!g

In regards to the money matters handled by the

People's Temple, he noted that there were numerous bank

accounts in California prior to August 1977. He has no
direct knowledge as to where these bank accounts were

located., He also noted that there were numerous bank |

accounts and "front corporations” in the Republic of Panama.

The People's Temple also maintalned bank accounts in |

various locations in Eurcope. Prior to her defection, i

DEBORAH LAYTON handled most of the money for JONES. He also |

[

|

i

(\

noted , MARIA KATSARIS, along with DEBORAH b
TOUCH , made numerous trips to the following places ]
depositing money: "'} : ;

Barbados, Caracas, Venezuela, Grenada, Panama,
and Trinidad.

melieved that DEBORAH TOUCHETTE, who is o
alive, wo information regarding various bank accountq.‘;, .

He advised at this point that as far as any
contingency plans on moving the Temple, his information is
that the Jonestownsettlement would move either to the
Soviet Union or to Cubautgl

gfurnished the following list of those
persons consigere 0 be strong ex-members of the People's

Temple and their respective locations and descriptions: .

JAMES COBB ~
Human Freedom Center

Berkley, California ’

Race: Negro

Sex: Male (1)

Age: ‘ 27 |

Height: 6'1"

Weight: 190 pounds i

Hair: Black and short i

- 17 - |
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o I

TERESA COBB
Human Freedon Center
Berkley, California

Race: Negro

Sex: Female

Age: 30 1
Height : 5'6" i
Welght: 135 pounds ;
Hair: Black, straight; wears wig

WAYNE iii TELA ;

Race: White

Sex: Hale , L
Age: 30 S .
Weight : 175 pounds

Height: 5t10"

Hair: Brown

DEBORAIl LAYTON

r f A R P
Oullall Lroceul wellLer

Berkley, California

Race: White

Sex: Female

Age: 25

Height : 5'4n

Weight: 125 pounds

Hair: Black, short P

GRACE STOQEN
Human Freedom Center
Berkley, California

T iy
2 et

Race: White g
Sex: Female i
Age: 33 R
Height : 5'g" |
Weight : 110 pounds 1
Hair: Black, curly, short 1

- 18 -
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TIM STOEN

Human Freedom Center

Berkley, California

Race: White

Sex: Male

Age: 40

Height : ovT

Welght: 145 pounds .

Hair: Black with grey

MICKY TOUCHETTE

Human Freedom Center

Berkley, California

Race: White .
Sex: Female

Age: 28

Weight: 110 pounds

Height: 5'5" e
Hair: Light brown, short S

) 771
F at this point, stated that O
DEBORAH LA N, TIM and GRACE STOEN, and AL and GEANIE

MILLS, also known as MERTLE, all of which can be located at
the Human Freedom Center, Berkley, California, are extremely
strong ex-members of the People's Temple and should be

interviewed.lc)t

murther advised that TIM CARTER is or was
a member e People's Temple Planning Commission. He was
or is a member of the People's Temple in Guyana and he has
known CARTER for about one month. Approximately three to
four weeks ago CARTER came to the San Francisco area and made
contact with the Concerned Relatives Group. CARTER claimed

to have defected from the Jonestown camp and had disassociated
himself with JONES. ™}

While in the San Francisco area, he continuously
was interested in the plans of the Concerned Relatives Group
and their intentions regarding the forthcoming trip to
Guyana by this group. CARTER also salid that he wanted to
see everyone off at the airport when they departed for Guyana.

o

- 19 -
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noted that the day prior to the group's
departure from San Francisco to Guyana, CARTER disappeared.
Prior to that, he had been staying at an undisclosed hotel
in Qakland but the people at the Juman Freedom Center in
Berkley do know where he stayed. {)]

at thils point, advised that during the
Georgetown conversation with LEE INGRAM, INGRAM said that he

knew nothing of CARTER going to San Francisco. ”
felt that since CARTER was seen back in Georgetdwn, Guyana
later, that in fact, CARTER had been sent there by JONES to
spy on the Concerned Relatives Group. { If!

mfumished the following persons whom he
believes ¢ members of the "angels" hit squad: .,

CHRIS LEWIS

Ad doencmce et ]
AUGIL'CHS UL

nowi
Race: Negro
Sex: Male
Miscellaneous: Ex-convict who was killed

several months ago in
San Francisco

TOM ADAMS,

Currently at the People's Temple,
San Francisco, California

Race: Caucasian
Sex: Male

Age: 35

Height: 5'10"

Weight: 165 pounds
Hair: Black
Miscellaneous: Wears glasses

SANDRA BRADSHAW
Currently at the People's Temple,
San Francisco, Califormia

Race: Caucasian
Sex: Female

b7 <
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6 !
Aga: 33 : &
Height: s5'6" : gg
Weight: 125 pounds o
Hair: Sandy brown P .
Miscellaneous: Wears glasses Lo k);’C;n*

_stated that he is most afraid of ADAMS and
BRADSHAW regards to thelr propensity for violence.)
TIM CARTER, Georgetown
MICHAEL CARTER, Georgetown ,
STEVE JONES, Georgetown ;
CLAIR JANARO, Georgetown
MICHAEL PROKES, Georgetown
DEBORAH TOUCHETTE, Georgetown

also advised that the following ’ g;?’C— P
San Francisco area members are ‘angels':

\U\
DON BECK

Ukiah, California

(School teacher and very dangerous)
FNU KLINGMAN

TIM CLANCEY

LEONA COLLIER
{Described as extremely dangerous)

JEANNIE BROWN

JUNE CRIM (phonetic) (3‘

HELEN SWINNEY

|
|
%



8J 59-123
7

The following is a description of—

Race:
L7 Ce

Sex:

Date of Birth:
Place of Birth:
Height :

Weight:

Hair:

Eyes:

Scars, marks,
tattoos:

!

Miscellaneous:

—

e my e

!

|
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L7 &
ho was interviewed ”
furnished a copy of a ress
ssue y the People's Temple, Jomestown, Guyana,
A copy of this statement 1s attached. The copp furnished by
*is being made a part of the Federal Bureau of
nvestigation's investigative file, San Juan, Puerto Rico: !:-
"PRESS STATEMENT |

T

"The People's Temple Community at Jonestown
is a group of private American citizens who have
chosen to come to Guyana as permanent or semi-
permanent residents. As with private American
citizens residing anywhere abroad, they are subject
to the laws and regulations of the host country,
in this case Guyana. The American Embassy in
Georgetown has no official contact with the People's
Temple other than the provision of nomal consular
services to the individual members of this community
on a regular basis. These services include renewal L.
of passports, registration of births, etec. The i
Embassy has no official authority over the community
or its individual members. Except as provided for
in the Vienna Conventlion omn Consular Relations and
in the Bilateral Consular Convention that is in
force between our two countries, the Embassy does
not have any legal right to demand access to any
private American citizen in Guyana. In light of
this, the Embassy has no authority to require
contacts between members of the People's Temple and
persons whom they do not wish to receive. The
members of the People's Temple are protected by the
Privacy Act of 1974, as are all American citizens.(.Lh

11/15/78." k\\\

J 89-123
Interviewed on _
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P
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with the Peon emple (PT) since 1972 {

YE == & ER—L S L -

interested in the PT through a friend
who told him about the healings and

..... PRI S | 1

—J.uuu.,d.(.eu I.Ild.l. U.U.I'.Lﬂg L[]Lb perlou ne neilqa no OII]..CI.B.J..
capacity within the church. At this point he indicated that
he would likf to mention a little bit about the structure of

the church. [ir\
Hle advised that JIM JONES was the head of the church
nd his immediate subordinate was his wife, MARCELINE. Immediately

uhder JONES and his wife were several committees, for example
tk~ Board of Trustees and the Planning Commission, which made
the overall decisions and policies of the entire church., JONES

“.alsoc had several assistant ministers which were within another
category¢a)

. not sure of the exact number of members L 7C
that were within 2 Planning Commission because some of the

Al e waxle Seimiani: A aa S WAL LR e AF AT A W Ak A e Wr ER VAR e WAL AL Lo ¥ L e

members would "defect" or in other words leave the church or

the members would swap places with other members, and therefore,
changes took place frequently and the number of members of the
Plauning Commission would vary from time to time Two members

PE A ) U oy P B — a2 =17 - e o

01 vae t’J.d.IlLI.LI.lg bUlﬂﬂ]LbblUu WIl(JbB names he did r il weare

DEBORAH BLAKEY and CAROL LAYTON. ‘J

o)
[+

Interviewed on

F e 70 _ Iy
78 -) C SF 89-250

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. |t is the properly of the FBI and is loanad to veur agancy:

Y[
[

it and i!s conten!s ore not !o be distribuled outside your agency.
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Fan

b7<
_ clarified two terms. He stated
that in fac e wor traitor" was used instead of the term

"defector."” A traitor was a PT member that left the temple.
This was the term that JONES labeled those persons that did in
fact leave. m so many people were afraid to
leave the temple for Tear cof theilr lives. JONES said that if
anyone were to leave the organization, the "traltors" would be
killed. (\\\

Pnot have a large amount of information
regarding ¢ San Francisco based PT. He advised this because
he really did not know much about the workings of the San
Francisco Church. He never was involved much in San Francisco

to the extent of his involvement in the Jonestown, Guyana camp.
the following names of people that he knew
to be currently 1n charge of the San Francisco PT: TOM ADAMS,

JEAN BROWN, PHILLIS HOUSTON and JIM RANDOLPH, 'n t

advised that there are a_
remaining in the San Francisco PT.;!'.:

few hundred people sti

he was accompanied to Guyana by

the Jonestown Camp of the PT was
established 1n approximately December of 1973. JIM JONILS was
not permanently living in Jonestown at this time, but he would

frequently visit to see how it was being maintained and structured.

The purpose for the establishment of the PT in Jonestown was
because all PT members were to eventually go and live there.
The reason behind the establishment was with the ldez that

JONES wanted to builld the "perfect society.'" That was JONES'
main goalﬁ‘rms- interpretation of a
perfect society was at their would be no hunger, no poor pecople,

no rich people, no one would be looked down upon, there would

be 1ittle work, and a lot of play, and everyone would be treated

equally. In terms of punishment 1f someone did something wrong,

they would be punished by beatings which were inflicted by other

members of the PT who volunteered. Anyone JONES chose to inflict
the beatings would either use their hands, fist, or rubber hoses.

!n

e
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HJONES moved to Guyana permanently
in July o 7, which would be approximately one and one-half

ears ago, Before that time he made frequent trips. At that
& did not know the exact number of members living in
Cuyana, but in March the number was
supposedly a one ousand, a ough he does not believe
this to be true. believes this figure to be exaggerated.{/!’

_fhp first time he knew anvthing

b7 C T

LY 9.4 v was L il

about Conmto Jonestown, Guyana was the day
before the Congressman arrived. At that time JONES told everyone
that RYAN and a group of people were to visit the camp and JONES
described this group of visitors as fascists. JONES told everyone
they were coming down to investigate the Jonestown camp and he i
ordered everyone not to say anything to any member of RYAN's
group unless they were instructed to. JONES made a list of
those people who were to do all the talking. JONES, prior to _
the arrival of the Congressman and the others, briefed those T
people on the list on what to say and what not to say. This
briefing tock place prior to the Congressman's arrival,
noted at this point that after the Congressman arrived, he

—slipped a note to one of the reporters stating that he
wanted to get out of Jonestown. YIIIIINGEGGEGEGEGEGEEEE - note
said, "Help us get out of Jonestown.m 0n the Dottom of the note
was his name and the names of other persons interested in leaving

Jonestown. RYAN arrived at Jonestown during the afternoon or
early evening of November 17, 1978.(1q

he wanted to leave Jonestown
because it was . e was no freedom, no freedom

of choice, your life was planned, and also your death was planned.
At € AM every morning JONES would get on the public address

e+ m i e i

system and wake everyone up. Over the public address sysitem

would be the worldwide news and JONES would tell everyone the

news was to show them how bad the rest of the world was, and w
what a mess the world had found itself, After the news everyone o

would be tested on what they heard over the public address
system regarding the news. Everyone worked each day from 7 AM
until 6 PM for si

er erated -‘/ B
a poin a s absolutely no freedom. JONES even
took each members individual passports and would not return the

\l.}.\
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passports to them, therefore, they could not leave Guyana. b7k
To reflect what a distatorship JONES had set up,

if someone wanted to have a '"'relationship" with another
person, it would have to be taken to the '"Relationship Committee”
who would decide 1if the relationship should be carried out.
This would usually take approximately three months. | 2!

Mgetting ready to leave on Saturday, ‘l -
N(\ h [

her 18, 1U/W, with the Others he wag briefed hv JONES 1
who told him not to speak with any Federal Bureau of Investigation
(FBI) personnel or any members of the news media. Before they

all left the camp, JONES apparently had talked to the remaining
members of the ''traitors" who were leaving that they were all

welcome to come back at any time. JONES said that he was not J N
mad at anyone for leaving.{\\\ ‘

!
mhe had been planning to leave oA
Jonestown TwoO TO eeks i

e weeks prior tgo Congressman RYAN's wvisit,
but in fact he was afraid to leave.Phe wanted
to leave Jonestown since the first day he arrived there, but
knew if he did try to leave he would be stopped by members of
the PT. He noted that one day officials from the United States
Embassy came to Jonestown and he and his friend P
(LNU) wanted to tell them they wanted to leave,
but ust did not have the nerves to do it.
stat ke it was not hard to do, but he knew that if
they did something would happen to him He noted
that there were literally hundreds of people who wanted to !
leave, but many knew what would or could happen to them if they i
No one ever talked about leaving because if they ;

did leave. 1
were overheard they would be punished. Punishment many times

was by beatings, however, JONES eventually stopped the beatings
because of public eriticism. However, one to be punished would

be put in a center surrounded by other members of the PT and

everyone would ridicule, criticize, and humiliate that person

being punished. JONES always stated that he would kill all of

!
the traitors who left even 1f he had to hire the mafia to do thls.lhi\

W remembered those PT members who
rode on th

\ 5
om Jonestown to the air strip with Congressman }
RYAN and the others. :

-~ A e (LR IR Fat )

A

Those members were: JOE WILSON, the Head
Security man for JONES, BOB and TOM KIZE, and LARRY LAYTON was
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put in the group at the last minute. opinion was
that LAYTCN was a plant in the group, as LAYTON wanted to
do something significant for the PT. He noted at this point
to his knowledge LAYTON has no mental problems. LAYTON is
extremely loyal to JIM JONES,. “"

q there were many guns in the camp.
The guns were kept 1n -VE JONES' room, STEVE JONES is the

son of JIM JONES. There were rifles and handguns of some sort.
lle was not sure how many guns the PT had, but heard other
people in the camp talking about the guns and he figured there
were no more than two cases of rifles with about fifty in each
case. the guns which were in Jonestown
were b#!!!ﬂ!'{n plece by pilece in luggage and then assembled

at the camp. Different people brought in the weapons and some
of the weapons may have been brought in by boat; however, he
does not have any direct knowledge of this. jhi

The Security Staff of PT had training with the guns,.
There had also been training in California. JONES' sons were
part of the Security Staff. They were the top security rmen.
The following are names on some of the

Security Staff: STEVE JOhLs, 1iM JUNES, (white male), TIM
JOHES (black male), LOU JONES, JIMMY JONES, JR., CALVIN

DOUGLAS, JOHNNY COBB JONES, JOHNNY JONES, JR., and DOUG SANDEERS.

There were approximately thirty to thirty-five members of the
Security Staff. !"L\%

nstated that the Security guards
did receive training in Guyana and also in California, but he
had no direct knowledge*described himself as
not one of JONES' trusted pecpl

= ik SR

_was asked if he had information
regarding CARTER and he indicated that CARTER was JONES'

top aid and advisor. CARTER was at the camp at the time
Congressman RYAN and his party were there, (e did not
know why CARTER went to San Francisco prior to the Congressman's
arrival in Jonestown. 'u'
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He advised that the Congressman and members of the
party arrived at the camp on Friday, November 17, 1978. The
general feeling at the camp during RYAN's visit was that of
excitement because of RYAN's notoriety, but the atmosphere
was very tense because 1f one person approached the Congressman

or his party and told them how they tru felt against JONES, &J?Cl/
everything would be "messed up". when
JONES talked with RYAN he told RYAN an cou eave at any I

ST L A

Wi

time, reiterated that in fact they could not
because NE ad selzed everyone's passport. no

A monnt rnnawladons ~®f amer mTlam bher TOAMEQ ~ase L2 o — = oy . .
QiTEeClT KIOWLICUEgS OI1 ally Pilan o0y Juih O nls 101 10WersS T0 cause

any trouble if anyone wanted to leave. —noted
at this point that many people of the temple were very suspicious,

specially when JONES appeared to be ing those people who
wanted to leave go. 's susplcions was the
fact that on the group' s way to the air strip on the day that

they were all leaving, the truck appeared to be deliberately
stalled and then it appeared to be deliberately stuck in the
mud., Following that, Congressman RYAN was attacked by someone —
back at the camp. His suspicions were also aroused by the fact
that STANLLY GIEG, the driver of the truck that was transporting
everyone from the camp to the air strip, was driving very

slowly and when the truck arrived at the front entrance of -
the camp the security guards made everyone in the back of the '
truck shift around so as to count everyone and note who was

cn the truck. One of the securi uards used the story that
he was looking for his sons. this always
happened when visitors came to canp. e visitors would

always have to wait until JONES wanted them to come to the camp
and they would be also delayed after they came and wanted to
leave the camp. It was very easy to delay visitors because
there was only one way in and one way out.{uf

m on the truck and planning to leave
with RYAN, knew a e group was definitely being stalled.

Also, when the group left for the air strip the day of the
shooting an assembly was called by JONES at the temple. This %w
assembly, as in the past, was called so a decislion could be made %;
a3 to what could be done about the traitors and RYAN's group. #
it always happened this way. If somecone was to
eave, there was always an assembly called and a decision would

{

g
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he made what to do with that person Usually, if the person

v A s [ L (=383 9 94 W A T LER 9 R =i =il auil

left, a group of JONES' security men would search for that
particular person until he was found and bring him back to
the camp. When they were returned to the camp, they would
be severely punished.\ul L7 C

being calle ecau gathering at the pavillion.! "t

i)

As ‘they were leaving the Jonestown camp that Saturday
afternoon, November IS,F the following persons
being on the truck en route to the air strip: VERNON DEAN
GOSNEY, MONICA BAGBY, TOMMY BOGUE, JIMMY BOGUE, EDITH BOGUE,
JUANITA BOGUL, TIMMY BOGUE, HAROLD BOGUE, CHRIS O'NEIL, and

LARRY LAYTON. ELveryone knew LARRY LAYTON was a plant as LAYTON
was stuck on the truck at the very last minute.

"There was no possible way Layton would be defecting as he was
extremely loyal tco Jones. Also on the truck were: EDITH PAPKS, .
PATTY PARKS, DAYLE PARKS, TERRY PARKS, BRENDA PAPRKS,

iy

That Saturday, November 18, 1978, they left
Jonestown camp at approximately 5:30 PM
#stated that he is not sure and e
cou e way off on the tlmeﬁ\u
Before everyone got on the truck at the camp for the

trip to the air strip, JONES talked to all of them. JONES told
them that America was what they thought it was and that they

eves he

et
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should not speak to anyone from the FBI or news media. During
the talk with JONES, hJONES was planning to do
something to stop them. His feelings were tensed when he recalled

JOE WILSON getting on the truck. JOE WILSON,
is JONES' top security guard. some Ng was wrong
and that something was going to happen since WILSON was the

Acting Head of Security at that time and he got on the truck
to accompany everyone to the air strip. m
WILSON as a negro male, dark complexion, 2p yoopeesld, sSix
feet, 170 pounds, short black afro, and very muscualar._ \
did not notice any weapon on WILSON at that time. He al .

suspected along with WILSON that LARRY LAYTON was up to something. '’

As they departed the Jonestown camp, the truck
driver was STANLEY GIEG. GIEG is described as a white male,
about 18 years old, 5'8" tall, 160 pounds, blond hair, very
muscular and very hairy. "_:ﬁ,_

S —

When the group along with b 7 ~
AYAN and the otm strip, it was |
approximately 5:30 PM, as best as he could recall, They _
unlcaded their belongings from the truck and put them in =
the aluminum shed located near the air strip. The airplanes
were not there at the time of their arrival on the truck.
After everyone got off of the truck, WILSCON and GIEG departed
for a short while.\;}l

By this time the aircraft had arrived and Congr

RYAN's assistant, JACKIE SPEIR, was making a list of peOple
who were to go on either the 1arge or small airplane. She -
obtained the list but LAYTON insisted that he wanted to go

on the small airplane, LAYTON wanted to

go on the plane because he fe g WILSON's job was to shoot
up the big one. racalled that on the trip
to the air strip as members of the %
PT why they wanted to leave. that the people i
did not have any freedom or fr W e 1f they wanted i
to stay or go. WILSON told?the people could have
left at a better time or done n another way. He sald the
group of PT members that were leaving would make the PT look bad.

LA
L% I
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Several

e englnes starte the tractor

and truck return to e ar alrplanes,
000N

haldavad +ha+ TOF WTTSAN Ani+dalle Taf+s + o0

bellieved that JOE WILSON initaigiay ieil TO go ba
to ge! the guns. He stated that WILSON and the others were

gone approximately thirty minutes. At this timeq
%advised that he was extremely tire
and that he w to rest and continue the interview on

1
Tuesday, November 28, 1978. \ i\l

nb
L7 2 4

The interview resumed on Tuesday, November 28, 1878,
and reflected the following information:\}q

time as to whether or no% EKREY_iﬂiioﬁ—;hguiaugé—;étting into

t nall plane, but since he insisted he did board the aircraft.

then e
e notilce e larger plane arrive. y 15 time e tractor '
and t+riialr Aama hmnlr +m e Adtw coFmies armAd oo 1~

aiiid tx u\.}s Cane OCACHK U0 ude air bb]. .Ly d-l.lu debbu Uy e bllld.J-.L

plane and went directly to the vicinity of the large plane,
circling it once. On the tractor *JOE WILSON,
who was holding a rifle. WILSON began ing and "kept

shooting at the peoglel the alrnlﬁnel ;hg ;ires of the airplane,

and everthing.

took the gun away from LAYTON. The pllot told everyone
immediately get out of the airplane, but they could not
get the doors of the plane open so they crawled out the front
of the aircraft .&l\

e e

At this point that he recalled that
there were approximately ten indlividuals on the tractor. Some
of those on the tractor are as follows:kt”

1. STANLEY GIEG, who was doing some of the
shooting and who has been previously identlfieq

g

1
|
i
|
!
i
i
!
|
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07 &
2. WESLEY BRYDEWBACK (phonetic),

described as a white male, 20 5] g
g1 tall, 1TRN +A~ 18N rnAaunnAda dirty blonde
t

+0v LU 10V pOoUnNnaGs, airtg

hair which was long and curly and was no
wearing a shirt. #not recall
seeing BRYDENBACK W a weapon.\q\

v e v .. iy 3 L -
3. " TOM KICH, escribed as a white male,
approximately 43 years old, 6'2" tall, 170 pounds,
brown hair with gray, and very slender. Both

OM K1 and his brother BOB KICE were alsc seen
as being some of the shooters.{ "

*advised that only certain people
within the camp were autaorized to have guns, Those authorized

were JOE WILSON, BOB KICE and his brother TOY KICE, STANLLY GIEG,
and WESLEY BRYDENBACK (phonetic). He noted that the above
individuals who were doing the shooting stayved on the tractor
while the shooting was going on. At least he saw them stay

on the tractor and there might have been others who got off

of it. rg)

Ty T

After e ran into

the bushes and s!aie! there untl! i Guianese iirson found him }
[

At this point in the interview, began a series of “_/
questions and answers which are as follows:‘\h

Question: Were you aware of an assassination list?
Answer: "I am sure there was one, but I never saw it."

= ay,

Question: Who was on the list and where is the list?
Answer: "I don't know"

Question: Are you familiar with the "angels"?

Answer; "Well, sort of. There are approximately eighty N
angels. The angels are there because if anything 1
messes up, meaning harm to Jones or the temple, the

s Pt . BN PR

i i 1a 14
angels are to kill all people who have hindered the

working of the temple or who have caused any problem
or written anything such as newspaper stories."

- 33 -
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Question:
Answer:

Question:
Answer;

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:
Question:

Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

: Were _you ever beaten up?

Were there "angels" in the camp?
"I'm sure there were."

In San Irancisco?
"Yes."

[
come
Why?

"I did not obey the rules.’

Who beat you up?
"About twenty people at once.”

Where were you beaten up?
"At times in the temple in 8an Francisco in the
middle of the night.'

Wiio enforces order in San Trancisco?
"There are no heavies there."

Can you speculate who the '"angels" are?

"No." .

In the camp

"Joe Wilson and some of the other guys previously
mentioned, I'm sure they are angels. They are going
to the United States and they are going to do more.
They have a plan when they get there. They will
eliminate a lot of people who are traitors. This was
always big talk all of the time. If someone wants
to be a heroe they request to go back go the United
States and kill someone."

Are TIM CARTER,.

"angels"?
ere‘s . 1L

MICHAEL PROKES,

and MICHAEL CARTER,

Do you know anything regarding any bank accounts?

"JONES said that he had four million dollars in the ‘
Guyana banks, that he had a surplus of gold stacked o
away in some place, a very large surplus. He had 3
money in the United States over one million dollars.

He could have money in other places too."

- 34 -
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Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:

>
|

(7]
L
]
’1l

Question:
Answer:

Who handled the money? : ' '

"MARIA KATSARIS handled the money. Also TISH LAROY
{ phonetic)

PR S~ F e

Do you know anything regarding the storage of weapons?
"The only place where I know they kept the weapons was
in STEVE JONES' room, Oh, the other members of the
angels are DON BECK and KLINGYAN., I do not know
KLINGIAN's first name. DON BLECK is described as a i
white male, thirty to thirty-five years of age, 5'10"

to 5'11", short and stocky, 180 to 180 pounds, short

blonde hair and from Ukiah, California, where he is

a school teacher. KLINGMYAN is described as a white

male, thirty-five years of age, $'11" tall, heavy set,

200 pounds, blonde hair, curly and of medium length,

and he is from the San Francisco area, These are the ‘
two people I am concerned with most because when in R
Jonestown thore were always attacks going on. Wiaen

the concerned relatives group came, JONLS told everyone
that the concerned relatives would kill them (FT members)
and drink their blcocod.”

the Congressman's party met a group
They
Yere

While in Guyana,
of boys who stated they were playirg basketball.
were MICHAEL TOUCHETTE, COBD INGRAM, and others.
they actually playing basketball?

"Yes, but after they went back to Jonestown and found
the Congressman was in Guyana, they were sent back to
the hotel to scare them away. Also, any guns that came
into the camp had to pass through 41 Lamaha.
put this information in about the guns at this point
because he happened to think of it and it should be
noted that 41 Lamaha was the address of the PT in

Georgetown, Guyana).

b7 &

Was there an assembly before the group came to Jonestown?
"Yes, the night the reporters came in. Everyone was
against Jones. The People's Temple members would have
practice alerts where everyone would pick up machetes

and wouldn't let anyone up to the temple. This time

the alert was held around ncon on 'F‘v-iri-:;n. Thay had

........ held ocund noon Frida They had
alerts quite often. There were 85 alerts since the
time I came in March. Well, 85 since September and
when people tried coming in before. They would guard
the entranceway to the temple."

‘Fmrﬁf.“‘;"gﬁ‘-;_ﬁ e R
3_‘;_'-.;'_-: T
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reflected the following information ??

about JOE MAZCR: -
b7~ =

JOE MAZOR, was a private investigator gg

from the San Francisc ea., He actually was a double agent in 2

thesense that he was hired by JONES to spy on the concerned
relatives group. In contacts with the concerned relatives, AZOR
would tell them that he was actually there to help the concerned
relatives get their family members cut of Jonestown, when in

fact he was sdctually working for JONLES in an attempt to get
information about the concerned relatives group. He was being
paid by PT to tell everything he knew about the concerned
relatives group. At one time in Jonestown, he talked to the
assembly and told everyone that he did not know if they were
guilty or what they were doing, but said that the concerned
relatives group had bazookas to blow everything up. This was f'7CL.
a fietitious story . Also, at one time o :
when MARK LANE came to Jonestown he told everyone durilng an =
asseribly that there was a plot to destroy the Jonestown camp.
ARK LANL told everyone that there was a planned conspiracy
against Jonestown and that the group coming from the United
States were members of the Central Intelligence Agency (CIA). =

mentioned that JONES despised

Senator JOHN STEND . ad told this many times to the
assembly stated that "I would not be surprised 1if
they killed S®nator Stennis." -

At this point the interview reverted back to the
question and answer-type interview.

Question: Did MARIA KATSARIS know there was going to be a shooting?
Answer: "I think so.

Question: When was the decision made (referring to the shooting)}?
Answer: "Obviocusly, everything was set up. Layton had a gun.

Question: Was there any talk in the assembly at the camp regarding i
the killings: <
Answer: "No." 7
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Question:

Answer:

Question:

Answer:

Question:

Answer:

Question:

Answer:

Juestion:

Answer:

Question:

Answer:

Was there talk among the people of what was to happen?
"No, more or less considered, it was one of those
things."

Was JIM JONES crazy?
I‘IYeS ¥t

Who was keeping him in line (referring to JONES)
"Actually, he was so very 111 for a long time. IHe
would hardly ever come out of his house. He had a
public address system set up from his house telling
the people what to do. He would talk all day long.
He sounded drugged. He was not responsive to anyone.
CAROLYNE and MARIA would use as much influence on
JONES as possible,

Whe would conduct rallies?
"He would from his house, or Johnny JOnes or “farceline
Jonesg . '

How late would you stay up?
"Until two or five in the morning, but then we got
two hours or more of sleep."

Who was responsible for the guns?

"Steve Jones is responsible for the guns. He is
crazy. He is a maniac., Very, very viclent. He

would beat people up in the camp. He would make

an ass out of people., He was an enforcer. Lee

Ingram is the head guard and an angel. Claire Janaro
she was high up. She was one of the heads, Janaro's
husband was also high up. His name is Richard. Helen
Swinney and Cleve Swinney are angels. Debbie Touchette
spent most of her time in Georgetown, but when Deborah
Blakey left, she moved back to Jonestown. She knows
of some of the money. Paula Adams spent most of her
time 1n Jonestown. She had a thing going on with an
Ambassador.

Tim Clancy was an angel and 1s described as a white
male, six feet tall, 25 years of age, 155 to 160
pounds, brown scraggly hair, from the San Francisco
temple.”

=1

ij’ ST
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Question: Who are you scare of? %Z
Answer: "Joe Wilson and Tom Adamg if he has a gun, Sandy R
Bradshaw, Gene Brown, and June Crim"(phonetic): F‘
:
Question: Are you afraid of anyone else at the temple? f
Answer: ""Leona Collier. Leona Cellier is a black female, '
45 to 50 years old, approximately 5'6" tall, and
heavy set, with black halr and brown eyes. S
Question: Did you know they were being monitored through
the radio?
Answer: "Yes M ¢
Question: What did they do? _
Answer: "They told use the lines between the United States .

and People's Temple were cut off."

Question: Did a lot of people want to get out?

Answer: "Yeg, hundreds."
The following is a description of—
Race
Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height
Weight

Haiwr

Eyes
Tattoo
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was interviewed

the Peoplels lemp!erl!lc! was !el a!e! !y !everen! !l! l&!!

and which is located at 1859 Gery Boulevard, San Francisco,

California. She has known JONES since she first entered
into the Peonle's Temnle apnroximately

SN dudlE A e T

operationsal wocedures on the part of JONES,
1977, she began to make inquiries concgpaing
who‘went to Guyana in 1977 r a "two week to
rned.” e stated

they did not
gy DA rned, made
s, whome s MARCY(,{”

Dugi ' %
indicated that - f they
wanted to leave and to retuin they could any time the

wanted.., However, dicated-
¥y 3 e alone. W

- Al d an .
LRiblwT WIiILil LOvLL

Pan American airline ticket was purchased and sent o uya.na

for their return but this was to no avail\“
; \

SJ 89-123 T~
Interviewed on 11/20_[78 at File # SJ 89"250

b/

by_skg Date dictares___12/4 /78

This document contoins neither recommandations nar conclusions of tha FRI. 1t is the property af the FBl ond is loaned to your agency;
it and its cantenls are not to be distributed oulside your agency.
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further advised that from the time

or Guyana, they continually sent letters '

. They did not recelve any acknowledgements to

8 until right before they left for Jonestown,

Guyana, during this recent trip. In these 1etters_

statdd how much they loved
e was right they wou return ut not yet."
w entioned at this point that they had made a

i 0 Guyana in the fall of 1877, and after waiting nine /

1 t o _-i-hatr Tre tnmnr‘ +n +hao TTn e

canin
T

Wi AT LA Lo wll%s ot

H—mn'nrg thelir attempt to getm
ome, they received little, if any, cooperation
Guyanese Government. They were instructed to send airplane

tickets to Guyana which they did but -still did not
return. 1\
1 %

By this time a group of Concerned Relatives had
formed and was madeup of former members of the People's
Temple who still had relatives within the JONES group. A
few weeks ago, the group made arrangements to travel to
Guyana with Congressman LEO RYAN, who was going there to
investigate the conditions at the Jonestown camp. Some of
the people that went to Guyana included Congressman RYAN,
his secretary, JACKIE, Mr. STEVE KATSARIS, his son ANTHONY

CATQADTQ JAMES COBB n FAarmas mam havw fuam Qoanm Trwanadoas
DOALOOLG, vniow Wi, a LULLTL WTHUTL 110 val rraiuaiibid,

an NBC TV news members, several newspaper reporters including
TIM REITTERMAN, CHARLES GARRY and MARK LANE, both attorneys
for JIM JONES. (}‘

AR . . e . . an
noted that on Monday, November 13, Yo
1978, thMSan Francisco en route to Georgetown,
Guyana. They arrived at Georgetown on Tuesday, November 14,
1978, and subsequently those chosen to go to the Jonestown
camp flew from Georgetown to Jonestown on Friday,
November 17, 1978, The group that went from Georgetown to
Jonestown, Guyana, numbered possibly fifteen or sixteen
people. They arrived by alrcraft at the small airfield
located near Jonestown at a place called Port Kaituma,
Guyana. Their arrival was at approximately four p.m.,
Friday, November 17, 1978, (]l‘

(
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On the way to Port Kaituma airstrip from George-
town, the group seemed very jovial and no one had an

They arrived at the alirstrip at

uma , , NES would not permit the group
into the camp until his attorneys, CIHARLES GARRY and
MARK LANE, arrived. l-u‘

When the group initially arrived at the airstrip,
which included Congressman RYAN and his assistant, nothing
seemed to be unusual according to She saw no
armed individuals and everyone, including their group and
some of the members from the People's Temple, seemed to be
in a rather jovial mood. Later on that Friday evening at
approximately between five and six p.m., a truck from the
People's Temple picked them up at the airstrip and proceeded
to the camp which might have been approximately three to
four miles away. When they arrived at the camp, there were
a lot of people singing, dancing, mostly youngsters which
numbered approximately nine hundred to a thousand, including
adults. She noted that everyone was glad to see her and
she shook hands with almost everyone

ere ere and she immediately
wante a She asked them if they could go
for a walk and talk an sald yes,

however, they could not go to far from the camp. She talked
with“axxd she asked them why they had not written in
such me. She told them that she had written
several times and asked if they had received the letters.
They stated they received letters from various friends but
not from her m During the conversation,?
stated tha e ha e old that she was working
e Central Intelligence Agency and therefore he had to stop

communicating with her since he was informed that she and
the rest of the non-Temple members were out to kill all of

them. l\&\

b7 &~

—
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names 01 W

cou all. During the entire evening spent at the
camp eve?%fring seemed alidight and nothing appeared to be e

unusual.

Later that Friday evening, approximately midnight,
everyone except Congressman RYAN, CHARLES GARRY and
MARK LANE, had to leave the camp. The rest of the group was
transported by truck back to a guest house in Port Kaituma
as they were not allowed to stay at the camp over night. ! A
In 'm:scrsn-riq to the camp, “the camp b 7L/
was very nice considerinmn the |

middle of a jungle. “’ll

The following day, Saturday, November 18, 1978, .
JIM JONES sent a truck back to Port Kaituma to pick up
those group members that returned the night before. The ’
truck picked | ljJ NP thc rest of the group up and
they arrived at the camp at approximately nine a.m. At —
that time she noticed that some of the children were
watching a children's show on television. The group was
served breakfast and they stayed at the camp for approxi-
mately two to two and a half hours.(‘u'

At about eleven thirty or twelve o'clock, JONES
said that everyone had to leave so everyone got oanto the
truck except for Congressman RYAN. They waited for hinm
prior to leaving and while they were waiting they heard

that Congressman RYAN had been attacked by one of the members
of the Temple, however, he was not injured, Onre man from
the NBC TV news team stated that they would all leave
together and no one would be left behind. Thereafter,
everyone got on the truck, even those who wanted to defect

from JONES' group and go back to the United States, who

were at that time iving in the Jonestown camp.
AP - v woro cron one
o emp members prior to her leaving which stated "Keep b 7 C/

your damn mouth shut." She noted that one of the Temple
members handed, the note [ prior to the group leaving
on the truck. 'u' W

roy
I

- F-wusr«;—x e
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She noted that approximately thirty people were on ﬁﬁ

the truck, including sixteen people who wanted to return to §§
the United States and members of the Concerned Relatives %i

along with two or three of JONES' followers. Among the £Q7C/
eople on the truck were DALE PARKS and his family.
described PARKS as a San Francisco associate
minlster of the Temple. She described him as a man in his
late thirties, five feet four inches tall with black, greying
hair and who had two scars on his face which looked like
burn marks which she had not noticed there before. She also
wanted to reiterate that accompanying the people on the
truck were three of JONES! followers.[

_advised that it was
approximately one p.m. oa Saturday, November 18, 1278, when

the entire group arrived at the Port Kaituma airstrip after
having left the Jonestown camp. The airplane had not
arrived at the airstrip at this point and Congressman RYAN'S
secretary, JACKIE, was making a list of names of those
people to board the plane. When the planes arrived,

DALE PARKS, as mentioned above, insisted that everyone get -
on the plane right away. He was very nervous and upset and

he whispered to several of the Concerned Relatives Group that

LARRY LAYTON, who had said that he wanted to leave and go

back to the United States was possibly high on drugs and

PARKS did not believe that LAYTON truly wanted to go. PARKS _ 7(;,
insisted that LAYTON be searched. described <
LAYTON as avhite male in his early twenties, about five feet

tall, one hundred twenty-five pounds, blondish hair which

was curly and shoulder length. LAYTON was wearing an army

poncho with a white summer shirt and pants. At this point,

while waiting in line to board the plane, DALE PARKS insisted

for everyone to hurry up and "move it." He kept telling

everyone to search LAYTON because "he will get on the plane

and blow of us up."” When he said this, one of the members

of the Concerned Relatives Group, JIM COBB, went over and

glightly nattoed TAVYTON dowen hut annarently 3214 not #4423
QLJ.E.HU.I. nalitsly QOWIH OUL ﬂ-yynj.cul-.l.] Qida 0DoOv I11ina

anything. ?1‘

JONES' fo ut four guys as best as she ] 7C’

could recall, arrived in a tractor. did not Is)
know when they arrived or if, in fact, they followed the

N Ffz*wf: R
O A T
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truck from the camp all the way to the airstrip. She
recognized one of the followers to be RONNIE JAMES, who

was sitting on the tractor. She described JAMES as being a
negro male, approximately twenty-two years old, six feet
tall, one hundred eighty-five pounds, slender build, black
huge Afro, which was braided and wearing a shirt and short

pants. She'recognized JAMES as being a member of the

San Francisco Church. She also noted that he lived on b 20
in San Francisco and his mother .
still resides on somewhere in the western /

CORERETIT

section betwesn She noted that
ke ———— - - . w - 2 _ PR 1
who 1s now remarried, works in the dietary section
in San Francisco.(%,

did not know exactly where his father, .
A she believes that his residence is -
somewhere in the Breezeview section of San Francisco. When
saw RONNIE JAMES, she shook his hand and stated
she had not seen him at the camp. To her, he appeared to .
be nervous and in a hurry. She also noticed JOE WILSON, o
whaom she recognized and who also got off of the tractor.

Of the mdividuals she saw in the tractor most she believed
have relatives in San Francisco. They had all been Church
members. —described JOE WILSON as follows: x‘
Negro, male, age as late twenties, five feet seven inches,
weighing one hundred f(‘)rt.'y' to one hundred fifty pounds,

hair, black; eyes, brown. He was wearing jeans and a dirty

Shirt.{]Ll

Af_ter__boa.rded the plane, she heard

bullets hit both sides of the plane

the mother of DALE PARKS, was shot in the head and she saw
her brains fly out and onto the floor. The shooting lasted
approximately five to ten minutes. After the shooting stopped
all able bodied persons from the plane got off and tried to
help the wounded that were lying on the ground in and

around the vicinity of the airplane. She saw Congressman

RYAN and several of the newspaper men lying underneath the

plane, a1l of then sppeared to be desd. WHNNENNE did
not know who #id the shocting. She alsc noted that by this _J
/u’

-
e



SJ 89-123 : !
7 |

time the tractor truck were gone. LARRY LAYTON, whom
she does know, and she learmed that
DALE PARKS took the gun from TON and was golng to shoot

him but discovered the weapon to be empty. When some
Guyanese officlials did arrive, PARKS told them that P
"This is one of the son-of-a bitches that did the shooting.
Please hold him. Put him in jail. I took his gun." The
Guyanese Government officials took LAYTON into custody.
She pointedaat at this point that all of the people involved, |
both the attackers and members of the visiting group, were :
Americans. ("‘;“

Soon some Guyanese villagers in the area were
visible but they offered no help to the wounded people. C_
They did not want to become involved. Later, exact time b7
*did not recall, some Guyanese militiamen came
and did help the wounded. She,along with the other survivors,
gtayed near the airport all night, many of whom hid in the e
bushes so as not to be ambushed again. They all felt like
the attackers would come back to kill the remainder of the
survivors. Cu\

AN

The next morning, which was Sunday, November 19,
1978, Guyanese army troops im uniform, came in and guarded
the survivors where they were staying. Some of the Guyanese
people advised that they had never witnessed an¥thing like
the incident ever. Most commented they felt like something
was wrong within the Jonestown camp and stayed away from
that camp and did not mix with them except for business./‘;l/

advised that she was subsequently b/ < |

flown back ;
m“ms asked if she could e
recall s o e people in the Jonestown camp that she X
talked to and she furnished the names of GEORGIA (last name
unknown), TONY (last name unknown), DONNA (last name unknown), ;'
PONCHO (last name unknown), YVONNE WILSON, Mr. FERRIS, baic

Mr. EDWARDS, JANE MUCHMAN, AVA COBB, and MARIA KATSARIS. U/

SHe coiicluded by furnishing a bit of information
concerning why JONES established the Jonestown camp. She l

8
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recalled that JONES established the camp because Guyana is
a black runned socialist country with no violence. JONES
was quoted as saying thet people can sleep with the doors
open and there are no drugs. He described Guyana as a good b7 C, =,
place for he and his followers to live. ;
described JONES as a very egotistical person who wanted his

own little world with him on the throne. He wanted the men

and boys towrk and the women to have babies. He didn't ‘
want people to come in and see how people were treated nor ,
did he want people to leave. If people did not do what he/h , \ !

e
g

!
rr”“i‘ﬂ .

A

e
w3y

SR

wanted them to do, he would discipline them very severely.

furnished her description and also that
of which 1s as follows:{ i1}

N /

Race: —— .
Sex: !
Date of Birth:
Place of Birth: _
Height: \(} .
Weight: ( ) g
Hair:
Eyes:
Soclal security :
account number: / !
|
Race |
Sex: i
Date of Birth: 1
Place of Birth: i
Helght: -
Weight: 5
Hair: LA
Lo
4—‘J

_ 4G -
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Dole of Ircnscriplian_]-_2[7[78

y etwork concerning the incident
involving the assassination of Congressman LEQ RYAN in

Guyana. The following is a list of those persons that
were identified during the viewing of this video tape:/b’/

JOHNNY BROYN JONES, .
JIM MC ALVANE, \
MIKE PROKES,

JIM COBB and family, \(‘#

DALE PARKS and family.

. when reviewing
the tape an n noticing ue movements of

. JIM JONES, stated that this could be due to the use of a
tranquiljzer known as Phenothiazine.\}l‘

9,
br./

It was noted during the interview and dual viewing
by both individuals that still pictures would be made and
furnished to these two individuals for appropriate identifica-
tion purposes.

(—*-f

Inlerviewed on 11‘25‘ i a ar_-_l:ile *SF 89250

by SA Sk < 7 O Date dictated 11!27!78

This document cantains naither recommendalions nor conclusions of the FBI. [t is tha property of the FBI and is loaned fo your agency:

i and its contents are na! lo be distributed cutside your ggency.
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who resides at

ook p
ana. (1,&}

s a member of the

n Jonestown, Guyana. He

some months ago, began telling him

be faced with as a
1so said that a

group of relatives of various me ] e People's Temple
had formed a group called the Concerned Relatives and were

i moim i e mes TREF AR

-~ sewr e o e A
planning a trip to Guyaoma with Congressman RYAN.#%

He stated that Mtelephonically
contacted him in early 197Y8. He had not heard from her for

about one it was during this contact that she
suggested to come to the Jonestown camp in

Guyvana as she ought he would be interested in seeing the
bSystem that had heen established there. He wasn'
sure he co

People's T
noted that

ade
everai oiner calls to him in October and during these

calls she utilized a short-wave patch through the People's
Temple in San Francisco. During these conversations,b
consistently put pressure *to go to Guyana.
made approximately five ca [5) m and he possibly tape
recorded approximately four of them. (ﬁ'

madvised, that by mid-October
the Concerned atives t getting organized to go.

He went to a meeting of the Concerrned Relatives Group OR, ..
Sam‘iay, B s DN MR DI Hak 43 talebhonda
contfeted

11/25/78 and
Interviewed on—l—l-l-gms-———ut

This documeant contains neither racommandations nor conclusions of the F83, 1 is the property of the FBl and is loaned 1o your agency;

SJ 89-123

Date dictated

it ong its contents are nat lo be disiributed outside your agency.
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| - 7¢ 8
m,mde up his mind
O an urin S cogvers n he requested / 2
+a11 her when onld arrive. ) 1,-_:_‘:

-

fe w
our

made tge commen! JOh you have changed y

On Sunday, November 5, 1978, called collect
via a commercial telephone line. It was not through the

radio patch normally utilized by her via the People's Temple
short-wave radio. stated that he taped this
conversation also.\

During the conversa ;

alnd. W _——

g
2id she had gone there to do work :
for the People's ple. Also, during this conversation, -
she said that she had learned that RYAN and a party of
relatives were coming to Jonestown. She described RYAN as
a right-wing fascis an who supported the military :
Junta in Chile. at this =
point that sne Soullded Scared ana sSne s54.1d SnOe " was shaking
in her boots. She commented to him that it was a strange
time for him to come to Guyana.
the Temple was afraid that was comln ere
0 destroy the Temple. He tried to reason with her and
stated that he was coming there and would be very objective

and wanted to see what was going on and make his own opinions,
N (.

__——_-tated that during this conversation
thy tried to persuade him not to

g 0 Guyana with the Concerned Relatlives Group. She stated
that it would not be a good time to come and

at this point, wanted to emphasize that ent on and on
and on in her attempt to persuade him not to go to Guyana.
After the conversation was over, he never talked to her again

until his arrival in Guyana. He also stated atathis point
that he will make available the tape of this conversation.tj,

mtne details of the trip by
the Concerne atives Group were finalized and the Group

left San Francisco for Guyana on November 13, 1978. Prior to _) E

\u.\

.
|
ﬁ
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their geparture and while at the San Francisco International
Airport, two members of the Concerned Relatives Group,

GRACE STOEN or JIM COBB, both former members of the People's
Temple, told him that they had spotted a People’'s Temple
member at the alrport watching the group as 1t departed.

The group left San Francisco at ten p.m. on November 13, 1978,
by United Airlines. They arrived in New York City between .
five and six a.m. on November 14, 1978, and left New York at i
approximately three p.m. the same date on board a Pan American :
flight to Guyana. They arrived in Georgetown, Guyana, on

November 14, 1978, at approximately eleven-thirty p.m.pﬁ;

B L oot I
FEETFE S

Upon arrival at Georgetown, Guyana, they went to
the Pegasus Hotel, however, upon arrival they were told that
no rooms had been reserved for them, but eventually the
room reservation problem was resolved and everyone went to
sicco. N ¢ <tcd the -
following list of names of those people that madeup the 5;76—
Concerned Relatives Group:\ni

ANTHONY KATSARIS
STEVEN KATSARIS )

ARis A wriliva

CAROL BOYD
CLAIR BOUQUETTE
JIM COBB
SHERWIN HARRIS
NADINE HOUSTON (lﬁd
WAYNE PETELIA
Mr. and Mrs, OLIVER
GRACE and TIM STOEN
MICKY TOUCHETTE
\

Most everyone slept most of the morning of
November 15, 1978, and around four p.m. that Wednesday after-
noon, the group went to the Georgetown locaticn of the
People's Temple at Number 41 Lamaha Gardens in Georgetown.
They arrived there at approximately four p.m. and m a
woman who was identified as MARY ANN CASANOVA.
overheard her te

LAY T T Tt
okl A

o~
¢

a e people were not welcome at the Temple, theref y
don't get out of the car. At this time bh& noticed that

Mrs. OLIVER possibly recognized two girls also at the Temple
and engaged them in & conversation. No one was allowed into

Kh\
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the Peo

nished
the hotel.
demcription o1

‘urnished the following

M

Race: Caucasian |
Sex Female

Age; About 40 ,
Height: 5'6"

Weight : 140 pounds (“J
Hair: Light brown and greying
Miscellaneous: Wore glasses

After the group returned to the hotel, later on
during the evening of November 15, 1978, everyone met with
United States Ambassador BURKE. They met with him again
on the moraning of November 16, 1978, and he advised that
his hands were tied in regards to permission for the group
to travel to the Jonestown camp. Then, after leaving the
Embassy, went back to the hotel arriving in the early

noon. FEveryone was sitting around in the hotel lobby
A oo <0 Cone
outside and listen to this old Guyanese man make speeches.
speculated that the man, at one time, might have
been a member of parliment and liked ip hear himself speak.
They described him as the''orator."

e o man.

ey e out er G ndividual drove by in
a car and talked to saw the individual
drive up to a seawal near e notel and then the

man in the car returned and told some members of
the People's Temple from Jonestown an elr van were located
near the seawall.
went to ta € group.
They walked up and engaged in a conversation
between themselves and a group of People's Temple members.
The People's Temple members were comprised of six blacks and
two whites. During the conversation they all exchanged hellos
and everyone claimed to be from California. FHe noticed that
the two white men stood back to back and was looking"wild-
eyed"” in every direction as 1f they might fear for their

Sn'f'nfv e 'l'hnucrhf this to be very unusual, \‘

e 7 &

P

R

afg el AR
!._ AT e s

3




SJ 89-123
5

The group of six black and two whites admitted
that they were from the Jonestown camp and they wanted to
know why the Concerned Relatives were in Guyana.(u‘

mcould not remember much of the details of
the con t did recall their conversation with one

of the men whose name was LEE INGRAM.

ad with

INGRAM kept silent most of the

time and Just stened. e described INGRAM as follows:\ 2y

Race: Negro

Sex : Male }

Age: Late twenties {

Height: 6' (M

Weight: 175 pounds

Hair: Short Afro with corn rows ‘

While they were talking to INGRAM,

arrived and indicated that she recognized ano!!er menmber of

the group to be STEVE JONES. She appa.rentli knew STEVE JONES

very well as she hugged_him and they d JONES)
separated from the group and talked f ong time. (1d

ith the group
of boys, ived and

recognize

CHETTE, whom she had not
seen for between

ve and six years.

pointed out
at this polotv ctpat mxrom the Concerned Relatives
Group arrived and talked with some of the individuals.'i',

_noted that at no time did he feel
there migh e trouble and noted that the group of Temple

members indicated that they were there to play basketball
and had been there for a couple of days and would be there
for about a month. He did recall STEVE JONES making a
comment that there might be some difficulty in having some

of the relatives from the Jonestown camp come into Georgetown
to see their visiting relatives. The groups eventually split

\!..!, \

e

i W
e e

o

e
e

SR
SRR
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up and those members of the Concerned Relatives Group went
back to the Hotel Pegasus somewhat excited about the meeting.(u'

Later that evening, they had a meeting with
Congressman RYAN and told him that they were excited about
their meeting with the basketball players but a littie
confused and people bhegan to wonder if, in fact, the basket-
ball team had been planted there to spy on the group“’g‘

-

After dinner that Thursday evening, November 16,
RYAN explained to members of the Concerned Relatives Group

his plans for the trip to the Jonestown camp the next day,

i Al i
which was Friday, November 17. He indicated to them that he

had chartered a plane and the group would have to decide
which members would represent the Concerned Relatives Group
as the plane did not have enocugh seats available to take
the entire groupK\.il

On Friday morning, November 17, 1978, seyeral é,? —
members of the Concerned Relatives Group,* 3
Wwent to the United States Embassy | e

an alke assy representative DICK ELLI3. Also, {
several members of the group went to the office of the }
Guyanese Prime Minister, After those meetings respectively,

Congressman RYAN indicated to them that they had the plane
and had approximately eight seats available but only four :

people from the Concerned Relatives Group could go. With f
this information, P)attempted to contact i
as many members of e toncerned Relatives Group as possible

and in a fair way, determine who would go.(u;

rar st cio HEEE . .. . .. o

LvaAaL LO1S Liule, m;uuluaueu LildlL Il woOullill
like to rest and therefor e interview would continue on
Monday, November 27, 1978.*‘-”

The following is a continuation of the interview
which commenced on Saturday, November 25, 1978:(|_u

At the hotel a list of people was being made up
regarding who ms to go to Jonestown camp and who was to stay

behind at the hotel in Genrcetown. Several npeonlie volunteered,

0 remain a el could recall (\M 1
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the following individuals boarded the plane to go to %ﬁ
Jonestown:\e}] §;
Congressman LEQ J. RYAN; " &
JACKIE SPEIR, his assistant; ”
JIM COBB,
Mrs. BEVERLY OLIVER;
CAROL BOYD;
DON HARRIS;
BOB FLICK; { 1)
TIM REITTERMAN;
GREG ROBINSON;
STEVE {last name unknown). /}
-
The latter five individuals were newsmen accompany-
ing the group.tb,\ -
They departed in the aircraft from Georgetown,
CGuyana at approximately two p.m. Friday, November 17, 1978.
They arrived at the airstrip at Port Kaituma, Guyana,

approximately one hour later. When they arrived at the !
airstrip, the pilot told them that fhpv could not land

L R =i LDy Aasdlsl

because the airstrip was not in good conditlon. At this
time, the pilot circled the airstrip for a short while
taking them once over the Jonestown camp so that the
photographers in the group could take some pictures. After
circling for a while, the pilot told the passengers he was
going to land because he felt the alrstrip was in good
enough condition, so they landed. At the airstrip the group
was met by some Guyanese officials and some members from i
the People's Temple at the Jonestown camp. (NN // C
stated he remembered seeing JIM MC ALVANE in the group of -
People's Temple members. He also recalled that Mrs. OLIVER
knew some of the individuals there from the People's Temple
as she engaged in conversation and shook thelr hands. There
were approximately six members of the People's Temple there
to greet them, however, JIM MC ALVANE is the only name that
he could recall. | W\|

The members of the Concerned Relatives Group remained
at the Port Kaituma alrstrip waiting for permission to enter

the camp. First, some People s Temple members took

Congressman RYAN, JACKIE SPEIR and the two attorneys,

MARK LANE and CHARLES GARRY, in a dump truck to the camp.

(A |
) .

S
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They told the remainder of the group to wait at the airstrip.
They waited for approximately one hour or so for them to
return and then a truck was sent from the Jonestown camp

back to the airstrip to pick them up and take them back to

the camp. However, the People's Temple members that were on ,
the returning truck informed GCORDON LINDSAY that he had to i
go back to Georgetown, Guyana on the plane, as he did not have :
permission to enter the camp. By this time it was

approximately six p.m. and LINDSAY got on the plane and

went back to Georgetown, Guyana. The remainder of the

group climbed on board the dump truck and went to Jonestown.

He described the location of Jonestown camp as being

approximately six miles from the airstrip. They arrived

at the camp at approximately seven p.m. that Friday evening,

November 17, 1978. He said they stayed for approximately

three hours there. \}ﬁ\

b?C/
On the way to the camp in the truck,
engaged in conversation with JIM MC ALVANE and a woman by , o

the name of JUDY whose last name he could not recall.lj‘( f

When they arrived at the camp, a number of people
from the People's Temple were standing around and JUDY
pointed
not approac

aYeat v IREC [ P )
T8 aTT Ad 2 down he immediately
started talking wi immediately sald to him
hat she did not like the photographers there

. at point MARCELINE JONES (JIM JONES'

wife) went upon the stage at the pavilion and announced that
the photographers were taking pictures and if someone did not
want their picture taken just speak up and it wouldn't be.[lq

ers sitting-.
there, o un n in conver-
sation w ay He talked to or
approximately ten m es and then dinner was served. After
dinner a show was given by members of the Temple.‘]l‘

At this point during the interview,

-
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indicated that he never, up until this time, feared for his
safety, He never saw any weapons but did notice JIM JONES

had a man g by him always who appeared to be a body
guard described this individual as a black male
in hi “twenties, approximately five feet eleven inches

tall, one hundred sixty-five to one hundred seventy pounds
with black hair and brown,'beady" eyes.(l#‘

up antil this time he had
not been able to ta 5] alone, therefore, he
decided that the only wa get to be alone with her

was to ask her to show him to the bathroom so

Later he started talkine

JFERU S P £ A
too outside to an outhouse

o= n nversa
want to talk to him at all. She talked very little
and continuously tried to make her way back inside the
pavilion. {°¥'

When the two finally were back inside the meeting
hall, JIM JONES was going around introducing himself to all
of the Concerned Relatives and had the photographers taking

ictures of him and the Concerned Relatives shaking hands.
noticed CAROL BOYD was shaking hands
with him and the photographers were taking pictures. When
JONES came over blocked his face so
that no picture could be taken. just shook hands
with JONES and said "hello”. ('z,”

at this
told him a ONES was very ill.
did not 1dok in good physical health and 1
and was not very sharp in answering questi
was remembered to be.(l{’

JONES

PAti e Rl
Vi

oint, that someone
an le 17

ey T
Spa

e | ”~
J .4 ¥ 9 L9
s as he u

DA
cqQ
su

Everyone was watching the entertainment which the
People's Temple was providing. While this was going on
came back with GRACE STOEN'S child who,

JONES claimed was his child.

e -n‘fsﬂ,‘sit;{ﬂ&.;lﬁ%ﬂ?!
S b SR A
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approximately six years o

_ tie— e —————.

Uy

up to this point nothing
O be happenlng except hkept
making weird comments such as the stew that they were eating

was poisoned -and that it was made from human flesh.
called it "hum

unusual appeare

an atawtt
HWNall S

She
shor me later,
them in conversation.

was saying was that the mem!ers of the

Yeople’'s Temple do a good job of harassing the reporters who
write the bad stories in the newspapers.

M
engage

ALVANE came over and

did not wan er w e other people Irom the
People's Temple were with them.

The two, thereafter, after
the show, walked outside behind the meeting hall and
tried 1k

bout the situation at home.

he

: ade a comment that
could ;
hings

) at a better
't so bad.

d she
e continu to talk

Hﬂdd‘. one poin

ense and ye fo m:{elled for
the guards. tened. It
was a shock to react in such a manner.
He was so startled by :

that she yelled far the guards

stated she did not want to go home at this time. She s!a!

{7\

He described the child as

b7
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she really enjoyed what she was doing and did not w
change her lifestyle at this point. She told
that he could not put any conditions on her whatsoeve
She kept insisting that no one put conditions on her.

(QY
By this time it was around ten or eleven p.m. on

November 17 and the group was called together and told it

was time for them to depart the camp if he

e s -

could stay at the camp butl was informed ne coula cot as there

was no room for him to stay. At this point MARCY JONES,

the wife of JIM JONES, said that he could see
The group of Concerned
elatives en departed 1n the dump truck and went back to

Port Kaituma. He noted at this point that Congressman RYAN,
JACKIE SPEIR and the Guyanese official stayed at the camp

that evening. The remainder of the group stayed in Port

Kait after arriving there at approximately eleven p.m.
heverything as seemingly to be okay with no f,
‘problems and no one was susplcious that anything might happen.:

The next morning, Saturday, November 18, 1978, the
group was to be picked up early im the morning and returned
to the camp. The truck was late and they did not get to
leave Port Kaituma for Jonestown until approximately ten-
thirty a.m. The Concerned Relatives Group arrived back at
the camp sometime between eleven and eleven-thirty a.m. that
Saturday morning. When they arrived at the entrance to the
camp, there was a chain across the road near the guard house.
The driver of the truck talked to the guard for a while and
then he removed the chain and the group was on their wa
toward the camp. When they arrived at the camp,

MARCY JONES
him she would get someone to find
ey were asked if they wanted breakfast
that he would ra hfr go on a tour of the ¢
have breakfast. z
stated that he

would like to bring up a poln something that happened

that evening before. He stated the Congressman stated that
Friday evening that history was going to be made because he
was going to take a family back to the States with the
Concerned Relatives Group. olunteered to stay at the

i

4
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-_'-'

camp 1f room was needed on the airplane back to Georgetown.
"Now", he said, "Back to Saturday mq;ning...(;[)

L/ <

e was
instructed 1o g0 10 wa4il wnen she did
arrive, she told him that she was up late tﬂe previous
evening and slept late that morning. He noted at this time
everything seemed to be alright and he did not suspect any

trouble. seemed to be very cold and hard.
The two of them then had breakfast and took a tour of the
camp. (\.!. !

He noted that during the conversation that morning
there were a couple of times wanted to break away
and not talk with h any more. At one point

sh walk away from hinm d went sat with the two i
Attorneys, LANE and GARRY. left to talk to the :
two attorneys, a People'sTemple member by the name of L e

WESLEY walked over and talked to .
did not know WESLEY'S last name: also i

.

Later on tha

] now
MWWtWO of them
engaged in conversation again. At the end of the conversation
it was time to leave and they started walking toward the ‘
truck. They spent about a total of three hours at the camp D e
that Saturday morning before golng back to the airstrip. ! o
They headed tack at approximately two p.m.l14'

When everyone was at the truck getting ready to go

back to the airstrip, P :oted tvo or three
I

members of the People's Temple getting on the truck. He
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recogni zed two of them. The two were WESLEY (last name
unknown) and LARRY LAYTON. LAYTON was the very last one

to get on the truck. While they were all on the truck,

it did not start moving for quite some time and VERNON GOSNEY,
who was also a member of the People's Temple who was going to
return with the group to the United States, kept insisting
that everyone should get going and get out of the camp.

All the so called defectors kept saying "Let's get going, let's
get going.” But as soon as the truck began to leave, it
stalled andthen it got stuck in a ditch., The defecting
People's Temple members told him that this thing about the

truck stalling and getting in a ditch was a setup. As they
reached the top of the hill “moked
eople running around an eard people yelling.
Aliinitviini— "0 o
DON HAQ?IS, the NBC News Reporter, went to see what had

an
haonnenad s i
gappenea. ¢ ‘Jf

Sooﬁ afterwards, a bulldeozer came and pulled the

truck out of the ditch. felt as if
they were deliberately being delaye .(
when DON | came back to the truck, oid them that

somecne had tried to assassinate the Congressman but the
People's Temple members saved him. He stated that the person
who tried to assassinate the Congressman was a young white
man did not know his name. Congressman RYAN
walke Vi e road to the truck and when he arrived at the
truck he seemed to be in a state of shock. He then climbed
in th? cablin of the truck and the truck began moving down the

road. f W}

When the truck reached the entrance to the camp,
the chain was agalin across the road and there was a black
male individual at the guard station. He instructed everyone
to move around in the back of the truck as he wanted to see
if his children were on the truck. This black guard then got

on the truck and stayed on the truck and drove to the air-
strip with them. stated that he
started to worry that some ng mlg be going to happen.nAN

Finally they reached the airstrip and were lef off
of the truck and the truck left. The airplanes were not ﬂu&
Y

- 60 -
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there yet and it now seemed that everything was golng wrong.
They placed all of their personal belongings in the
aluminum shed at the airstrip. {‘-“

A few minutes later, a small airplane came and

then they began loading luggage on it. It was at this time
*noticed the truck which they road to the air-
strip on and a tractor pulling a wagon arrive in the area.
He only remembered seeing a blonde haired man on the tractor
whom he had seen in Jonestown. He also recalled seeing this
young man as a member of the People's Temple group which had
met the Congressman and the party when it initially arrived

at the airstrip on Friday afternoon, November 17, 1978./’ﬂ)

The smaller plane was being loaded and some of
the so called defectors sald that everyone should be searched,
dhelped search the people and luggage but
Ara not find any weapons., After they were searched,
LLARRY LAYTON got into the small plane at which time JI! COBB
stated that LAYTON was not searched. At this point
JACKIE SPEIR became very nervous. LAYTON was never searched
as it was very hectic and confusing at that time.

stated at this point that he could probably identify
LARRY LAYTON if he saw him again. {)l (

»

. o By thiﬁ ;iggl the larger plane had arrived and was
loaded. _C‘ongressman RYAN take a big chest
over to the larger plane and put it in the nose of the
aircraft. ©Some people were standing by the door and one of
the Guyanese officials got on the plane and was just sitting
there. JACKIE SPEIR sat down beside him in the aircraft and

told him he had to get off and with this the Guyanese official,
who was probably from Port Kaituma, exited the aircraft.(“,

mdoes not remember seeinggthe
tractor come closer Lo the aircraft, It n

ctor come closer LO reraf probably did but he
did not notice it. Then all of a sudden he noticed that the

tractor and truck were parked parallel to the larger alrplane.
He heard a gunshot and then another and didn't know exactly

what was happening He looked around and thought there was

chmmtr 1 £ T - Py - omm _
oting i ne raon to the f{: side of

.
-~
.

on Ehooawmna

D LLTLT

saw that
wounds to her legs. Ie
a\

T
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knew the sheooting was coming from the direction of the

tractor but did not see anyone in particular doing the

sh ing. He did not know or see who the individual was
W While the shooting was still going on,

A , one of the newsmen, came over and told them

to lie still an ep very quiet, then HARRIS ran away
from them. % it sounded like the gunshots
were being made by ritles. fter all the shooting had

scopped (D - -c- ho heard
three or our more sSnots. e reallze

at the shooters
were golng around checking to see who was dead or alive

and he figured he was going to be killed next. Eventually

the shooting stopped and there was no more noise whatsoev

oW S

He further advised thatm
figuring the people that e

ng were gone. e looked around and did not see the
ractor any where in sight. He noticed that JACKIE SPEIR
limbed into the cargo compartment of the larger airplane.

t this time the plane

engines shut down. He looked around and saw dead people
lying all around him.(‘bx)

-~

ot

¢}

Some of those that were not hurt or who were
wounded and able to walk opened the door of the airplane and

brought JACKIE SPEIR off. Also, CAROL BOYD got off the
airplane.

ater on an employee
asked him if he was

The embassy employee stated that everyone would b
of. With that

ith that, some of the other people came ov

of the American Embassy c e
alright

.
taken care

along with the others
o finish everyone off,

W Ther tney neard fire engines and CARUL ran o
They heard the enginesmolled deeper into the
bushes. After a while, eone

e came over to see him
and he realized that it was DALR PARKS. (/|

%
Way on the ground for a while in
the bushes™a t

ecoming dark, a few Guyanese peopl®

¢

TTTTTIL T el 4 i -
RS SRS
e Rl .

1

( —
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came over.to him. They took him to where a tent had been

set up and when he arrived, he saw VERNON GOSNEY, who had
been wounded, JACKIE SPEIR, who had been wounded, STEVE SUNG,
who had been wounded and also BOB FLICK and two Guyanese
officlials. They stayed at the tent the remainder of the
evening while the rest of the non-wounded people went into
town and stayed with someone there.(]“

During the entire evening, there were rumocrs that
planes were .coming to pick them up that night but they never
arrived. The next morning, A Guyanese army medic came and
gave each of them two aspirins and checked their wounds. He
did not do anything else, Later,all the wounded, along with
the rest of the survivor to Georgetown, Guyana

was shown a
copy of the NBC video tape of the shooting and thelr stay in
the Jonestown camp. He pointed out that the young blonde
haired male that was seen greeting the party upon its arrival
at Port Kaituma on Friday, November 17, he also saw this same
individual on the tractor during the shooting incident and
assumed this individual was engaged in the shooting. He also
pointed out that in the interview of JIM JONES, standing
behind JONES was a tall, young-looking white male with curly
and bushy brown hair and he identified this individual as
WESLEY (last name unknown) whom he had talked to while at the

camp. llk‘

The following 1is a description of |
obtained during the interview and from observa on(L_’ Qé?c;’

Race:

Sex:

Date of Birth:
Place of Birth:
Height:
Weight :

Hair:

Eyves:

Bdild:
Miscellaneocus:
Employment :

- 03 -



1 11/20/78 ,San Juan, Puerto Rico Fue ¢ OY 89-123
R TS £ [ I : e —
LK
\‘., R ‘and  RBO/skg ., . 11/21/78
S —_— £ ctedictoted__~—" "4 — -4 "~ 0 __
Ui*"q.............ll" ’ "

T o crmisaly oce nol 1o be dive rotge Sy de v our agendy

———— - e . -

O )

. ) T T ERAS OF L EETIGATION

Date of 1funl:r=p=-&h1_1_[_f_'}' 3:." 8

, WHS advise e n e
e Inlerviewing ents by a display of credentials. He
vas advicad he was being interviewed cqncerning a possible
Federal violarion in connection with the drath United States
¢ PUREESES 10 J. RYAN. Thereafter he gr .vided the follow-
info mat1on

o
N
o

U —— e

talued with Congressman L CoONCETrning
eoples Tenple. had numerous communica-
tions from concerned relatives of inembers of the Peoples

GORDON LINDSEY is a free-
0S Angeles, California.

aLes
— and residence phone

wj
h was boarded on the United AlrllnT‘b\

lance news man who
He has busmess telephone

l .
*

cont crinen cectter el dotiory noc conilusions of the FBY I e pioperty of the TP 5 2y dooned e youo ogeoty
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flight from San Francisco, Califorpnia on November 13, 1878,
to New York, New York. Also on this flight was Congressman
LEO #YAN and two aides. These aldes were JACKY SPIERS,
who hendled logistic matters for the Congressman. Another
aide, JIM (last name unknown).

(W

Also on the same flight and a member of the news
media contingeut for this story was TIM REITTERMAN.
Mr. REITTERMAN is a writer for the San Francisco Examiner.
Mr. RITTERMAN had written stories concerning the Peoples
Temple previous to this story. GReG ROBINSON was taken as a
photographer for TIM EJTTERMAN(‘A

Other news media members were RON JAVERS, who is a
writer for the San Francisco Chronicle. RON JAVERS was
cliosen to represent the San Francisco Chronicle because the
Chronicle had written several detremental stories concerning -
the F.-cples Temple and the Chronicle believed it would be
Lest to send a different write{jh\

Also on this flight were approximately t<enty-two
~enbers of npon]e who were at the Peoples Temple
cov m¢11ty settle: ent Jonestown, Guyana. These f?m11y remnuers
were representatives of the group called "Concerned Relitives
of Feoples Temple" (CRPT). eﬂl
1978,

After arriving in New York on November 13,

made final preparations (NECGEGEEND

eparture to Georgetown, Guyana lM ——————
On November 14, 1978

, m departed from New
York, New York on Pan American f at three p.m. bound for

47 &

" Georgetown, Guyana. The flight proceeded to Trinidad where it —
refueled. While in Trinidad a foreign correspondent assigned
to Latin America for the Washington Post 301ned the media

"

| 11/20/78 San Juan, Puerto }

f.n.lﬁs.k [ C',,_-___ —— e C Fiie #

and

RBO/skg 11/21/78

Date d Zlated

‘ .
-
dot:. e propefty of the v P

s rwled nuy
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de vour agendy.
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The flight arrived at approximately midnight on "
Novenber 14, 1978 Georgetown. 7L,’

ere was very little trouble 1o e
and o enter GCuyana. The entry ford@lamenbers
of the me and Concerncd Relatives of Peoples Temple was
not as easy. When RON JAVERS attempted to pass through
custons, the authorities scized his pzssport and wallet.
They refused to admit him to Guyana., He was detained as the
Guyanese authorities found $230 in Guyanese currency in his
suitcase. This currency has a value of about $100 U.S.

r.ay bring in Guyanese currency. The authorities held

more than $15 Guyanese';ﬁ;rency from the cowmtry and no.one \
JAVERS for a

vr. roximately fourteen hours.

news nedia arents at the Pegasus Hotel,

Georgetown, Guyanajy4)
Ry

The following three or four days were necessitated
to obtain the proper permits from local authorities to make
the trip to Jonestown, Guyana. (1ﬁ'

" During these meetings, discussions, and so forth,
CHARLES GARRY and MARK LANE interceded on behalf of the
Peoples Temple. Both these men are known _ as !)7 C
Attorneys from the United States who represent the Peoples

r N

MAamn 1o Aacrribhnd +thooa s At b Aarmmoarre e oo dd am
Jcllly*c- U OWwd A UTW LUICOoOG W nbbulucyi: ao idadlldal

L
attorneys'. These Attorneys have defe dﬁp radical defendants
in the past, including JAMES EARL REY. I

After these meetings were held, it was decided

that four members of the Concerned Relatives of Peoples

Temple would be permitted to have access to the Peoples

Temple. These people were JIM COBB. described

JIM COBB as a young negro male who is a dental student.

Mr. COBB was a former member of the Peoples Temple. STEVEN

KARSARIS was also admitted. An unnamed black lady was the

third member of the committee to be admitted. The fourth

nember of the committee was a thirty year old woman who is a

sister of cne of the residents of Peoples Temple. (\;\ .
L V

Vo
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- Also included in this party were the members of
} the media, the Congressman RYAN and aide JACKY SPIERS. A
. member of the United States Linbassy at Georgetown, Guyana,
also was included in this grocup. The man's rname was
RICHARD DWYER. The last menber of this group was a local
representative of the Guyanan Government who accompanied
the media and family members. rh\

rd

: 7 The decision as to who would be permitted to the
el settlement was made by the authorities at the Peoples Temple.

T CHARLES GARRY relayed a message that GORDON LINDSEY would
i not be welcome and it was agreed that LINDSEY would not

accompany the media to the Peoples Temple, ~

accompany the media to the Peoples Temple. [INNNENGD
C L7 ¢
(

At approximately three p.m. on November 17, 1978,
the group boarded a Guyanese airline and flew from George-
town, Guyana to Jonestown, Guyana. The plane arrived in
Jonestown at approximately four-thirty p.m. The plane was
~et by two Port Kituma police. The group was provided trans-
portation in a truck owned and operated by the Peoples

Marr1a 1 A
Tempie. ( wy

- , b7¢
H advised they were transported by this
truck approxlmately ten to fifteen miles through narrow

roads in jungle terrain. The road had clearings of no more
than twenty yards on either side of the highway and traveled
through very rough roads with much bush on either side of

i{f the roads. (lﬁ‘ -
.;i Upon arriving at the Peoples Temple, they were

S taken to a large "pavilion” siyle building. This was a E)7c>
oo building with roof and open on four 51des
d was 2

with Reverend
be set up

¥
aarkening and becoming night. The people that were all

interviewed appe o be happy. There were many reunions
of loved ones.

After -initial meetings were held, the (I.A\
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Peoples Teinple provided a2 band and quasi party. \Ql _ bj7<;’
When this show terminated, — requested .
permission to spend the evening at th Temp!e Rexerend
JONES refused to allow any sleeping accormmodations and

advised they must leave the compound. NG
* would be glad to sleep on the floor
an eping racilities would be necessary.

(=T R lAEh W LY A QLCCHLIIB

Reverend JONES denied this and advised the people must

leave. &,

Congressman RYAN and his aide stayed at the
compound during the night. Also at the compound were the
Attorneys CiiARLES GARRY and MARK LANE. QA/

During the show which was put on for the
visitors, a man named VERN GOSLEY passed a note in block
print to DON HARRIS, NBC News. The note stated that VERN
GOSTXY was in fear of hisg life and that he needed help in
leaving Cuy ana. No mention of was made to 676

At approximately eleven p.m., Reverend JONES
requested the people return to their truck and return to
Junestown. Arrangements were made for the news people and
relatives to return the following morning at daybreazk. 1“

LY

Although the truck was to return at daybreak for
T the media, it did not arrive until approximately eleven a.m.
Saturday morning. The journalists took this to mean that
Reverend JONES was attempting to shorten their work time

as the departure from the Georgetown area had been set for
approximately two-thirty p.m. that date. The news media

was transported back to the Peoples Temple with the Concerned

Relatives. (}&' )

Further interviews were conducted with taping
scssions. Several people were interviewed and family members
cpoke with the visiting Concerned Parents. Interviews were
1 filmed with Reverend JONES and Attorneys CHARLES GARRY and
o MARK LANE. Reverend JONES appeared hostile during these
j interviews and included much rhetoric concerning the abuse
‘ of the news media concerning his Peoples Temple. At nﬁhuﬁ

!

! OU? \"J.b..-,'j
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zpproximately two p.m. Reverend JONES announced "Why not

leave'", "Get out of here'. DON HARRIS explained to

Reverend JONES that they had obtained information and

ipterviews during their time at the Peoples Temple. He
_ advised Reverend JONES that he could assure him that the
? reporting of these interviews would be fair. JONES

lied "1 ho I liv o see you be fair",
replie Pre live ¢ Y L:19

et —
During the stay at the compound,F b7&
no weapons were observed and it was advised at there were

only hunting weapons. As preparations were made for return
to Jonestown, there were approxirmately ten to twelve defectors
who accompanied the news media and Congressman. Just prior I
S to departure after the majority of the people had boarded
it the truck, Congressman RYAN returned to the Pavilion. The
Pavilion was approximately five hundred yards from the truck.
: a scuffle ensued at the Pavilion which .
o ne couia not see. ne could hear noises coming from this
area but could not see what was happening. Moments later
Congresswan RYAN returned to the truck and had bloed stains
- on his shirt. t:?)

Congressman RYAN got on the truck and everycne
7 departed. There were approximately thirty people on the
e truck of which ten to twelve were defectors.(") )

The last person to board the truck was a young
American male described as five feet six inches tall, one
hundred thirty-five pounds, late twentites, slight build,
dirty blonde, curly hair, deep-set piercing blue eyes,
wearing a white shirt, white pants and rain parka. Later

a 2 e e e marem o Q. Ry - o~ .o -
this man was identified as LARRY LAYTON. Cu‘

it i i

¥hile on the ride back to Georgetown, Congressman
RYAN explained that when he returned to the Pavilion and
was talking to Reverend JIM JONES, an unidentified white
American male grabbed him from behind. This man put a
knife point to his threoat. Congressman RYAN explained that
he was able to grab the man's arm and slide slightly away.
Somecone at the gathering then grabbed the assailant and
forced him to the ground. Congressman RYAN advised when he
turned he saw the man laying on the ground stabbed with the
knife that had been placed against his throat. QEU\

: ~.

TAVENY
\-\L‘ 3

L
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Congressman RYAN advised him that both Attorneys,
ARK LANE and CHARLES GARRY, were present during this
assault. He noted that tliey had assisted in saving his

]ife.‘:?l

While en route to Jonestown, LARRY LAYTON did not
speak to anyone. Upon arriving at the airport which was at
approximately three p.m., evervone disembarked from the
truck and took all of the equipment from the truck. The

planes were not at the airstrip as had been previously

arranged.\fl

b7C

e adjacen
shed was next to the airstrip. (\A'

- At approximately three-thirty, two airplanes
=3 landed. One was a twin-engine Otter. The second was a
single-engine plane. As there were approximately thirty
r2uple to depart and only twenty-five seats, it was necessary
tg decide who would stay and who would leave.

57¢

e w s
L LA N ha een leaning against the shed with the parka
over his clothes. When it came time to load the passengers
on the first plane, namely, single-engine plane, LARRY LAYTON
announced that he was to be one of the five people. He
stated that Congressman RYAN had promised that he would be
inciuded in this group. Congressman RYAN'S aide questioned
the Congressman concerning this and advised that this, in
fact, was his wish. The plane was locaded with four people,
TONY KARSARIS, VERN GOSLEY, a lady who was a member of the
Concerned Relatives and LARRY LAYTON. The single-engine plane
began to taxi to the erd of the airstrip.Q!u

g4 coBB then noted to ([ tvet 2 tractor L7¢

. pulling a metal-sided trailor and the truck in which they had *~/

been brought, came on the scene across the runway. Then, just

as quickly, this tractor-trailor appeared within one hundred

vards of the twin-engine Otter. recog-

nized the driver of the truck as the same man a ad driven

the party from the Peoples Temple to Jonestown. Also, he

identified one of the men standing in the truck as a blonde

man. He advised there were approximately one-half dozen me€;1b\
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standing in the tfuck and trailor. He could not sce these
people with the exception of shoulders and headqua’

Another truck then drove right to the airplane.

This truck had the Guyana police. One of the officers got

out ofthe truck and stood near the airplane with a shotgun. 5‘7C;,
o The man stood to the side with this shotgun, '
- observed that the people began to applaud when the police
o appeared. There was degree of anticipation that something
- bad was going to happen. He believed this was the reason
for the peoples reaction. \}Ll

i

The J

advilsin m a wou e 1mpossible to returg that day )

The return flight would have to
te delayed until the next day because of darkness. While
they were discussing this return, he heard two shots from
behind him. He turned around and saw that the left front
tire of the twin-engine Otter had been shot ocut. At that

— ficnent the little single-engine plane was at a ninety-degree
P rngle ® the mnway, approximately one hundred fifty yards
S towards the emd of the runway. Seconds after the first two
.- shots, there was a barrage of
{

He witneSSed the peop e

TR et v
He witnessed these people walking close to the wounded and

at point blank range firing into the bodies of the wounded.
Ye remained in that location for a moment and then got to his
feet. He remembered the Guyanese aircraft that had been
parked at the end of the runway when they arrived the day -

Lefore. The aircraft had a damaged nose wheel and had been
;uarded by Guyanese soldiers.
aske vanese soldier to

offer protection to the news people who were being fired
upon by these assailants. The Guyanese soldier requed to

give him any assistance. Y 2sked the Guyanese soldier

to give him a gun so that he may protect himself. The

soldier denied this request also. \¥\|

During the shooting he witnessed the gunman \:}}\
waving the Guyanese citizens out of the way in an effort to

R
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protect them.\en

*‘ from the single-
engine plane. e heard shots from inside of the plane.

The captain jumped out of the airplane and said "Everybody

out™. No one else exited the airplane. !KJ

e severa
Congressman RYAN dead. The assailants had departed in the
above-described truck and were gone. Congressman RYAN was
laying beside the right front landing gear. He had
apparently been wounded and was shot in the head. BOB BROWN
was laying under the tail of the plane. He had been shot in
the head and his head blown partially away. DON HARRIS was
laying centership and had powder burns on his clothing,
csieaning that he had been shot at very close range. The still-
prtotegdrapler, GAEG ROBINSON, was laying behind the wheel of

the tire that had been shot out.

He looked for JIM COBB, as he felt CCBB was one
of the other pcople capable of self-protection due to his
physical stature. He could not find COBB and to his
knowledge COBB is still somewhere in the jungle. CELj ]

The people that were critically wounded, were tak
to a place approximately fift ards intc the jungle,

He spoke with the three pilots. The pilots
adivised that he had been broadcasting during the attack.

The pilot stated that he had advised by radio that the people

were dead and that the Congressman had been killed. The

pilot advised that there should be help at the airstrip within
one hour and fifteen to one hour and forty-five minutes. The"
pilot reiterated that the news had been sent out and that
Lelicopters would be coming soon. The three pilots then

bcarded the single-engine airplane and left. (!&]

B .. :::: ,oin: they had three
e S e A ——d

options. Option number one was to hlde vhere they were in
the jungle, option number two was to go to the Guyanese Army
tent at the end of the runway, and option number three was to

go to town. —_1t would be best for the
S -
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~ound:d to remain at the airstrip.\?l'
The following morning, after approximately :
fourieen hours, it was dayvlight. Thereafter, approximately _
cne hundred and thirty Guyanese troops arrived. 570
=poie with the Couomanding Officer and suugested that he
denloy these men on tle airfield so that a plane could land
safely. The officer did this. S concern was !
that the assailants may still none jungle and the

- A2 8s A |8 L o

possibility existed that if a plane landed it would also
be assaulted.(u}

Soon after deploying the troops a twin-engine
Otter appeared and again the problem of not enough room
was encountered. The seats were removed from the airplane
and the wounded were loaded first. Eventually, all of the
secple were_re lane to Georgetown. At
Gzorgetown Mhe was met by the United States

Air Force paratroopers.  1neir luggage was searched and the

people searched.\u,
told the United States officials of

the arrest of LA.L.!! _I. !!’I‘O\‘ at Port Kituma, V¥hile at the
airport in Port Kituma, — said
"Christ". "There he is''. This was 1n reierence to LARRY

LAYTON being at Port Kituma. W/

_automatic revolver that LAYTON had used to shoot
the fellow passengers in the single-engine plane. The gun

was then given to RICHARD DWYER. Based uponr this information,
the local police arrested LAYTON.{ W)
AN

LARRY LAYTON was taken into custody and to the
police station. During that evening the police returned to
advise him that they needed help in guarding the prisoner.

rl
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“ he would be willing to
provide a signed statement concerning this information. A

signed statement was prepared in his presence by dictating

to a stenographer. IHe witnessed the dictation of this state-
ment and was advised it would be typed and brought for his
signing on November 21, 1978, at eleven a.m. He acknowledged
the information in this signed statement to be true and
correct tofore interviewing Agents.(&l

He advised that due to the late hour and the
l2ngth of intcrview, he wished to terminate interview at
this point if possible,

T ) L 7
~

B On November 21, 1978, qread this FD302

and advised that it is true and correc o the best of his

xnowledre, and signified so by initialing each pa.ge-('u‘




FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

- Date of transcription 1 1/2 8 / 78
1. ~
: , o
- - - ;..‘
. L
q was informed of the identity 57 C"’::'-fl
of interviewing Agents. e furnished a signed statement B
which is as follows: ;4,, i
wj !

November 21, 1978
San Juan, Puerto Rico (t\]

"1, A .rnish the following
voluntamial Agents
and who have
1dentified themselves to me as oSpecial Agents of
the Federal Bureau of Investigation. I was born on
1

e a 'V“

"From New York I departed on Panam Flight number
227 for Trinidad at 3:00 p.m., on November 14, 1978,
to continue on to the final destination of Georgetown,
o three days meetings

R :

< -
[R5
¥
5.

Guyana. During the next two t
were held to setup the trip
SR -t Jonestown. After intermediary action by
— = . -
Attorneys Charles Garry and Mark Lane the trip t(“‘

e ewed an 11/21/78 o Hato Rey, Puerto Rico Fled¢  SJ 89-123

SA's

mj Date dictated 11/22/78

— it

e

This dotument (onlains neilher cecammendglions nor canclusions of the FBI. N is the properly of the FBl and is locned e your agency;
#oand ts contenty gre no! o be distribuled ouviside your ggency.
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"Peoples Temple" was scheduled for
November 17

eorgetown
chartered a

1 a of Guyzna
ed at apprdximately 3:00 p.m.,

on November 17, 1978. At approximately 4:30 p.m.
I departed in a truck provided by "Peoples Temple"
bound for "Peoples Temple". It was approximately

10 to 15 miles by truck through narrow jungle
roads. \4“

:
1ﬂ
irplane

and and shiow w =
During thils show a man who was residing at the

compound, Vern Gosle gave a note to
Don Harris. 15 note
which was in block print saying a ern Gosley

needed help and wanted to leave. —

“

"I was told by Reverend Jones that there was
no accommodations for sleeping and we must leave
the compound. At approximately 11:00 p.m., on
November 17, 1978, I left the compound in the
company of the media and family members. Mark

Traccma
=

g-—‘
a
i, -

o d e oad A
........ X r \_OI"“_.',... ssman R‘jal"s and ils alde

remained at the compound that evening. \M

"Arrangements were made upon their returning
to Port Kaituma on transportation back to the
compound at daybreak on Saturday, November 18,
1978. The transportation arrived at approximately

KW\
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11:00 a.m. on that date and I returned

"Pegples Temple”,.
I was provided a i
limited tour of the compound. At approximately _J =
2:00 p.m. Reverend Jones asked, "Why don't you

leave?" "Get out of here." The members of the

media and family as well as approximately 10 to

12 "defectors™ were placed on a flatbed truck

for departure. Also Congressman Ryan and his

aide prepared to leave. )\

"Just prior to leaving Congressman Ryan
returned to the pavillion which was approximately
500 yards from the truck where I was sitting.
I could hear a scuffle but did not witness any
of the happenings. Congressman Ryan came from —
the compound with blocod on his shirt in a shaken
condition. He climbed into the truck and at this
same time a white male described as approximately
5'6" tall, weighing 135 pounds, in his late twenties i
with slight build and dirty blond curly hair,
got into the truck. He was wearing a white shirt
and white pants which were partially covered by
a rain poncho. Later this man was identified to
me as Larry Layton. He stood in the back of the
truck and did not speak to anyone. \

"Congressman Ryan told me personally that when
he returned to the "Temple" and was talking to
Reverend Jones in an effort to get the release
of approximately eight other people residing in
the compound, an unidentified man grabbed him from
behind and put the point of a knife to his throat.
The Congressman advised he grabbed the assailant’s
arm and managed to slide partially to the side
of the assailant, at which time someone in the group
came to his assistance and wrestled the assailant
to the ground. Congressman Ryan stated when he
turned around, the assailant was lying on the floor
and had been stabbed by the same knife. Congressman
Ryan advised that present during this assault
and witnesses to this assault were Attornetfu\\
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Charles Garry and Mark Lane, The trudkﬁaépaf%ed
the compound and returned to the airfield at Port

Kaituma. I arrived at Port Kailtuma between 3:00
o ova A . 3N

Qdivd ..J--IU \“‘

"Previous arrangements had been made for
air transportation at 2:30 p.m., but there were
no alrplanes at the airport when I arrived.;wj

t approximately 3: p.m. a twinengine
Ctter and a single engine airplane arrived.

As there were only approximately 25 seats available
and some 30 pecple to depart,

"During this preparation for flight Larry
Layton had remained off to the side leaning against
a building. When the choosing of passengers was
rade he demanded to be a member of the passengers
for the single engine plane., He advised the
Congressman's aide that he had been promised by
Congressman Ryan a seat on this plane., The aide
checked with Congressman Ryan and confirmed this.
Four other passengers and Larry Layton were put

on the plane and the plane taxied to a takeoff
position. n\

“Jim Cobb called to my attention a tractor
pulling a metal trailer and the truck in which we
had been brought to the airport. I saw the same
driver who drove us from the compound driving
this truck and a blondhaired male standing on
the trailer. There were other men standing on the
trailer whom I cannot identify. These vehicles
stopped approximately 50 yards from my location,
i.e., the Otter aircraft. A police vehicle drove
to my location and a police officer with a shotgun

stood@ near the tw1nen§1ne Otter as though he were

uvarding the plane.

I heard two shots.
At that point I was standing on the ground in

LR
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I turned
around and saw the left tire had been shot out.
The single engine plane was at a 90 degree angle

to the runway making preparations for departure.(ﬂ]

"After the two shots there was a pause and
then there was a barrage of fire which originated
from the area ©of the tru:k and spread out around
the immediate area of the’ twinengine Otter and
into the "bush". It seemed to me as though the

shots were coming from the whole surrounding area
of the aircraft.

rom this location I could
see the assallants shooting at the news party

and shooting point blank at the wounded as they
lay on the ground. { )

coO ne guaer glna oL thne
airfiemhad previously seen a damaced
aircraft being guarded by a Guianese scldier who

was carrying what I thought to be an auvtomatic
Ptried to persuade him to assist us by
Lring at the assailants; ; when he refused

vt ils loc

had come to rest. I heard gun shots from within
the plane. The pilot leaped from the plane and

shouted for everyope to get out, but no cne else
exited the plane. Q

The assailants
climbed onto the trailer and truck and departed.,.||

)
A : -

Congressman Ryan lying beside the right front
landing gear. It appeared he had been wounded
and shot in the head. I found Bob Brown shot
in the head lying under the tail of the plane. J
I found Pon Harris lying centership under the

plane. I found Greg Robinson lying behind the

wheel which had been flattened by gunfirae.

\}u\
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' “—helped the woundéd to a’
location approximately 50 yards from the runway

into the "bush" for safety.{W)

"In speaking with the pilot of the Otter
I was informed he had radiced that Congressman
Ryan and other people were dead and the severity
of the assault. W\

13
" assisted in taking the wounded
to the Guyana army tent, adjacent to the wrecked
airplane. The remainder of the victims went
to a shelter in the nearby town.(\}‘

“Approximately 14 hours passed when approxi-
mately 130 Guianese troops arrived by railroad.
Protection was setup at the airport for incomin
airplanes and preparations made for evacuation.i \g

"I returned to Georgetown in a Guianese
Government airplane. After approximately one
hour in Georgetown I was transported to Puerto
Rico on a chartered jet. \\N

"I have read the above statement, consisting
of this and additicnal pages. I have initialed
each page and now sign it because it is true
and correct to the best of my knowledge{ W

"'/
"Witness:
/s/_ special Agent, FBI, {
San Juan, P.R. 11/21/78 P
’ ™ 3
/s/ Special Agent, FBI, San Juan, )

78"
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION w

F Medical Officer, Roosevelt
Roads Naval Hosplital, Puerto Rico, was interviewed regarding

the status of four patients presently admitted to the Naval

Hospital all of whom have been flown to this Naval Base from Eig
Georgetown, Cuyana. | , | E*
: : e

advised that only one of the four : i

patients had been a member of the People's Temple commune, f
Jonesville, Guyana. His name is VERN GOSNEY, and he i
suffered a gunshot wound to the abdcminal area. Surgery :

was performed on GCSNEY onr Sunday, November 19, 1578, and

it was found that he had received lacerations of the liver :

and a ruptured spleen. P said that the bullet i

passed into md out ¢f the body, and therefore could not be
recovered. He added that the patient 1s presently using a
respirator, but that the prognosis is excellent. \\’U

Another patient, ANTHONY KATSARIS had been shot
in the chest and had possible abdominal injuries.
said that no bullet could be recovered from KATSARIS'
wound, and the prognosis is excellent. \\\\

Another patient, Mrs. OLIVER, had been shot in ‘
both feet according to * The doctor said that : -
Mrs. OLIVER had numerous pellet-type pleces of metal in both l o
feet, and these were not going to be removed by surgery. { ‘
The doctor said that usually the body will expel these :
foreign particles. Mr. OLIVER, Mrs., OLIVER'S husband, had |

suffered a stroke in Georgetown, Guyana, when he learned of
the killings at Jonesville, and is also a patient within the

Naval Hospital according to * Mr. OLIVER is
suffering from mild paralysis on e left side of his face, '
but accordin toh‘the prognosis for his recovery

is also good. \,l\

:
:

T ¢xplained that ANTHONY KATSARIS is
the son of STEVEN KATSARIS, a San Francisco psychologist,
and young KATSARIS, along with his father, had gone to
Guyana with United States Representative LEO RYAN in an
attempt to learn more about the People's Temple commune at

e i =

Roosevelt Roads Naval
rtzivisead on_ ll!91 !79 at Hospita I m‘e:to Rj oo File # S l 89 . l :;:3 e

!

|

b';‘sA__—_sk% Date dictated _1 1 !91 'ITR i
i z

i

fwv,ment irt1in; naither ratammandations Aor ronciusions of the T30 It i, tha proparty 37 thz B30 and o5 loaned 10 your 33 ™ ymme—y

vosoad o othscessts o33 ondt 'z br odasteobuerzd sulside your agenty.
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member of the commune who had expressed a desire to leave,
and was attempting to desert the commune when he was shot
down. Mrs. OLIVER had previously been a member of the cult,
but had left the People's Temple in the recent past and
just recently returned to Guyana in an attempt to see her
two sons who were members of the cult.\\\\

The interview was concluded at this point.

i
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date of ranscription 13 FG ;;8

United States Nav ospital, advise at he removed two

bullet fragments from the left forearm of ANTHONY KATSARIS.

At the time that KATSARIS was shot, the radial artery was né,7<:,ﬁ

lacerated and the median nerve was bruised. Three were
severed, the long and short abductors and the short exterior
of the thumb. { |\

removed the two fragments which
were of low velioc ly .32 or .38 caliber, Ie
released these fragments to Master at Arms, HM MARTIN GOLDMAN.

[

Roosevalt Roads Naval SJ 89-123
interviewed on :J ‘:24 ‘:zs al Statjea I)“eﬂe R; o File # SF 89 ;;Eg

. DS L7

54 P ¢ oniesons. 1142118

This document conlains neither recommandations nor conclusions of the FBI. U is the property of the FBIl and is loaned to your agency:

W and s contents dre no! 1o be disinbuted ocutside your agency.
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FD-302 REV. 11-27-70) () ( b

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Dats of transeriptian 1.2 t‘z #'Z 8

P Hospital Corpsman First o -
Classg, Master a rms, United States Naval Hospital, A 7 :

furnishbed to: the following items:
One specimen cup containing bullet fragments
removed from the left wrist of ANTHONY
KATSARIS. :

" One specimen cup containing bullet fragment
removed from the left wrist of ANTHONY '
- KATSARIS. ( AR}

qdvised that he received these two bullet
fragments on November 22, 1978, from Lieutenant Commander
MD, United States Navy. /"7!;

N g

Roosevelt Roads Naval . SJ 89-123
intarviewad on ; ; F'a‘ 4 -‘F?—s’ at E*: i l ; - P l —R i Eile — g

by—_aﬂ-_—SKg oore diﬂo'.d_W&__—___

This documeant conlains neither recommendations mar canclusions of the FBI. )t is the propasty of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not 1o be distributed cutside yaur agency,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 12/7/78

Date of transcription

A . - o

m Hospital Corpsman Third €Class,
United States Nava ospital, Roosevelt Roads Naval
Station, Puerto Rico, advised on this date that arriving
on this date on one of the medical evacuation flights from
Guyana and which accompanied one of the wounded survivors
of the Jonestown, Guyana incident, was a tan shoulder bag
containing various items. Apparently this bag does not
belong to any of the patients currently recuperating at

the Naval Hospital. She advised that this bag was marked
property of "JOHN DOE" and placed in her safe

B S I R oA Al AANi SRR e \ \ ‘

s date she furnished to Special Agent -
the following items: () é>7

One tan shoulder bag which contained one
Hanimex movie camera, model MX311l and which
contained numerous containers of film and
various other items. \nk\ -

Appropriate items for evidence purposes such as
the camera, film, and cassette tapes were dated and marked. 3
These items will be forwarded to Headquarters, Federal -
Bureau of Investigation. The shoulder bag and other items
such as soled socks, shaving gear and so forth will be
retained by the San Juan Office of the FBI.

( tly

Roosevelt Roads Naval SJ 89-123
interviewsd on 11 /29/78 o oStation, Puerto Rico File # S¥ 89-250
L7 &

o s D - = oo scoes_LL/28/T8

This documaen! contains neither recommaendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBl and is loonad to youwr agency;

it and its contents are aal o be distribuled outside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date of trunscripfionm;%_____
Chief Warrant Officer, m Fleet Audio- (. W:
visual Center, made available to Spec en * b7 £
forty-one photographs which he made, using a @;
camera, of the NBC video tape of the Jonestown, Guyana incident. e

(L’-]

B

Fn ™ .,.‘ TR T

Roosevelt Roads Navy
12/4/78 «Station, Puerto Rico File 2 3o 80-123

Interviewed on

SN 80 Ve oo snes 1218178

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBIL It is the property of the FB and is loaned ta your agency:

it amd i's contents are not to be distributed outside your agency 86 -
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/6/78

1 Date of transcription

S b7 &
Port of Sp , Irinidad, after being advised of the identity

of the interviewing Agents and of the nature of the interview,
furnished the tollowing information. (Ll\

an agricultural project in Guyana. (S departed for
the settlement in Guyana on September 24, 1977, and was first

- aggirned to the Georgetown camp where he did some

the agricultural
lect _in Jonestown. |

had arrived in Guyana during the summer prior to
W

his arrival,.

the vessel
"Albatross III" operated by the PI. The vessel is of
Panamanian registry and obtained by the PT through PT
attorneys in San Francisco whose names are unkpown to him,
was also unaware if the vessel is adtually

owned or leased by the PT, however, he advised that DENNIS
RAMBARAN of Georgetown, Guyana had owned the vessel previously.
Regarding the function of the vessel, he indicated that it

was both as a supply carrier for the PT settlement in Guyana

and cammercial trade shipping as a source of revenue for the
PT. t\1
A A

Some money was made available by coordinators
CHETTE and PAULA ADAMS. Also, money was made avail- g
able through Barclays Bank's external accounts in Georgetown,

Guyana and Port of Spain, Trinidad, allowing Guyanese dollarS\ —
\
\._

remvieed o 11/25/78 ., Port of Spain, Trinidad ., , SJ 89-123

SA's and Adaj
by CG/Skg Date dictated 12 /2/78
This document contains neither recommendalions nor conclusions of the FBL. 1t s the property af the F8l and is loanad to your agency;
it and s contents are not lo be distributed oulside your agency.
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to convert into Trinidad dollars&\\' L7C
_.&‘_- MATY n b emee TP M e 3 2o

Liae TRLUDALIOSS L1l maeuw LLuYS
first tripl!or !Ee !! !}EE.!grt of Spain, Trinidad where it

was delivered to Georgetown, Guyana during the end of May, 1978,
During that trip,
the vessel was carrying approximately three hundred tons of

foodstuffs and construction materials.
the vessel travelled from Georgetown to Po aituma,
Guyana on July 1, 1978, taking the supplies for the Jonestown :(

;l
4
!
'i
b

camp and returned to Georgetown between July 7 and July 10,
1978, at which time it became disabled due to gearbox trouble
and was not gain operative until late October, 1978(\”

Fthe vesgel departed Georgetown
on November I, , en route to Port of Spain, Trinidad due

to a previous contract agreement with the Lever Brothers

Company for transportation of merchandise.
he never had any knowledge of any weapons |

being transported aboard the vessel. He described the
"Albatross 1II" as a 131 foot long vessel with a two hundred
horsepower engine with maximum speed of approximately six
knots and a cargo capacity of 350 tons. The vessel carried
a crew of eight people, only one of which was a PT member,
who he identified as PHILIP BLAKEY, assistant engineer and a
British subject. The following additional crew members were

S ——

identified .Kl}‘
Captain: : ALSTON HARRY }
First Mate: ALBERT CRAWFORD
Chief engineer: STANLEY GONZALEZ ( .
Assistant engineer: PHILIP BLAKEY i
Coock :1 KISHOOR, LNU ( A) ;
Sailor: JIMMY PERSAUD :
Sailor: JOHN CLARKE
Sailor: JACOB LNU

wadvised that he had no specific knowledge
any tIrouble of any type would occur during Congressman
v

isit to Guyana, however, in his opinion, if tce\\\

that an
RYAN'S

-/
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Congressman's visit to Guyana was to determine which members

wanted to leave the settlement, that would generate 6,76;’
"uptightness'" by JIM JONES and cocther PT members.

also advised that he was in weeks before Congress-—

man RYAN visited Guyana, therefore, he was not in a position

to know what ‘Fiétions PT members were having in Georgetown

G o n s I

or Jonestown.

mhe had no specific knowledge
regarding acqu n, shipment or any caching of weapons

by PT members; however, was aware of the fact that there were
four unknown type weapons, licensed by the Guyanese Goveranment,
located at the Jonestown PT camp, the purpose of these

weapons was never clearly defined, but they were used by PT
members for hunting and possibly dnfenqe There were also

L it - s s e | A AAT. A& D2 e L W

bows and arrows belng used by PT members in Jonestown.
assumed that all weapons were registered since the Guyanese
Government was very strict about possession of weapons.?;?; —

Phe does not have any specific

knowledge arding any Iirearms training by PT members in
the Uni States or Guyana. He admitted that while NN

m he had a .25 caliber Beretta
n S pos n was registered in California

and he was licensed to carry i

for
amiliarization purposes only. casions,

DON SLY, another PT member also shot a
handgun for the same purpose does
not know 1if SLY'S weapon was registere ut ass was.

The current whereabouts of the weapon are unknown.
assumes it was destroyed

1 + ard
with PT papers and documents crde

in 1977 after the PT came under publi
not aware of any specific threats to

harm public o!!!c!a!s or current and former PT members as a

result of persons attempting to expose the PT, infiltrate
the PT or inducing a member to leave the PT. { {T

W he does not have specific
knowledge regardin ntlngency plans of the PT except

that in the event that the PT Church was attacked or persecuted
W
.

e

d
1

J
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by the United States Government or the news media, the PT
would move to an unspecified forelgn country,. no
specific information regarding the inner core ("inner circle")

*"?"Q?WMYT T o
IRV A Tl i LU

W1 erm a ecre €s u
not with the terms '"angels'" or "hit men". To him the term
"staff" meant a small group of members having secretarial
responsibilities and assisting in the administration of the PT.

When queried regarding the identities and location of the

"staff" workers, m provided the

inform Effn requested o im, whic contained in her inter-
t

view.
— he never participated in any

practice suicide drills where people pretended to drink a
poison. He also stated he 1s unaware of the existence of

an assassination squad or conspiratorial effort within the
PT. Regarding the names of present or former members of the

PT, he stated that he knew many people by sight but was . =
unable to add to the names already provided b/ 2 :
remain undeclded
regarding future plans and/or trav 0 the United States,
He expressed a desire to continue_
A
The following description

from observation and interview:(g4 Ly

Name :

Race:

Sex:

Date of Birth:
Place of Birth:
Height:

- nd

. -

Py

Weight:
Address, prior to
Guyana:

- 90 -
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4 FEDERAL:BUREAU OF INVESTIGATION
+

=

'1’ . _ . Date of itcns{:riplionmm——
Port of er being tity ’

of the :lntervie':lng Agonta and the nature of tho uterv:l.e', T
voluntu'ﬂy fnrnished the fonov.tng l.ntomtion W e

tha Paonla'a

e LR MG

advised that during the spring of 1977 the PT came unde ,
lot of criticisa from former members, the news media, and a

, group called "Concernsd Relatives”. Due to the public scrutiny
- Undergone by the PT, JIM JONES, leader of PT, orde

sane documents and PT material
* to be burned and buried
advised that she does not now recall ex

con—
She a.lso advised that

p P
e further advised, that she believed thut a ﬂream

wag ‘huw{-rl alemo

e PR Py Wk WA - Al
m ! Ecum“ enm \ o'us!y reremd to,m
o on on the

She could not be specific as to the 1
property where these items were allegedly huried(

stated that while in San Francisco she w
ning Commission"™ (PC),

SCARS :I.neﬂective

[ 3 Y QPG R Yy o e I

argue among themselves during meetings. According to NN |
the "secretarial staff"™ or "staff" were the "inner circle" .
of the PC and the closest individuals to JIM JONES in helps _ q-
ing him administer PT affairs. as never heard the -

term "hit man” oOr "angels" mentioned as part of the PT . .
structure. Bha ”neverthelm" doen aot discount mews media lM

as = dan-l-'lnn_lnnbinn ol hn- unsa n’fA-

iserviowed on. 11726 /78 ., Port of Spain, ‘Trinidad rie#QJ 89-123 |

SA' d
¥ AFC/SKE = Dot dictated 12/3/78

- This document contains neither recommandalions nor conc!usléns wf the FBI, it is the property of the FBl ond is loaned %o your agency; }
not to be disiribuied oulside your ogency. . .
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accounts regarding "paid killers'" within the PT. She stated
that she did not have any information regarding this possibility;
however, considering the mass suicide-murders at Jonestown as
well as other, now seemingly unusual events, namely confessions S
signing of blank pieces of paper and so forth, she believed \5;76’
the possibility existed. ) prtor to the PT

moving to Guyana, plans were scussed of moving the Church to

pPlaces such as Mexico, Canada, and Africa; however, all these

places did -not seem to be as ideal as Guyana for the PT {
agricultural project. stated that these moves were ;
contemplated because JIM JONES often made statements to the 1

effect that the Central Intelligence Agency (CIA), the Federal \
Bureau of Investigation (FBI) and United States Goverament

were out to destroy the PT. —advzlsed that these

plans of moving, were at the time, contingent upon '"they"
continuing to call the PT socialists communists, or if the

i § —

"ghettos'" in the United States "became concentration camps"J o

While JIM JONES was in San Francisco, he often
spoke of having "mafia connections",Pand others P
always thought these remarks to be unfounded. She also ’
advised that JIM JONES would have PT members write and sign
confessions regarding immoral and illegal acts. felt \_/
compelled to follow instructions and therefore, she and
others would comply with these instructions although it was
generally felt these confesslions served no purpose and she
though it "was a farce'". She emphasized that the confessions
she wrote and signed were completely untrue and imaginary
stories which she wrote in order to comply with JONES' b?’()
instructiocns. *stated that she wrote statements ,
alleging willingness 0 assassinate unrecalled public officials,
including the President of the United States. Agalin she {
emphasized that she did this only to comply with instructions
from JIM JONES and that she did not attribute importance to
these statements. Blank pieces of paper were given to PT
members, during meetings, to be signed and returned to the
“"staff", To the best of her knowledge, these blank pleces
of paper were later filled inm by the "staff" with inecriminat-
ing information conceraning the siinee; all these statements

were given to "staff" members. believes that these
incriminating statements were solicited from PT members in

order to use these statements against them should these \\)
members leave the Church and later decide to cause problems\i\i
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for the Church. JlJiPvelieves that all these statements b7¢&
were burned and buried at the Temple in San Grancisco during 1

the spring of 1977 when the PT came under "attack" and public '
scrutiny in compliance with instructions from JIM JONES.(X“ L

' According to_there is a genuine list of ' ‘
PT membership, but she does not know where this list is kept s

or by whom. fi\!

JIM JONES often eluded sulcide demonstrations
while he was in San Francisco. advised that she had
heard of these demonstrations, and that on one occasion she
walked into the San Francisco PT in the middle of one of
these demonstrations. She described this incident as many
PT members drinking wine and immediately following the
comsumptlon of the wine being told by JIM JONES that the

vl o nimd Flhnd +haot oo moate
wine liad not contained yu.x.:auu alid Tildacv eviiag w'dfp nerely a

"tect: to determine the member's "loyalty".’ k!

mstated that when her children were in L7 C ,
Jonestown she was in San Francisco, she heard from ;
friends, not further identified, that her children had
been beaten at the camp. She stated that she immediately

queried certain people, not further identified, con?e;ning
this allegation, but was told that this was untrue./ .’/

— did not have any idea that anything would 1
happen at Jonestown before, during, or after Congressman i
RYAN'S visit to the agricultural project. She did not have
any information concerning any firearms training by PT
members either in Jonestown or the United States. She did
know certailn PT members which were part of '"security". These
individuals, . were responsible for the
personal safe M JONES when he travelled in California o
and abroad. These individuals also provided protection for S

W +h + 11ad he huclaada +a A§ € anant
PT members when they travelled by busloads to different

areas of California as well as the United States, for varying b
reasons. ©She was not aware of any of these individuals ever —
having been armed. These 1individuals merely guarded PT
members and pr7pjrties during rallies and public appearances
}
|

by PT members

Immediately prior to Congressman RYAN'S visit to
[ “

| \



SJ 89-123
4

Jonestown, FRANCIS CARTER, TIM CARTER'S father, telephonically
contacted the San Francisco PT and was making inquiries
concerning TIM CARTER'S whereabouts at the time. Bomeone

told that TIM CARTER'S father had stated that TIM

CARTER had been in Boise, Idaho recently and was supposed

to have had some dental work performed, but that he had

left Boise en route to California without having the dental
work performed. In connection with this, advised,

that upon departure from San Francisco en route to George-
town , gave her a coded

message with instructions to give the message to CARCLYN
LAYTON, in Jonestown, upon S arrival there. q
stated that she saw the message and that the message contalned
coded names and telephone numbers. She further advised that
although she could not read the coded message, she assumed

the message, in part, dealt with TIM CARTER'S activities in
California prior to RYAN'S trip to Guyana. mentioned
that TIM CARTER was known ft£o have heen ip Qakland and

San Francisco but had not gone to the San Francisco PT while
he was there./ ')

arrived at Georgetown the same date that
Congressman RYAN was murdered, November 18, 1978. She
statedthat when she arrived at Georgetown, she learned of
the incident and was totally confused. In speaking with
several unidentified PT members at Georgetown, she learned
of the incident and became apprehensive concerning the
coded message she had with her. Therefore, she gave the
coded message b a Guyanese attorney, who she refused to
identify, so that he would dspose of it as he saw fit.
She stated that she did not want to be fcound with this
coded message on her person by any Guyanese officials./l[]

While in Georgetown, was told by friends,
not further identified, that JOE WILSON, BOB KICE, TOM KICE,
and ALBERT TOUCHETTE were on the trailer that was allegedly
at the Jonestown airstrip, and were responsible for firing
at Congressman RYAN and his party when they were departing.
She was also told that TOM KICE was the person responsible
for shooting Mrs. PARKS r hter PATTY PARKS, at
the Jonestown alrstrip. Mrefused to identify the
source of her information at Georgetown. She also stated
that she knew that BOB KICE, RONNIE JAMES, and JOE WILSON
were members of '"security' at Jonestown.(']\\

— 9(1 —
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furnished the following descriptions and L7 &
information regarding PT members: (u)

1. JOE WILSOXN: ' - )

- Black male, mid-twenties, five feet temn inches,
170 pounds, wife: LESLIE JACKARY.

2, BOB KICE:

White male, wife: RENE, occupation: "walkilng
security: at Jonestown; described as impulsive
and disturbed personality, with police record
in California.

3. TOM KICE:

White male, six foot two inches, 170 pounds,
late thirties, cousin of BOB KICE; "gum carrying

type'.
4, ALBERT TOUCHETTE:

1i:¥hite male, mid-twenties.

5. RONNIE JAMES:

Black male, mid-twenties, five feet ten inches,
member of securlty force, martial arts expert,
possibly a PT basketball team member.

6. DON SLY:

White male, late thirties, six feet four
inches, 200 pounds; described as: susceptible
and impulsive personality, but not known to be
violent, ex-physical therapist at Mendoecino,
California; jail record in California; wife:

NEVA, son: MARK, age seventeen.

7. HARRIET RANDOLFF TROPP :

"Advisor' at PT, Jonestown.
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10.

11.

12,

13.

MICHAEL PROKES:

"Advisor" in Jonestown.

TERI BUFORD:

" White female, approximately twenty-seven years,

five féet six inches, 100 pounds, natural
blonde hair. Was member of secretarial staff
and very close to JIM JONES. Residing at PT,
San Francilsco.

SANDRA BRADSHAW:

White female, early thirties, five feet six
inches, 120 pounds, 1light brown hair,
secretarial staff and coordinator. Familiar
with situation in Guyana. Residing at PT,
San Francisco.

JEAN BROWN:

White female, mid-twenties, short in height,
blonde hair, supposedly an ex-school teacher,
also secretarial staff and coordinator.
Residing at PT, San Francisco.

TOM ADAMS:

White male, early thirties, five feet nine
inches, 160 pounds, PT radio license in his

name, knew PT radio code,; familiar with
situation in Guyana.

PAULA ADALS:

White female, twenty-seven to twenty-eight

vyears, ex-~-wife to TOM ADAMS. She supposedly

was having relationship with high Guyanese
government official. She was also secretarial
staff member in Georgetown and coordinator

there. Residing at "Lamaha House", a PT ficility,
Georgetown, Guyana.
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14, DEVORAH TOUCHETTE:

White female, no other description, house-
coordinator and secretarial staff at George-
town. Residing at "Lamaha House'", PT facility

15. LEONA COLLIER:
V‘Black female, mid-forties, main coordinator at
PT San Francisco; familiar with Guyana situation.
Residing at PT, San Francisco.

16. HUGH FORTSON:

Black male, late twenties, assistant minister,
not ordained; has knowledge of PT San Francisco,
Los Angeles, and Guyana communities.

immediate future plans.

e United States if the United
States Government was not against that. ) oy

members !n !a.n !r

She s ifically recalled speaking with
She stated that the convers
with what had taken place at Jonestown.
PT members in San Francisco to return to San Francisco.

She also stated that and were afraid to

speak on the telephone Ior Iear of being overheard by unknown
parties in the United States and Guyana, therefore the conversa-
tion was short. During tne conversation, was told that

f the PT members who had been in th emple had left.

ﬁbelieved that based on the information telephonically

urnished there were approximately twenty-five people left in
the PT, in San Francisco. efused to attribute
specific portionsg of this conversation with particular
individuals. ?'k\\

advised that she had spoken with several PT
ancisco on Sunday evening, November 19, 1978.

SR -
ation essentially dealt

as advised by

The following descriptive information was obtained
as a result of observation and interview: : \e
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Name :

Sex:

Race:

Pate of Birth:
Place of Birth:
Height :

Weight :

Last address in
United States:

H
|
i
i
'
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Cate of transcriplen,

1 Y275778

Port of Sp!n, !!n!!a!, al!er !e!ng mloll M!ity

of the interviewing Agents and of the nature of the inter-
view, furnished the following 1ntormat10na 9!

&

dvised she has heen a member of the
People's Temple Sometime during August,
1976, she travelled ancisco, California to
Jonestown, Guyana with a group of PT members to work in an
agricultural project at the Jonestown camp., During her
sta orked assisting in

until August 28,
0 Georgetown dical reasons

e W WY A

and remained there until approximately November 1, 1978.
While at Georgetown, at ghe

N L]
"Lamaha'" House, the PT's fac y 1n etown. '\

on Novenver 1, 1979, [ R < -2verica rron
¢ a to Port of = |

¥ has not
e her arrival on November 5, o

that any trouble o! any type would occur during Congressman
RYAN'S visit to Guyana. She stated she had no knowledge
whatsoever regarding the acquisition, liceasing or shipping
of weapons by PT members, or any knowledge regarding any
firearms training by PT members in the United States or
Guyana. \\‘

indicated that she had no knowledge
of threats to harm any public official or current or former
members of the PT as a result of attempts to expose the PT,
infiltrate the PT or induce a member to leave the PT.(\ﬁ\

Intarviewed on_LL/26/78 = «+Port of Spain, Trinidad _rie#SJ 80,123 ¢

: and
by m'Ing Date dicloledj_l_lz'['za

This documeni conloins naither recommaendations ner conclysions of the FBL, |1 is the property of the FBF and is Joaned 1o your ugency/

it and

its contents are nol to be distribuled ouiside your agency.
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She also advised she had no knowledge of any caching of
weapons or monies, or any information concerning coantingency
plans except that she had heard that the PT had one weapon,
type unknown to her, the purpose of the weapon was to
slaughter animals. She understood this weapon was licensed
by the Guyanese Government.\u\

b7
hdd no information regarding the
inner core ers, "the inner circle", '"the angels" or

"staff" of the PT, however, she stated that while in San
Francisco she along with other PT members, signed blank b
pieces of paper, the purpose of which were unknown to her.'’

Whi].e_ was in the Jonestown camp she

Jone
T I AR
witnessed PT members undergo a loyalty test which coasisted

of drinking something out of a cup which members had been told
was poison but drank it at JIM JONES' instructions. She did
not personally participate in the loyalty test described.

i AT T, Fhmen +mT I T R S
Arrnarding +a TTM TANTQ ~ T menbers

acviliuid, LYaae < Ll cuUnno olien volia r
that "anything worth living for is worth dying for™, however,

she never thought that those words and the loyalty tests
would ever entail mass suicide of PT members.l”i

ﬁwas upset throughout the interview
and at this point she became so emotionally upset that inter-
view had to be terminated. .-

During interview of— it was determined

from the United States consulate in Port of Spain the

following members of her family were at the Jonestown camp
at the time of the incident.

- b !

Date of Birth:
Place of Birth:

- 100 -
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Date of Birth:
Place of Birth:

Da!e o! !!rth: '

Place of Birth:

The following description of -was

obtained from observation and interview.

Name:

Date of Birth:
Place of Birth:
Height:

Weight:

Eves:

Hair:

United States
passport
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date of transcription 12/1.]_- /78

after belng advised of the
identity o e ilnterviewing ents and of the nature of the

interview, furnished the following informatiom: !}

_advised that he has been a member of the
People's Temple Christian Church (PT), GEER. He 2lso
stated that he began working for the PT at the Redwood Valley
Temple as a2 QISR ¢ later became involved

in belping students and PT members, about his own age, who
Later, he became a member of

when he travelle

that he was one of the members who went down

ana to start what was later to be known as Jonestown.

arrived in Guyana with N ho
r{t |

later became the agricultural

spent a of his time in orgetown with the exception of'
approximately one week spent in Jonestown in early October,
1978, ther departing for Georgetown on October 8 1978

prd —advised that he had no knowledge concerning
any possib e trouble that might occur as a result of Congress-
man LEOC RYAN'S visit to the Jonestown PT camp on November 18,

1978. He advised that he had not heard of any possible
trouble, but pointed out that he was in Port of Spain with the:

inrerviewsd on. L1 /28/78 «_Bridgetown, Barbadosg Fite #3J 89-123 .
SA'S and

AFC/SEE Oate dicta'cd_12,7[78

by

This document centoins neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency: J

i and ils conlents are not 1o be disiributed outstide your cgency.
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S - o oo 57¢

When queried concerning weapons owned and possessed
by PT members, he stated that he did not have any knowledge
of any weapons in possession of any PT members with the
exception of two shotguns which were allegedly located at the
Jonestown camp. emplasized that these weapons were for
hunting and protection, and that he had heard that they were
in the camp although he never saw them. He stated that he
never saw any firearms training by PT members either in Guyana
or in the United States. The only training he ever saw was
bow and arrow practice at the Jonestown camp. He explained
that bows and arrows were utilized for hunting at the camp. !

did not have any knowledge concerning
threats any public officials or other members of the
church under any circumstances. He stated that he did not
sign any confessions, blank pieces of papers, or other
statements concerning immoral or illegal acts or threats to
assassinate anyone under any circumstances, at the instructions o

of anyone, either while he was in San Francisco or Guyana.'! J i

mhe never saw, heard of, or has 670
any knowledge ¢ ng any caches of weapons or monies.by

the PT either in Guyana or the United States.
explained that he did not come in contact with any facet of

any knowledge concerning moanies in posséssion of, deposited
for, or belonging to the PT. He did not have any information
concerning any of the banks which the PT might use in their
private and commercial operations, with the exception of the
fact that he was aware thatmas to have
received a manager's check a e Barkleys Bank in Port of
Spain, Trinidad, which monies were to be used by her in

purchasing supplies for the PT. He ignored the point of
origin of these funds. .\

P stated that while he was a member of the éﬂ
Planning Commission in , he was appointed as a ? -
At this time, ‘
there were approximately rty members 1in the Planning
Commission. Often, after meetings, members of the Planning ‘
Commission got together and spoke and soc¢lalized. However, !
he never heard of the phragse "inner circle" or "angels". i
—
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The only reference made to the term "staff" was with regards
to the secretaries of the PT in San Francisco, which
assisted in the operational facets of the PT. He identified

hoa HotaffN o PADTM T AVMONT MADNT YA T AVTNON and TRT RITETARND
LUT SLak L @S ASIGIY LESL LWV, WADIMILILIY AL AVIY , 4l MALDL DULVIW .

At Jonestown the 'staff" member was MARIA KATSARIS. '

When queried concerning SANDRA BRADSHAW,
advised that he did not remember her doing secretarial work.
He could not furnish any additional information regarding her. '

TERI BUFORD travelled twice to Jonestown for the
purpose of rest and relaxation. aw her as a public
relations officer for the PT. e could not furnish any more

information concerning BUFORD, | i\

With regards to contingency pla.ns,-tated
that he did not have any information concerning any plans
regarding any retaliation by PT members under any circumstances.

It was only agreed that if JIM JONES died his wife would take
over as church leader. did not have any idea that the

mass suicide/murder wou take place at Jonestown,

According to he never witnessed any
"loyalty tests'", 'suicide drills", or any other type of
indication that PT members,wquld commit suicide, in either

Jonestown or San Francisco.\a'

o,
w-xever sSaw anyone carry-

As of the date of the interview stated he
had not been in contact with anyone in San Franclisco. He
reiterated that he did not know who had killed Congressman

RYAN and members of his partyrti\

While in Jonesto
ing firearms. % °

The following information and descrgptive data
was obtained from observation and interview .
- )
Name:
Sex:
Race: -1

T de e -8 T3
vgite UL D

irth: 1
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FD.302 \REV.11-27.70)

F ) ( [

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date of ronseription__1 2'/R ’f 78

after being advised of

e identily oI tThe interviewing Agents and the nature of

h
he interview, voluntarily furnished the following informa-
tion: \31‘ >

has been a3 member of the People

Christian caurch (Pl

A
q was asked by JIM JONES, leader of the
PT, to be amongs hose PT members

e members 1ded at Port Kaituma,
Euyana Tor the purpose of initiatin ‘the agricultural prOJect
later to be known as Jonestown. as remained in
Jonestown since. During the perio

He stated he would trave 0
4lEiinIsnmalﬂmuann;nﬁmrfﬁrnﬁ;-

With regards

T0 the vessel

stated that the esire 0 have e "CajJoe's" name changed
because, at the time, Jonestown was in radio contact with the
PT in San Francisco and often referred to the vessel by its
name, which coincidentally was an alias used by a member of
the Svmbionese Liberation Army, which was a notoriocusly radical
organization in the United States. In view of this, and the
fact that the PT had been under "attack" by the Government,
news media, and others, the PT saw it fit to attempt to change
the name "tajoe" to "Marcelyn", in order to avoid any problems

isen from any confusion by a ;Laoener(,d‘

which may have a

SJ 89-123
interviewed on__ 11 /28/78 o_Bridgetown, Barbados File #_SF 89-250

A ———ERR.
SA's and
by AFC/ Skg Oata dictated 12 /3/78

This documant contains neither recommendations nor conclusions of the FBI, 11 is the proparty of the FBI and is loaned to your agency; ’J

it and iis conienis are not fo be distributed oulside your agency.
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”advised that the procedure for having the vessel's

ame cnanged was so lengthy, complicated, and time-consuming,
that Coast Guard persoconnel suggested that they not change the
vessel's name, unless it was absolutely necessary.

notified PT members at Jonestown of the foregoing and they ‘
recommended o further effort to change 1

the vessel'
was F at Jonestown until
JIM JONE here ing thne summer of 1977. After
being relieved of his position as
ﬁassumed the rgsponsibilities of
for the Jonestown canmp.

or the Y

e las eft Jonestown on October 8, 1978, for
Georgetown in the company of twenty to twenty-five PT members,
He departed Georgetown on November 1, 1973, LI
Trinidad

L ool

..,

arrived at the

Padviséd that he first heard that Congress- |
man LEQO R was to visit Jonesto n approximately
November 14, 1978, he had no !

knowledge regarding any probiems that might occur as a

result of RYAN'S visit to Guyana. He personally felt good
about RYAN'S visit because he thought this would give the

PT good publicity and thereby, counteract some of the

negative publicity the PT had received in the United States.\J)

EIPdid not have any knowledge regarding

any fire 8 at Jonestown, except two .12 gauge Remington

shotguns which were met by Guyanese authorities when these

weapons arrived in Guyana, and escorted to Mathews Ridgk (Y
b Y
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by Guyanese police authorities, where they were turned over
to PT members. These weapons were licensed by Guyanese
authorities and were used by the PT members for hunting and

protection from animals. As far as trailning was concerned,
Ponly saw PT members training in the use of bows
and arrows. PT members were taught how to use bows and
arrows by TOM GRUBBS, an internationally known archery

competitor who was also a school principal at the Jomestown
project \&\

Mstated that he was a member of the
Planning ssion (PC) from approximately

He explained that the Planning Commission

WET 2 group of PT members who discussed, planned, and

evaluated various activities and other matters of PT interest

but actually made no declisions concerning these matters.

advised that he has never heard the term '"inner
circle", except once in a recent news media account concerning
the PT. He advised that the temm "staff" was used to refer

to a group of PT secretaries who had secretarial responsibilities
and administrated different facets of the PT operations.

identified some of these "staff" members as CAROLYN

h WANMQADTCO mrDnDw DITTYITY
FAYTON, GRACE STOEY, KIM STOEN, MARIA KATSARIS, TERRY BUFORD,

and KAREN LAYTON. (W)

Concerning any contingency plans by the PT in the
event that anything happened to JIM JONES or the PT itself,
@B st:ted that he had no knowledge concerning any such
contingency plans.(“\

rchase Port of Spain,
Trin made

Why means OI a manager's check which would
e ve 0 Mrs., SWINNEY in a Barclays Bank in Port of Spain,

Trinidad, where it was transferred to from monies deposited
in a bank called either "Royal Canadian Bank" or "Royal Bank
of Canada", Georgetown, Guyana, Other than this information,
he had no other knowledgze of fi

- 105 -
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* advised that he has been in Georgetown
for a period of three mo o the departure from
Georgetown # on November 2, 1978,
with the exception of approximately ten days spent in Jones-
town in early October, 1978. ;\||

-could furnish no other information
co~ »rning the acquisition of the vessel "Albatross III".
He scated he did not know whether the vessel was owned or
leased by the PT. “&\ :

ERIC CLARK was identified by-as being a
Guyanese attorney who handled matters for the PT in George-
town, Guyana.!u\
stated that JIM JONES travelled to the

Caribbean Island of Grenada in 1977 to meet with the Prime
Minister and government officials there. He could not

state what the nature of the visit was. However, he knew
that the Prime Minister had visited the PT in San Francisco
and that allegedly was friendly towards JIM JONES and the

PT. also advised that he knew that MARIA KATSARIS
travelled to Caracas, Venezuela on an unknown date, to obtain

quotations gp machinery parts for the PT agricultural 7

equipm

When queried regarding future plans,
advised that he had no definite plans. F

in Georgetown were resolved. He also stated that he did not
have any intention \ f returning to the United States in the
immediate future. T\\

The following descriptive information was obtalned
as a result of observation and interview:(\))

S
Sex: Kh\
\
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Race:

Date of Birth:
Place of Birth:
Height:

Welight :

Eyes:

Hair:

Occupation prior
to PT:

Last address in
United States:
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Oate of hanscription MQAZLTR
-

L7C
inter-
viewed athelt Roads
Naval Station, Pue Rico, where she was residing awaiting
“ to recuperate from wounds received
t ident at Jﬁnesﬁown, Guyana.(iﬁ]

GQUIILE w08 SO00OV1Lg 1uc

S

re

__________ th
h

can be located t

"

sl ey

R T -

Roosevelt Roads Naval
interviewed on_Laf1/ T8 «Station, Puertgs Ricn e 8J. 89.-123
SF 89-250

b7¢
bym Date dictated_] 2!4/7&

This document contains neither recommendalions nor conclusione of the F8% It is the property of the FBl and is loaned to your agency;

1 and its conlents are noi to be disiributed gulside your agency
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Cate of transcription 12 ‘ I 1 ‘ 28
s

o C/id
operator, b 7
ham station, St. Crolx, Unite tates rgin Islands

(USVI), advised as follows: Kjl,

ne DHS nau no Gﬂntlct wu;n QL mon.ltorlng UL nam

station WB6MID/portable number 8R3, Georgetown, Guyana. He
knew of contacts by other stations. Ham station
Florida, name of operator unknown, telephone number
in mid-April, 1978, monitored long conversations between
Georgetown and an unknown California station Ham st ‘
, operated by

ew Jersey, telephone number ad contact with
... and did telephone patches for the eorgetown station. (U(

An unknown mobile station aboard a ship at sea
located off the coast of Venezuela regularly monitored the
Georgetown station. The identity of that station Is known
to one a local St. Croix resident who is also !
a ham operator. [j‘,\ i

Interviewed on__ L1} 'I?R'I?R at st ‘:mix usSylI File # SJ-39 1:23

L7 C

This. document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI, It 15 the property of the FBI and is loaned 1o your ogency; ‘
it and s contents are not to be distributed owiside your agency.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

| =

12/11/78

Dotas of transeription

On two past occasions he has monitored ham astation
WB6MID/portable number 8R3, Georgetown, Guyana, but the
station was using some type of obvious code so that he could
not understand the coatent of the transmissions.{"r(/

. Two other stations monitored the Georgetown station
on a regular basis; station ¥ operated by last
name unknown) on an oil exploration barge operating between
rinidad and Venezuela, and station operated b

rinidad.
ndies Airways (BWIA) an lies between Port of Spain,
Trinidad, New York City and Miami, Florida. #and
LNU are friends and have recordtic_l“:izumero s tapes of
[ e

e

T -~ & -—
tralfic from the Georgetown station.

mdvised that immediately after the
Jonestown incident in Guyana, he advised INU and

to furnish the tapes to the aut_horities in Venezuela./ur,

Interviewsd on__ 11 /29/78 o St. Croix, USVI File #_Sd 89-123

sk Dats dictated 11l30/78

b7 <

by
s 4
[ i agency;:
This decument contains neither recommaendgtions nor conclusions of the FBL I is the property af the FBI and is loaned to your agency

it and its conlents are not fo be distributed ouitide your ogency.
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TO ALL FBI FIELD QFFICES
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FM  DIRECTOR. FBI
PERSONAL ATTENTION

8T
UNCLAS SECTION 2 ofF 2 y
RYNUR j’ i%!|||||||||f
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DIVISION. #28 (25 t RIS

UPON RECEIPT. SAN FRANCISCO IS To INITIATE A DAILY TELE-
TYPE SUMMARY TO FBIH@. 'y
SAN FRANCISCO SHOULD EFFECT CLOSE COORDINATION WITH USA,

;
SAN FRANCISCO REGARDING GRAND JURY ACTION THIS HATTER.,ﬁ
A COMMAND POST HAS BEEN ESTABLISHED AT FBIHg AND THIS

INVESTIGATION IS UNDER THE DIRECT SUPERVISION OF DEPRUTY
ASSISTANT DIRECTOR. CRIMINAL INVESTIGATIVE DIVISION. COMMAND
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NOTE:

ABOVE PROVIDES BACKGROUND TO ALL FIELD OFFICES ON
THE ASSASSINATION OF CONGRESSMAN LEO J. RYAN AND SETS FORTH
SCOPE AND DIRECTION OF FBI INVESTIGATION.\\M]
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INAL EXECUTED WAIVERS FOR
AUTOPSIES FOR THE BELOW LISTED INDIVIDUALS WERE FURNISHED TO

CA.ONEL WILLIAM R, COWEM, DEPUTY DIRECTOR, ARMED FORCES

INSTITUTE OF PATHOLOGY AT DOVER AIR FORCE BASE (DAFB ), DELAWARE, (1«]
WILL IaM RICHARD CASTILLO ,
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PAGE TWO (2A 895-173) (UNCLAS)

DR. COWEN INDICATED THAT HE HaD BEEN PREVIOUSLY ADVISED BY
AN UMRZCALLED SOURCE THAT THE FBI WAS IN POSSESSION OF A LIST
OF PEOPLES TEMPLE VICTIMS WHICH GAVE DETAILED PHYSICAL
DESCRIPTIONS OF THOS'E INDIVIDUALS ., COWEN INDICATED THAT FCR
THE P RPOSES OF PATHOLOGICAL IDENTIFICATION, THIS LIST WOULD BE

0
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TO

SUBJECT:

COPTIONAL FORM NO, -
JULY 1873 KEDITION
GAA FPMR (41 CFA) 16 N

UNITED STATES GOVERNMENT

n/rnm n?ﬂnry)/]a 1¥Y)

IVLENTLOTUWILWUITL
DIRECTOR, FBIL (89~4286). DATE: 12/4/78
'\ ATTN: FBI LABORATORY; PHOTOGRAPHIC UNITC/ 81206024 D
mo%oSAC, BALTIMORE (89-173) (P) . b7 N2
ROWR plalit R pee 5o
. ERE SIS - -

Enclosed for the Laboratory are 74 plastic envelopes
containing papers removed from bodies at Dover Air Force Base
and five %2 gauge shot gun shells from body 60-A; five .38
caliber rounds and two knives from body 66-C; 46 rounds of
30/30 ammo, one round .22 caliber ammo from body 1-G; one
magazine of 30 caliber ammo from body 22-A; one ampex-350
recording cassette, eight round .25 caliber ammo from body

A s mre 729 cnlilam Biilla o hade 2. |
21-4A; one .22 caliber bullet from body 3-G; two 7.62 mm bull

from body 34-A; thirteen 12 gauge shot gun rounds from body

Abo
cSLa

' 24-F; one pair of Peerless handcuffs and key from body 11-A;

Fyieor

-one home made silver ring from body 59-A; class rings from body
*90-D and 27-H; and three cannisters containing 35 mm film.,hl

The FBI Laboratory is requested to dry enclosed
specimens and furnish anything legible to San Francisco.‘hg

The Photographic Unit is requested to process enclosed

- film and determine if any prints of value exist.l\j

/ (33Bureau (Encl. 166) S ha MC;ML o Ia"‘“‘—‘ﬁa’

ELAL ]

2-San Francisco (89-250) . A&,/?/Bf

2-B?ltimore . ~/230
J7azanh g9- 1dfe 2

A,
- 16 prr & 078 !
A P o > g‘n.«l%l )
I

“ 1 é’;@ U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan
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TO

FROM

SUBJECT:

Assec. Dir. -
Dep. AD Adm.
Dep. AD Inv.

UNITED STATES GOVERNMENT UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE \‘ ‘ *)’»
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Telephone im. ____

| o i
Memorandum . a—"
M s IETRTL " ';‘; ' e —
: Mr. o0ore . Plan. & Insp. =
’ If..ﬂ 4.- '{V \ ec. Mgnt. ’ 43
1'1'“ h N \ 0\%’) :e:hf‘ge:v!. —_— %
- J. 0. Ingram - PIE::iI:i.:?is, o1 J— j;

- Director's Sec'y

RYMUR

67 &

s | e e

DAILY SUMMARY ('51

Investigation Conducted In Guyana ty-q

Legat Robert Oglesby telephonically advised that
the Guyanese Police have two crates of tapes at the Guyanese
Police Station which they are preparing to release to the
American Embassy. In addition, there are apparently two
crates of tapes and/or documents at Jonestown. An Agent of our
Technical Assistance Team was in Jonestown today to evaluate
any evidence that might remain at that location. 0Oglesby
anticipated that the Guyanese Government will release all
documents and tapes so that they may be shipped back to FBIHQ
for review and any appropriate laboratory examinations(zt

Oglesby was advised that the State Department had
requested that he assist a State Department Agent in the
interview of Paula Adams, concerning alleged misconduct on ££?§g_
the part of Department of State employee, Richard Mc Coy. )
Assistant Director Donald W. Moore authorized Oglesby to {
participate in this interview. Oglesby advised he was :
prepared and willing to participate in the interview, but
stated that the Deputy Commissioner of Police had told him
that Paula Adams had obtained an gtiprney, and it was unlikely

—

that she would submit to J.rlterv1ed\"j77 4296 _/22 Q_

Oglesby furtherugg;&sed that Paula Adams had
attempted to cash a $20,000 check on the Peoples Temple account
in Guyana, but the bank had refused to honor this check. The
Guyanese Government has apparently frozen all bank accounts o
of the Peoples Temple in that country. %

(:ip S

RDS:sjy  (8) CONTINUED - OVER K“J v }

1972

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan FBI DG



Memo Ingram to Mr. Moore
Re: RYMUR

Oglesby stated that additional bank accounts on the
Peoples Temple had been discovered. Records show that the
Temple had three bank accounts at the Bank of Montreal, 333
California Street, San Francisco. Total amount in these
accounts amounted to approximately $21,000. In addition, records
were found showing a $76,000 bank account at the Grenada
National Bank, One Bruce Street, Grenada, West Indies??q

Oglesby stated that an evaluation by the FBI team
on site at Georgetown was being undertaken and that by Monday,
he should be able to advise of an approximate amount of work
remaining to be done, and the amount of time it will take to
complete the assignment {U)

Investigation at San Francisco(T“

The Federal Grand Jury began an ingquiry into this
matter at 9:30 A.M., Pacific Standard Time. As of 12/8/78,
no information had been received as a result of this Grand
Jury. ASAC Larry Lawler stated that with Bureau concurrence
the USA's Office and the FBI were issuing a statement verifying
the issuance of eight arrest warrants in this matter and
confirming that all of the indiwviduals for whom arrest warrants
have been issued have been positively identified by fingerprints
as being dead.(}A|

Investigation at New York &L\\

The New York Office expects no more returnees
from Guyana prior to Wednesday of next week. The machinery
for interviewing the returnees, and processing them is in place.
As soon as notification of return is made the New York Office

will be in a position to activate thei eration. The New York
Office is in daily contact withh
who will advise i1mmediately if any

Peoples Temple members are scheduled to fly out of Guyana.(?q
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CLEMENT J. ZABLOCK!, WIS, &

L. Y. FOUNTAIN, N.C.

SAMTE D. FASCELL, FLA.
CHARLES €. DIGGS, JA., MICH,
WNOBERT M. C. MNIX, PA,
DONALD M. FRASER, MINN,
BENJAMIM 5. ROSENTHAL, M.Y.
LEE H. HAMILTON, IND,
LESTER L. WOLFF, M.T.
JONATHAN B. BINGHAM, N.Y.
GUS YATRON, PA.

MICHAEL HARRINGTOM, MASS,
LED J, RYAN, CALIF,

CARDISS COLLINS, [LL.
STEPHEN J. SOLARE, N.Y,
HELEM 4. MEYNER, N,

DOMN BOMKER, WASH.

GERAY £, ATUDDS, MASS,
ANDY LRELAND, FLA.

DOMALD 4. PEASE, OHID
ANTHONY C. DEILENSOM, CALIF,
WYCHT FOWLER, JR., OA.

E (XIKA) D& LA GARTA, TEX,
GEORGE E. DANIELSON, CALIF.
JOMN J. CAVANAUGH, NESR.

JOHN I, nRADY, IR,
CHIEF OF STAFF

The Honorable Griffin B. Bell
Attorney General

Department of Justice
Washington, D.C.

Dear Mr.

Bell:

“AAN

WILLIAM.
EDWARD J. _CRWINSKL iLL.
PAUL FINODLEY, ILL.

JOMN M. BLUCHANAN, JR., ALA,

3. HERBERT BURKE, FLA,
CHARLLS W. WHALEN, JR., QMO
LARRY WINN, JR., KANS.
PBENJAMIN A, GILMAMN, N.Y.
TENNYSON GUYER, OHIO
ROBERT J, LAGOMARSING, CALIR
WILLIAM F, COODLING, PA
JOKL, FALTCHARD, WASH.

OCMPILLD, MICH,

—~—s
Uongress of the United Stutes
Qonumittee on Jrdernational Relutions
House of Representatitres
Rlashington, L. 20515
December 11, 1978

..,,;_'eba

R A e v T 1

20530

The Members of the Committee on International Relations are deeply
distressed and concerned over the tragedyigﬁich befell the mission to

Guyana headed by the late Honorable Leo J. Ryan.

e e e b

U

In determining what steps might be taken in the wake of this matter,
the Committee is examining all of the circumstances which might hawve a

bearing on this tragic incident.
Department of Justice and the Federal Bureau of Investigation cooperate
fully with the fact-finding efforts of the Committee in its 1nvestlvat10n

It is therefore essential that the

Ead ol

of the incident.

In this respect, your coeperation in making available to the Com~
mittee any and all information and documnnts pertinent to this matter

would be appreciated.
staff contact George Berdes, Staff Consultant, who is conducting the
Committee inquiry.

Thanking you in advance for your cooperatlon and assistance, I am

cc: Hon.

CJZ:gbr

5 odes Lo 1378

-

If you need additional details, please have your

Sincerely yours, g?-‘/i ?(’
wblocll,

i e

ceGT2

Chairman

1 PEC 14 27 '

William Webster




I
t
l
TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: :
T Teletype " Immediate ] TOP SECRET !
[ [S— I
 Faesimile [ Priority ) SECRET :
gx _Airtel 2 Routine (] CONFIDENTIAL :
[CJUNCLASEFTO |
[J UNCLAS H
Date 12/12/78 |
i
i
! TO DIRECTOR, FBI (89-4286)
‘ FROM: SAC, PORTLAND {89-140) (P)
\ 1 7% G4
| SUBJECT: RYMUR (01234~ ‘
! (O0: San Francisco) : 7L,f
‘ v

2208

FBI

Re Portland telcall, and San Francisco telcall to
pPortland, 12/11/78.1\‘?1}

Enclosed for FBIHQ and San Francisco is one copy
each of typewritten copy of purported diary of TIMOTHY OLIVER

STOEN. Y

\
1770,
furnishe e above typewritten copy of

purported diary of TIMOTHY OLIVER STOEN.qA\

Per prior telephonic contact on 12/11/78 with
-by FBI, Portland, this copy was allegedly typed from
the original by TERRY BEUFORD, and is now in possession of

" CHARLES GARRY. QJJ

San Francisco, in referenced San Francisco tele-
phone call to Portland, advised that Attorney CHARLES GARRY,
San Francisco, who has the original of STOEN's diary, is
to be interviewed by the FBI. qu

ARMED AND DANGERQUS; SUICIDAL TENDENCIE&:U§

79 - Y286 -1229

y

¢2)- Bureau (Enc. 1) e
2 - San Francisco (Enc. 1) (89-250) " . -
2 - Portland
TPN:ceh

(6)

A

/\f\

g
Approved: " ’j \'U"\ Transmitted Per

(Number) (Time)
A
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] CLEAR : o
i
AIRTEL Date  12/13/78 !
; TO: DIRECTOR, FBI (89-%286) (16) - ] R
" Wrlie. e
| yY FROM: SAC, BALTIMORE (89-173) ~P- "
. A H
) SUBJECT: RYIUR L7¢

1

Re BA teletype to Director, 11/30/78; ¢
AX teletype to Director, 12/4/78. (?”

; Enclosed for the Bureau is one copy of FD-302

? and for SF is original and one cony of FD-302 of interviaw

0L 2r. ALBERT GRLENFIELD

On 12/8/78, SA contacted Dr.
ALBLRT AARON GREENFIELD, #2 Colebrook Court, Potomac, 670
Maryland 20554, home telephone self-employed
obstetrician, 13-15 E. Deerpark Drive, Gaithersburg,

Mdaryland 20760, business telephone 977-05300. Dr. GREENFIZLD

described his contacts with the Peoples Templegrﬁl

, ARIED AND DANGEROUS - SUICIDALj—1)

! & e, - \2 ?é /—*‘2/6
i . __:’ S ¢ -
I 2" - Bureau (89-«5){286) (Enc. 21) -7 g?"' q
| 2 - San Francisco (8%-250) (Enc. 22) (RM) I - B

2 ~ Baltimore e

DT:boc wee s vt

(8) 2
| - Taat?

T L]C
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DR 5
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FD-30% REV 1 27-70) O O

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

/’&8’ #cm{rgu cﬁ% ¢ W, &

i

- JATE ay_

Dr, ALBERT AARON GREENFIELD 2 Colebrook Court,
Potomac, Maryland 20854, telephone P. self-
employed as an obstetrician at 13-15 East Deerpark Drive,
Gaithersburg, Maryland 20760, telephone 977-0500, advised
of the followinq:@t4

He was contacted by RICHARD HAYMAN, a neighbor,
on February 15, 1978, regarding a distress call HAYMAN
received over his ham radio from Guyana. HAYMAN patched
through Dr. SCHACHT from the Mission Village in Guyana to
GREENFIELD's home telephone. GREENFIELD and SCHACHT
discussed the condition of a woman whose pregnancy was
two weeks overdue. SCHACHT advised that the weather
conditions were such that the woman could not be trans-
ported to a medical center. GREENFIELD determined from
speaking to SCHACHT that SCHACHT was in possession of

the basic equipment to perform a césarean On the woman
and; therefore, GREENFIELD orally advised SCHACHT step by
step through the operation.Ll{\

Dr. GREENFIELD advised that on February 16, 1978,
HAYMAN re-established contact with the Mission Village
in Guyana and he (GREENFIELD) spoke with an unidentified
radio operator of the Mission Village regarding the condition
of the woman operated on the previous day{l}

Dr. GREENFIELD made no further effort to contact
the Mission Village after February 16, 1978, and he has
no knowledge as to the conditions which existed there
prior to or during Congressman RYAN's inspection(gd

Vice

b7 C

Intarviewed on 12/8/78 at POtomaC, Maryland File # BA 89-173

bY__—SA-boc Date dictated 12/11/78

This document cenlains neither recommaendations ner canclusions of the FBI. it is the proparty of the FBI and is loanad to your agency;
it and its contants are naol ‘o be distribuled ouiside your agency.
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RICHARD HAYMAN
By Mary Aan Kuha

Wastunion St Siafi Wrier
Dr. Albert A. Greenlfield, an obste-
trician, was about to retire for the
night. He sat in his pajamas-in a
small room off his b m in Poto-
mac, flipping Lhrough a medical jour-
nal on pediatric and adolescent gyne-
cology.
Two blacks away, his friend,
Richard W. Hayman, was turning the
. dials of his ham radio, He had just
Leen tatking to someone in Japan be-
cause he is planning a trip there in

ay.

More than 2,000 thousand miles
away in the jungles of Guyans, a
country in the northeast corner of
South America, a woman two weeks
overdue in her seventh pregnancy
had been in labor more than 14 hours

and was experiencing serious compli-
¢ations,

She couldn't be flown to the near-

pitzl, one hour away, bhacauge

a storm and ground fog prevented

planes from taking off at the small

airstrip seven miies away. The field

is illuminated only by kerosene
lamps. : : .

IN THE NEXT few moments, the
lives of the Maryland men and the
Guyana woman became involved in
an unusual medical drama. By the
time it was over, the Potomac men
had played a major role in the
woman’s delivery of [denticai twia
girls, one weighing ¢ pounds 4

- ounces, the otherd ds 2 ounces.

At 10 o'clock Monday night, as
Hayman was liddling with the dials
on his ham radio in his home at 9308
Colebrook Ave,, he picked up an
emergency call.

I heard a doctor on one of the sta-
tions with an urgent plea to be con-
nected with an obstetrician,” said

Y TR

C DOCTOR HEFPSDEL
TWINS 2,000 MILES AWAY |

Hayman Cash Register Co. “He had
a woman in South America who was
expecting twins. I responded because
I{elt] could contact an obstetrician'’

“I called Dr. Greenfield and I told
him [ had a medical mission in South
America and a pregnant woman who
needed medical advice,” he said n
an interview yesterday. “'I asked him
if be would help out.”

For the next 45 minutes, Green-
field, 40, talked from the phone ia his
home at 2 Colebrook Court o the do¢-
tor in Guyana, giving him instruc-
tions an how to perform a Caesarean
section on the woman. By using a
special apparatus, Hayman was able
to: “patch’* Greenfield’s teleplione
into his ham radio so that the two

doctors could carry an a two-way
conversation.

WHILE GREENFIELD talked,
thousands of ham radio operators
here and in other parts of the country
tuned in and listened.

One man said that after listening
to the instructions he personally
thought he couild perform the sur-
gery, said Hayman, who has been a
‘ham operator for 20 years. His call
letters are K3DML.

“The doctor in the jungle had
made a diagnosis of twins by placing
his hands on the woman’s abdomen,”
said Greenfield.

*One of the twins was in a head
down or vertex position and the other
was in a breach or bottom down posi-
tion."

“I talked him Athrvugh ?_;e”entire
ogstetrician for the past 12 years. 1
sure was nervous. | wanted to be
sure I gave him every detail. [ was
oversimplifying things.

“After ench detail, 1'd say, ‘Do you
follow me?’ and he’d say either ‘Yes,
g0 on to the next step,’ or he'd say,
Could you repeat that,”

BY 11 P.M. MONDAY, Greenfield
had finished giving instructions for
the delivery as well as post-operative
orders.

*That was a first for me,” said the
doctor. “That was the longest. dis.
tance consultation I ever had It was
a very novel and thrilling experience.

“We were waiting on pins and nee-
dles to hear from the -doctor in
Guyana."

#Al (Dr. Greenfield) expressed
doubt to me personally whether any

of them — the mother and twing —

ALL TNFLn-

would survive,’ said Hayman.

On Tuesday night, almost 24 hours
Iater, Hayman and Greenfield called
the doctor to find out the results of
the operation. Bec_use he was out on -
another medical emergency, the two
Potomac men talked to a woman
ham operator there who told them
the operation had been successful.
She also told them that the facility
where the operation took place was
called Mission Village in northwest
Guyana. It has a medical clinic, an
orphanage and an agricultural
project, where most of the peopie are
U.S. volunteers. She identified the
man who performed the Caesarean,
asDr. Larry Schacht.

“THE OPERATION was very suc-
cessful, thanks to your help,” the
woman operator said in a taped
recording of the radio conversation
which Hayman made.

“This is Dr. Greenfield,” said the
doctor. “How is the mother?"”

“The mother is doing fine,” said
the woman. ““She lost about two pints
of blood and she is a little weak, but
doing very well. And the babies are
extremely healthy.” )

“Have the babies' lungs been lis-
tened to and if so are they clean?”
asked Greenfield.

llRoger.il ) .

“Were there any mechanical prob- ol i
lems doing the actual procedure?” i
asked Greenfield.

“The procedure went very

:
T

"%‘,’,‘:""'T" -
:‘:-'.-’f-\w. -

%

i "“"L

T

’ba]

N

'well

thanks to your clear explanation and
outlining of the procedures. It wenl
very well. Everybody just {ollowed
your blueprint and everything went
just fine." .
“This is Doctor Greenfield again. 1
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PURPOSE: To adv1se of formation of Interagency Working Group " |
on Guyana. k‘ ;

bt hy =

o i

DETAILS: On 12/7/78, Liaison Officer NNNENNEEEEEEY -/
was advised by Lee R. Marks, Deputy Legal Adviser, Department of

State (DOS), that Secretary of State Vance had asked Marks to B
chair an Interagency Working Group on Guyana (IWGG), to include
renresentatives of T"lﬂq ﬁnnari—man‘f of Justice (DOJ) Denartment

Lo piToTLalauwa LW (LR Su- 3 VN L ) v AT F oy LT s

of Defense (DOD), Offlce of Management and Budget (OMB), Agency

for International Development (AID), and FBI. The purpose of

the IWGG is '"to identify issues and expedite decisions.”

Attached is a copy of DOS memorandum setting up the IWGG. 9

O.

After conferring with J. O. Ingram, SA —attended
the first IWGG meeting the evening of 12/7/78. It appeared that
IWGG would deal with questions and potential questions raised
by the Congress and the public regarding U. S. Government
handling of events following the assassination of Congressman
Ryan in Guyana. Specific issues discussed were DOD/DOS funding
for removal of bodies of Peoples Temple (PT) members from Guyana,
and eventual disposal of bodies from Dover Air Force Base. A
Funding Subcommittee, chaired by OMB, was formed, with their first
meeting scheduled for 12/8/78 (subsequently, Section Chief g
‘H. E. Woodby, Administrative Services Division, was named t?lzy i

represent FBI on this Subcommittee). g? [/lg'é
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Ingram to Mr. Moore memorandum
RE: RYMUR

SA —attended the second IWGG meeting on the A7C’§
morning of 12/8/78, while SAF attended the third
that same evening. Neither dealt directly with FBI involvement,
although at the morning session there was a brief discussion of
autopsies of PT members' bodies (a matter being cocordinated by

Criminal Division, DOJ). Matters regarding unclaimed bocdies as
well as funding also were discussed(~bt)

On 12/12/78, S ”attended a fourth IWGG meeting,
when autopsies were again brought up. Criminal Division, DOJ, was
not represented, but an Autopsies Subcommittee was formed, to he
chaired by Mike Abbell, Criminal Division, DOJ. Also discussed were
drafts of two letters prepared by DOS as general replies toc Congress-
men and the publie, setting forth steps taken by U. S. Government

following the tragedy in Guyana. No specifie mention of the
FBI was made in either.
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REBUTELS, DECEMBER 6, & DECEMBER 8, 1978. fw -

AMERICAN EMBASSY, PORT OF SPaIN, TRINIDAD, HAS BEEN ADVISED

_ ACAS (85-4) (P)
" \~\ EA‘R

R

v

THAT 3ANK RECORDS IN TRINIDAD AND TOBAGO ARE NOT REPEAT
NOT PUBLIC RECORDS AND CAN ONLY BE OBTAINED BY COURT ORDER‘\W
MEMBERS OF PEOPLE*'S TEMPLE (PT) WHO ARRIVED IN TRINIDAD ON

"ALBATROSS II1™ ON PURCHASING TRIP PRIOR TO JONESTOWN INCIDENT
RECENTLY INFORMED EMBASSY THAT AN ACCOUNT FOR APPROXIMATELY
SIXTY THOUSAND DOLLARS (TT) HAD BEEN OPENED AT BARCLAYS BANK,
PORT OF SPAIN. PURPOSE OF ACCOUNT WAS ALLEGEDLY TO COVER PURCHASES AND
EXPENSES RELATED TO THE "ALBATROSS III™ AND ﬁum&mzao 87 ‘/&86, 1228

‘li T o

SIGNATORY WAS HELEN SWINNEY, ONE OF FOUR MEMBERS OF PT WHO ARRIUED T Aeaen
6 [DEC 1

ON BOARD THE VESSEL. THEY CLAIMED THAT THE ACCOUNT WAS CLOSED oN = 1o 1978
s

DECEMBER 8, AND THEY PROFESSED TO HAVE NO KNOWLEDGE OF ANY OTHER "

ACCOUNTS IN TRINIDAD.(M}
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DEBORAH TOUCHETTE HANDLED ALL EXTERNAL ACCOUNTS FOR THE PT,

THEY PURPORTEDLY OPENED THE ACCOUNT THROUGH A TRANSFER WITH
SARCLAYS IN GEORGETOWN. rlu
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Date . 12/13/78 !
A TO: DIRECTOR, FBI (89-4286)
¢ (ATTN: FBI LAB, CRYPTO ANALYSIS SEC.)
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' ReNYtelcall to 'the Bureau, 12/13/78.(10

=

Albatros. furnished these papers to Bureau Agent upon
arrival at JFK International Airport, 12/10/78, Pan American

Flight 228. Qu]

ADMINISTRATIVE ‘
these papers wer urgently

Enclosed for the Bureau, Crypto Analys1s Section, are
38 miscellaneous 8X10 papers. San Francisco is being furnished
Xeroxed copies of these papers for their 1nformat10n‘-1lj /"’T\-.

New Y i ipt of miscellanecus papers from ._
stated that these
0 eople's Temple ship

-

naadead
Y reople’s Temple Attorney CHARLES GARRY(
REQUEST OF THE BUREAU (W) y7 X é . /230
g
FBI Lab, Crypto nnawx}’:‘;’;.s Section will attempt to
v ascertain if enclosed papers contain anv code nd meaning of
A‘;«{‘ same. Lab will forward original to San Francisco upon completion
A}‘J :" of examlnatlor(‘w L A,
R
e (\‘ o _\\%\q‘ _";Lg fw 'nﬁ'a' - R e —y
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: Mr. Q?Lg DATE: 12/13/7

FROM :—[ b7(/

SUBJECT: RYMUR - COST DATA

2 Assac. Dir.
Dep. AD Adm.

Oep. AD inv. __

UN:(TED STATES GOVERNMENT UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE Asst. Dir.:

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION é‘*"‘- LT

Memorandum

Intel.
Loboratory .

Legal Coun. .
Plan. & bnsp.
Ruc. Mgnt.
Tech. Servs.
Training
ublic Afts. QdF. ___
Telephone Am,

o7

. Directar’s Sec’y

ao 3

:i‘}—;'.:;_ {__7:. Lot L
e gpfer 1
PURPOSE: The purpose of this memorandum is to advise of the nec-

eassity of capturing the cost of the FBI's investigation of the
murder-suicide which occurred in Jonestown, Guyana, on 11/18-19/78&%“

DETAILS: RYMUR, is a Bureau-assigned code name for the Bureau
special of our investigation of the 11/18/78, slayving of Congressman
Leo J. Ryan of California, and subsequent suicide of 911 residents
of Jonestown, Guyana ‘ll|

Inasmuch, as this investigation has national implications
and may involve a number of our field offices, it is requested that
the cost data involved be accumulated for FBIHQ and each field

offic&\\“

This investigation has been designated Major Case #16
by the Bureau and as such, the TURK system will capture field invest-
igative time, however, there are no provisions to capture travel, per
diem, or any other unusual expense{u,

It will also be necessary for FBIHQ Divisions to accumu-
late the utilizaticon of manpower as well as any other expenses
incurred by Headquarters during the investigation of captioned
matter. Other than the Laboratory Division which is on the TURK
system, all other Divisions involved in this matter will be required
to manually compile utilization of manpower and other expenditures
incurred. The Laboratory Division should compile this data on form
number 3-654A entitled, '""Scientific and Technical Services Division
Biweekly Record of Time Worked.” Instructions pertaining to prepar-—
ation of this form are set forth in the Manual of Adminstrative

Operations and Procedures, pages 391—397.(1?6 _ll 3‘;[0;“ 0 1378
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—
Memorandum to Mr. Long
RE: RYMUR - Cost Data

Each Division, other than the Laboratory Division, should
furnish to the Accounting and Budget Analysis Unit of the Budget
and Accounting Section, on a weekly basis a list of all employees
assigned to the Division who spent time on this investigation, the
number of hours spent, and the annual salary of the employee. It
will be necessary that each Division include any unusual expenses
which may be incurred\p,

gyt
: B -’:ﬁ" l
Y

L T M

RECOMMENDATIONS: (1) That the information enumerated above be com-
piled for the period 11/18/78 through 12/15/78, and furnished to the
Accounting and Budget Analysis Unit of the Budget and Accounting
Section by 12/18/78, and a report should be submitted each Monday

B N S #3571 Fremthoaw moardoan A
Lrnercaiter uifivii 1urc o

(2) That the attached teletype to each field office be
forwarded1tl| Hﬁyﬁ” _9 f;%/’ li
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1 = Mr. Moore il -
1l - Mr. Ingram mecﬂnwg,
TO . MI‘ . Moore 1 - Mr. Gow DATE: 12/ 14/ 78 Plan. & fnsp.
~ 1 - Mr, Tech S —
~. 1 - MI‘ N Trainia __. -
FROM :J. O.angrc\ii/// 1 — Mr. TR Public 4 A
- S . 1 - Mr. SO | L?;, U
A ' ‘ 1 - Mr. Boynton i,vfylal !
SUBJECT:RYMUR 1 - Mr. Mullen

On 12/13/78, the Interagency Working Group on Guyana
(IWGG) met at the State Department. The group included repre-
sentatives of the Department of Justice (DOJ), Department of
Defense (DOD), Agency for International Development (AID),
Office of Management and Budget (OMB), and the FBI. The
primary topics dealt with were: 1. the autopsies to be performed
and 2. the disposition of unclaimed remains of the Jonestown victims.

Autopsies

An agreement was signed by the State Department and -
DOD for the autopsies to proceed as scheduled 12/13/78.
The estimated cost for the autopsies is between $200 - 300 per
body which is to be paid by the Criminal Division, U. S. DOJ.
The following aspects regarding the disposition of the remains
of the Jonestown's victims were discussed:

Disposition of Unclaimed Remains

————

Of the 913 bodies,}gﬂﬁféﬁimately 615 have been
identified and 457 families have been contacted. Of families
contacted, 25 have indicated that they will not or cannot claim
the bodies. It is estimated that the bulk of the identity process
will be completed within the next week or two at which time
approximately 200-250 bodies will remain unidentified or
unclaimed. Of these, a large number will probably be children
because of the identification problems.

Steps are being taken to decrease the number of §f 
unidentified children's bodies. A list of presumed names of the S
children is being provided to an official in California wholh?s %ﬁ,
agreed to check California hospital records for them. tli;‘ —
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Mr. Moore memorandum
JR

The following topics were covered regarding the
disposition of the bodies:

I. U. S. Government Authority and Funds for Disposal of the
Remains.

At the present time, there is no specific statutory
authority enabling the U. S. Government to dispose of these
bodies nor are there any funds for this purpose. U. S. Govermnment
action depends upon the President's authority as chief
executive and commander in chief or identifying contingency/
disaster authorization and funds which may reasonably be used for
this purpose or, alternatively, obtaining new legislation on this
subject.

IT. Methods of Disposal of the Remains
There are basically two methods of disposal:
A. Burial

This method would be quite expensive; approximately
$1,000 - 1,500 per body. Moreover, finding a suitable burial
site would be a major problem. Considerations are being given
to burial in a variety of states either in a mass group or
small burial grnups. Consideration is also being given for
burial at sea.

B. Cremation

Cremating the remains is the other possible means of
disposal. The cost of cremation alone is significantly less.
Since the Cremation Association has offered to cremate at cost,
the cost would be approximately $215 per body plus an additional
$25 per body for disposal of ashes.

In addition to being less expensive, cremation has the
added advantage of alleviating the gravesite problem. The draw-
backs to cremation include possible adverse public reaction since
many of the bodies would be children.
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Mr. Moore memorandum
~UJR

Another drawback regarding cremation is the

environmental considerations. Preliminary consultations with EPA ;:
officials indicate that they believe the matter should be ¥
coordinated c¢losely with the Federal Public Health Services (HEW), N

regional EPA, and concerned State officials.
III. Private Organizations

The other major alternative is to obtain the requisite
services and funds from the states or private organizations.

Most states would probably be unw1111ng to undertake the large
significant burden that disposal would involve.

The next scheduled meeting
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I The President
1 The Vice President

[ White House Situation Room

[jAttn: National Security
Council

[} Department of the Air Force
(AFOSD

{] Department of the Army
"] Naval Investigative Service
{T ] Commandant, U. 8, Coast Guard

{] National Security Agency
(DIRNSA/NSOC (ATTN: SO00N

[] Director, Defense Intelligence
Agency
[} Director CIA
[[JU. 8. Secret Service (PID)
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Inapector
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[[] Department of Treasury
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{] Department of Treasury

[ Attn: Bureau of Alcohol
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[] Department of Transportation
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[} Drug Enforcement Adminiatration

{1 Genem! Services Administration
(WASHDC area, specify office)

[[1{Other Areas, specify CITY/STATE}

[[] Federal Aviation Administration
[] Federal Protective Service
[] Secretary of State
(] Attn: Director Bureau of
Intelligence & Research
[[] Attn: SCA - VISA Office
Room 709 - SA2
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CONTACT COMMUNICATIONS CENTER FOR ADDRESSING INFORMATION) []
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[] Attorney General
[] Deputy AG
] At Emergency
Programs Center

[] Assistant AG,
Civil Rights Div,

[] Assistant AG,
Criminal Div.
[ Attn: Internal .
Security Section
[ JAtn: General
Crimes Section
[} Assistant AG for
Administration
(] Atm: Security &
Administrative
Services Staff

[JImmigration &
Naturalization Service

2 777 t.sa

DO NOT FILE WITHOUT COMMUNICATIONS STAMP



4-750 (Rev. 12-14-88) XXXXXX
XXAXXX
XAXXXX
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following
statements, where indicated, explain this deletion.

Cl Deletions were made pursuant to the exemptions indicated below with no segregable material
available for release to you.

Section 552 Section_552a

O b)) 0 (bX7XA) O (d)s)
O (b)2) L (bX7XB) O (GX2)
O (b)3) O (bX7XC) O (k)1)
_ O3 (bX7XD) O (x)2)

C1 (bY7)E) O (k)X3)

O (bXTXF) O (kx4

0 (v)4) 01 (bX8) O (kX5)
CT (b)(5) O (b)) O k)e)
L1 (bX6) O (kXD

] Information pertained only to a third party with no reference to you or the subject of your
request.

(] Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

[0 Documents originated with another Government agency(ies). These documents were referred
to that agency(ies) for review and direct response to you.

Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be

advised by the FBI as to the releasability of this information following our consultation
with the other agency(ies).

L Page(s) withheld for the following reason(s): )__%_&MM—
M /29¢ Aﬁé_ALZ-_QMLEmJ—-

[J For vour information:

m The following number is to be used for reference regarding these pages:

HA B7-4286 - ,2.3Y 1%4*3

3 9.65.600605060000.664.064
X DELETED PAGE(S) X
) 9.9.6.9.0.4 X NO DUPLICATION FEE X
).9.0.9.9.9,4 X FOR THIS PAGE X
). 9.9.6.5.6.4 ).$.6.0.0.6.0.0.8.6.9.8.0.0.0.0.0.0.0.9.0.9 4

FBI/DOJ



4-750 (Rev. 12-14-88) XXXX§§§
XX
b.9.85:9.9.9.4

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

[ Page(s} withheld entirely at this location in the file. One or more of the following
statements, where indicated, explain this deletion.

(] Deletions were made pursuant to the exemptions indicated below with no segregable material
available for release to you. :

Section 552 Section 552a

O (ox1) O (b)7XA) C1 (d)5)
O (b)(2) LI (bX7)(B) O Gx2)
O (0)(3) O ®Y7X0) O ()

B (b}7XD) O (k)2)

L3 ()7XE) 0O (k¥3)

1 (b)(7X(F) O (k)(4)
O ()4 1 (b)®) O (kX5)
3 (b)5) O (b)) T (k)6)
O (bX6) O] k(™M

] Information pertained only to a third party with no reference to you or the subject of your
request.

[ Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

m Documents originated with another Government agency(ies). These documents were referred
to that agency(ies) for review and direct response to you.

Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be
advised by the FBI as to the releasability of this information following our consultation
with the other agency(ies).

Page(s) withheld for the following reason(s):

{1 For your information:

g] The following number is to be used for reference regarding these pages:

HQ §9-4286— 1235

POOO00 00 00.9:0.0.0.06.0:9.0.6.6:6.4

X DELETED PAGE(S) X

XXXXXX X NO DUPLICATION FEE X

p19.9:9.0.9:¢ X FOR THIS PAGE X

XXKXKX OO G0.0.96. 000006000000 ¢04
FBI/DOJ



-
7

0-73 (Reva 1u-28-78)

o'/

0l3 A . | MESSACE RELAY VIA TELETYPE
DATE CLASSIFICATION PRECEDENCE
12/15/78 UNCLAS PRIORITY

FM DIRECTOR FBi

To SAN FRANCISCO

- B ‘.
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Ej The President

EﬁTh'e Vice President

@ White House Situation Room

f - ] Attn: National Security
Council

Department of the Air Force
(AFOSD

[} Department of the Army
[ Naval Investigative Service
[} Commandant, U. 3. Coast Guard

[} Natioral Security Agency
(DIRNSA/NSOC (ATTN: S00)

{_ ] Director, Defense Intelligence
Agency

(] Director CIA
] U. 8. Secret Service (PID}
[ Attn:

e

Executive Protective
Service
[[[] ZEN/U. 5. Postal Service

] Attn: Chief Postal
Inspector

.»*7‘ ; R,
-

f,iﬁ,,f/"

(T} Nuclear Regulatory Commisaion

[ Department of Energy

{"] Department of Treasury
[ Attn: U, 8, Customs

(] Department of Treasury

] Aitn: Bureau of Alechol
Tobacco & Firearms

[] Department of Transportation
[ Attn: Director of Security

[] Drug Enforcement Administration

[] Genemal Services Adminiatration
(WASHDC area, specify office)

] (Other Areas, specify CITY/STATE)

P-N
[ Federal Aviation Adminish'ation-/‘ /‘ - .
[] Federal Protective Service W

[] Secretary of State
{1 Attn: Director Bureau of
Intelligence & Reasearch
[ Attn: SCA - VISA Office
Room 709 - 8A2

S

L7 ¢

[ Attorney General

[ Deputy AG
[] Attn: Emergency
Programa Center

[1 Assistant AG,
Civil Righta Div.
[ 1 Assistant AG,
Criminal Div.
[ JAtin: Internal
Security Section
[ ]Attn: Genersl
Crimes Section
[T Assistant AG for
Administration
(] Attn: Security &
Administrative
Services Staff

~—  [JI!mmigration &

Naturalization Service

(SERVICE ALSO AVAILABLE TO GOVERNMENT AGENCIES NOT LISTED. [
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SF0474 34923062
PP HQ NY
DE SF @8 e l‘).,
| iy I b vaporatory |
Leeat Toun |
P 1523@42/5(7 c— Pran Ainsps |
: Rec,M"ﬂt-_______—
: h. StV
\ AN FRANCISOO (®-250) (P) N L Traimaw _ —
- a ohoﬂb e
D IRECTOR, FBI (®-4286) FRIORITY Bh:ctar‘%m'\l
:NF'W YORK (®-455)(213) PRIORITY (NY VIA FBIHQ)
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RE NEW YORK TELETYPE TO SAN FRANCISCO DECEMBER 11, 1978(‘10)

I8 REFERENCED TELETYPE SAN FRANCISCO WAS REQUESTED TO
INTERVIEW SEVERAL PEOPLE INCLUDING DR. WALTER DUNKIN AND GENE
BROWN, SAN FRANC ISCO IS UNABLE TO LOCATE A DR. WALTER DUNKIN
IN THE SAN FRANCISCD AREA. A PRESENT MEMBER OF THE PEOPLE'S _ — -
TEMPLE 1S A JEAN BROWN, WHITE FEMALE AND THE SHERIFF OF SAN
FRANCISCO IS GENE BROWN, NEGRO MALE. NEW YORK IS REQUZSTED TO
FIRNISH FIRTHER DESCRIPTIVE DATA IN ORDER FOR SAN FRANCISCO TO

LOCATE AND INTERVIEW DR. WALTER DUNKXIN AtD GENE BROWN.( %)

ARMED AND DANGEROUS; SUICIDAL TENDENCIES. (11) )
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F"I SAN FRANCISCO (83-258) (P) (SQ.
TO DIRECTOR (D-4286) IMMEDIATE

DETROIT
i

IMMED IATE
BY
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T ---rv

ULCLAS
lb\nhv |
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TYMUR
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ON DECEMBER 15, 1978,

Assoc, Dir,

Dep. AD Adm.

Dep. AD Inv,
Asst, Dir.:

Adm. Safy. :
Crim. |nv}@;
gt
(ol . = ]
S i Inte’].

Lahoratary

g o P [ JEE—
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‘ Tech. Servs.”
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INVESTIGATOR KEVIN FORD,

SAN FRANCISCO DISTRICT ATTORNEY'S OFFICE, ADVISED HE HAD BEEN

contacTe Y a Mrs. <) D
_ AR

STATE AT THERE

+ W STATED THAT

S ::v= ADDRESS OF BOX
D THAT 5 A

wa

HOM E FOR

—. SHE FURTHER STATED THAT DUE TO GREAT CONTROVERY
COMCERNINMG THIS HOME, - HAD TRAVELED WITH MANY OF THESE
YOUNG BOYS TO THE DOMINICAN REPUBLIC AND HAD SIBSEQUENTLY SENT

[ 4
FOR 4DD IT10¥AL BOYS. Qal]

7
;

C

)

-/

———

t DEC 18 t.nO

s Y Ty = {

i 99.4a8 1237

i

W =

T



PAGE (WO SF 85-258 UNCLAS

oA T . v G - v .~ SossEEEEEREER
ROIT. o7 R CONTACT
TO DETERMINE IF THIS HOME FOR BOYS IS IN ANY WAY CONNECTED WITH

ATY ¥ ™
AU o UL

)

¥
L

THE PEOPLE'S TEMPLE (PT) OF SAN FRANCISCO. IF THIS IS
ESTABL ISHED, APPROPRIATE LEADS IN GRAND RAPIDS, MICHIGAN SHOULD
BE SET OUT BY nsmon.(uw

"ARMED AND DANGEROUS. SUICIDAL TENDENCIES™
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P___C -
DATE i » | CLASSIFICATION PRECEDENCE
12/15/78 UNCLAS ROUTINE
FM DIRECTOR FBI
TO SAN FRANCISCO

a

,/’
[} THe President .
) !e Vice President

: E:] \'l}hit.e House Situation Room
e

[_]Attn: National Security

1 Council
. , Department of the Air Force

: (AFOSD

[ Department of the Army

"] Naval Investigative Service

[ j Commandant, U. 8. Coaat Guard

[T] National Security Agency
(DIRNSA/NSOC (ATTN: SO0}

[] Directar, Defense Intelligence
Agency
[[] Director CIA
[JU. S. Secret Service (PID)
[C] Attn:  Executive Protective
Service
(] ZEN/U. 8. Postal Service

7] Attn: Chief Postal
Inspector

(SERVICE ALSO AVAILABLE TO GOVERNMENT AGENCIES NOT LISTED. [}
CONTACT COMMUNICATIONS CENTER FOR ADDRESSING INFORMATION) —]

SUBJECT: 5 "'—_‘“\\
(G

ATl Ay

R e
(] Nuclear Regulatory Commissi

] Department of Energy

{} Department of Treasury
[J Atta: U. 8. Customs

{1 Department of Treasury

[] Attn: Bureau of Alcohol
Tobacco & Firearms

[] Department of Transportation
[] Attn: Director of Security

[ Drug Enforcement Administration

[]General Services Administration
(WASHDC area, specify office)

[ (Other Areas, specify CITY/STATES —H\\ -

{

[] Federal Aviation Administration
[] Federal Protective Service
[] Secretary of State
{1 Attn: Director Bureau of
Intelligence & Research
[ Attn: SCA - VISA Office
Room 709 - SA2

§9-4>

-
o
! o
Appriov.én BY ORIGINATOR ROOM TR
pry - / JDC:bvm 5027

N4

FEDERAL BURFAY CE INVESTICAT! i
COMMUNICATIONS SECTIdN
07225 A
DEC 16 1978

DO NOT FILE WITHOUT COMMUNICATIONS STAMP
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(] Attorney General

[ jDeputy AG
(] Attn: Emergency
Programs Center

[1 Assistant AG,
Civil Righta Div,
[] Assistant AG,
Criminal Div.
] Atmn: Internal
Security Section
(] Atin: Gemeral
Crimes Section
[[]Asasistant AG for
Administration
Attn: Security &
Administrative
Services Staff

() lmmigration &
Naturalization Service

FBI/DOJS
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FBI |
TRANSMIT VIA: PRECEDENCE: CLASSIFICATION: i
T Teletype [ Immediate (] TOP SECRET "
. Facsimile (7] Priority [} SECRET |
i _Airtel [ Routine [ CONFIDENTIAL :
(JUNCLASEFTO |
[ UNCLAS E
Date 12/15/78 !
TO: DIRECTOR, FBI
ROM: s ’ - . '
_ FROM: AC, BUFFALO (89-96) (P) &P’,% el
REAUR Ry~

Enclosed for the Bureau d San Francisco zre two

(2) letters written by
one (1) addressed to SAC
addressed to

WALTER A. VEINER and cne

With these letters was enclosed a copy ol an
article which apoeared in the 8/14/62, issue of Look lMagazine
regarding Dr. CHEDDI JAGAN. One (1) copy of this article, N
which consists of four pages, is also enclosed for the Bureau
and San Francisco, Also enclosed for the Bureau and San
Francisco is one (1) copy, front and back .

mailed to

Jonestovm, Guyana.

For informati u and San Francisco

on 12/7/78

e 1s an amateur Radio Operator and on 9/5/78,
to an individual by the name of JIM, from the Peoples Temple
in Jonestown, Guyana. He stated that they talked for approxi-
mately fifteen minutes about the weather and climate in Guyanii}{’

@- Bureau (Encs.-a)&_..\y.,';:.-«f‘*‘ y ? . I/l ?6 — /QL/O
.

2 - San francisco
2 = Buffalo

—
E T PO

PiB:rrk y&C» P
(6) b

Transmitted

Approved:

R P AR IR (Number) (Time) FB(/D0s
! \'-JLJL-C - J L.J-'rr



BU 89-96

&/ &
recalled that JIM described the Peoples Temple as a free
icultural and medical c¢linic in the Jungles of Guyana. —
#commented that the way JIM talked, you would think he B
ved in Utopia. y
stated that he sent one of his QSL cards to .

Guyana to verify the radio contact and a few weeks later he
received one back., He stated that the QSI Card he received

e e ¥ WA A4 D wRA W waLly w WAANE  NREr Bl WAL wa  Aa R R ¥ {

from Guyana reflected the name of ALBERT TOUCHEITE and the
back was signed by AL and WES, However, he was certain that
the individual he talked to said his name was JIM.

- stated that he had been monitoring the Peoples
Temople radio signals for several meonths prior to and after the
contact he made with JIM. He indicated that most of their
broadcasts were from Guyana to San Francisco and back. He
stated they would often ask their San Francisco Office to
contact certain doctors in California to seek advice regarding
particular situations; however, he could not recall the names
of any of the doctors. He also stated that they would give
criptic messages to one another or they would speak in half -
sentences. He stated that he never heard them broadcast any
distress calls or emergency-type messages.

- commented that it is possible that the FCC
may have received several complaints regarding the Peovles
Temple's broadcasts and that they may have received several

4 Wl b. Rl cllliil widcl Llile CLoC L VEL

recordlngs of their conversations from other amateur radio
operators who may have monitored them.

\ -

R

- 2% -



Buffalo file 89-96
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h

December 8, 1978 o,
5
¥

Federal Bureau of Investigation -

Room 1400 . e T

111 West Huron St. - ' q‘

Buffalo, N.Y. 14202 ¢

,o{a)/’l !
Attention: Special Agent in Charge L7~
Walter A. Weiner
Reference: Reprint Article
Look Magazine
August 14, 1962

Gentlemen: .

Per my conversation this date with one of your agents, enclosed please

find a reprint article from the August 14th, 1962 issue of Look Magazine.

This information may or may not be useful to your agents involved in the

investigation of the "Peoples Temple" and the Tate Rev. Jim Jones.

['ve also enclosed a copy of a piece of correspondence between myself and

admitted
to having heard of Dr. Jagan but did not Know conclusively OF any b7 &

connection between him and the Rev. Jones. I think the article's quotes
from Dr. Jagan indicate too many coincidental statements to think that
Jones did not know Jagan or was not at least an avowed disciple of his
"Marxist" philosophy.

If I can be of any further assistance, please do not hesitate to contact
me.

Sincerely,

e pegg
2,

A Concerned American

/
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3 A native Marxist and his Chicago-born wife are revolutionizing British Gu

@ Cheddi and Janet Jagan turned toward communism in their years in the U

3 Now, they want to overthrow their country’s established order.

¥ Will their Marxism threaten South America while we are struggling to stc:
spread of Castro’s communism? By J. ROBERT MOSKIN roox SENIOR EDITOR

TrE stoxt of Dr. Cheddi Jagan is & tragedy. The scene: hot, impover-
ished British Guiana on the Atlantic coast of South America The
time: now—a time of revolution and hate in many colonies like this,
Cheddi Jagan's story is tragic for us because he turned toward com-
munism in the U, S. As a result, today in Washington important mes
worry that be wifl make British Guisza a Communist beachhead om
the mainisnd of South America,

Cheddi was born 44 years ago of illiterate parents in 1 shack on .

a sugar plantatioe near Port Mourant. His grandparents had been

-brought there from India as indentured laborers flecing from famine.

His [ather wanted him to become a lawyer, but the boy was too shy,
Instead, he followed some friends to the United States and became a
dentist and s Marxist.

Young Jagan brought with him the seeds of anger and revolt, His
exotic land, where haif a millica peaple cluster hetween the blue sea
and green jungle, had been not only poor, but brutalized. At one time,
African slaves worked the sugar plantations under nail-studded whips.
Later, the white planters imported laborers, bound for five years. Few
ever got home again. Thousands died of malaria; others, remember.
ing only hunger at home, stayed on the cruel Guiana coast. Their
tradition of rebellion is long The great slave revolt of 1762 is still
spoken of with horror, In modern times, the police have put down
strikes and riots with rifle fire,

Jagan found America ugly. Sitting in his living rcom in George-
town, the colony's cepital, he talks harshly of his memories: While
studying at Howard University in Washington, D. C., he went home
with a Negro friend and at the Virginia state line was ordered to the
back of the bus. During two summers, he sold patent medicine house-
to-house in New York's Har-
lem. To him, free enterprise
came to mean selline 10
cents’ worth of colored
water for $1,30, In Chicago,
studying at Northwestern
University’s Dental School,
he worked after midnight as
an elevator operator in an
apartment hotel where some
prospercus Chicagoans
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Janet Jagan, who came &«
Briish Guiang from the 1
and Cheddi, whose family
camae from India, have be
converting the Sowsh Ame
colony to socialism



